
اعضا ء  کلیه  اطلاع  به  بدینوسیله 
انجمن صنفی کارفرمایی شرکت های 

مسافربری استان قم میرساند.
فوق لعاده  بطور  مجمع عمومی عادی 
چهارشنبه  روز  مذکور  صنفی  انجمن 
مورخ۱4۰۰/۱۱/27 ساعت ۱۰ صبح 
در محل قم- جاده قدیم قم تهران- پایانه 
رسول اکرم)ص(  مسجد  مسافربری- 
برگزار خواهد شد، لذا حضور کلیه اعضاء 
با نماینده قانونی آنها در جلسه مذکور 

الزامی می باشد.
دستور جلسه: تشکیل مجمع عمومی 

عادی بطور فوق العاده به شرح ذیل
عادی  عمومی  مجمع  تشکیل  الف: 

بطور فوق العاده با دستور کار
اعضاء  جمعی  دسته  و  انفرادی  عزل 
مدیره  هیئت  علی البدل  و  اصلی 
 13 ماده   1۰ بند  بازرسین]طبق  و 

اساسنامه صنفی مذکور[
و  اصلی  اعضاء  انتخابات  برگزاری 
علی البدل هیئت مدیره  و بازرسین در 
جمعی  دسته  و  انفرادی  عزل  صورت 

هیئت مدیره و بازرسین

آگهی مجمع عمومی عادی 
بطور فوق العاده انجمن صنفی 

کارفرمائی شرکت های مسافربری 
استان قم

روزنامه

شهردار قم خبرداد:

تدوین بودجه ۴۷ هزار
 میلیارد ریالی برای سال آینده

همزمان با دیگر شهرهای کشور؛

نمازگزاران قمی جنایات علیه مردم مظلوم یمن را محکوم کردند

ریالی  میلیارد  هزار   47 بودجه  ارسال  از  قم  شهردار 
شهرداری قم برای سال آینده به شورای اسلامی شهر خبر 
تدوین  فرایند  توضیح  در  سقائیان نژاد  مرتضی  سید  داد. 

بودجه شهرداری قم برای سال ۱4۰۱ اظهار داشت: برای 
تدوین این بودجه از مهرماه سال جاری بالغ بر 2۰ جلسه 
مدیریتی و ۳۰ جلسه کارشناسی برگزار و بیش از هزار نفر 
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براساس نقشه جدید رنگ بندی کرونا ازسوی اپلیکیشن ماسک :

وضعیت کرونایی قم قرمز شد
ضرورت رعایت مسائل بهداشتی واجتناب از شرکت در تجمعات
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سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم:

تاکسیرانان قمی به داشتن کارت واکسن ملزم هستند

29ژانویه2022  شماره 5443  سال بیست وچهارم  3000 تومان شنبه 9بهمن1400 26جمادی الثانی1443

74 درصد بودجه عمرانی خواهد بود
پیش بینی ۵۸ پروژه در مناطق محروم

سوی  از  که  کرونا  رنگ بندی  جدید  نقشه  براساس 
اپلیکیشن ماسک منتشر شده است، وضعیت کرونایی قم 
به رنگ قرمز درآمد. معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی 

قم در جلسه ستاد کرونا ویروس، گفت: درگیری کودکان با 
کرونا در روزهای گذشته نسبت به قبل افزایش یافته است.
دکتر محمود پرهام، با اشاره به حرکت استان به سمت پیک 

الزاماتی برای آینده
 محیط زیست قم

صیانت از محیط زیست یکی از مهمترین ارکان و حق های 
بنیادین هرجامعه ای می باشد،هدف گذاری برای آینده 

محیط زیست و اینکه سیاست گذاری های دولت به پیشرفت پایدار کشور ختم شود، از جمله 
تکالیف عمده و اصلی دولت ها محسوب می شود که در گذشته غفلتهایی نیز صورت گرفته و 

امروز در قالب مسائل و بحران های محیط زیستی، ظهور و بروز پیدا کرده است.
 دو راهبرد در آینده پژوهشی برای حوزه محیط زیست متصور است، یکی حرکت از وضعیت 
موجود به سوی آینده و تکیه بر اصلاح و بهبود آنچه تاکنون گذشته است و دیگر هدف گذاری 
برای دست یابی به آینده ای ایده آل و قابل قبول که با کشورهای توسعه یافته قابل مقایسه 
باشد. محورهای اصلی اقدامات مورد نیاز برای رسیدن به محیط زیستی پایدار در تغییر 
رفتار زیست محیطی به خصوص از دید اقتصادی با ارتقای فرهنگ زیست محیطی، بیابان 
زدایی و احیا مراتع، حذف یارانه های مغایر با حفظ محیط زیست، توسعه فناوری های پاک، 
اصلاح فرهنگ مصرف گرایی با تغییر در شیوه زندگی، استفاده بهتر از زمین های کشاورزی 
با افزایش بهره وری، مدیریت مهاجرت، استفاده از فناوری های مناسب در کاهش آلاینده 

های هوا، آب، خاک و ... خلاصه می گردد.
 کارکرد دولت ها، متاثر از اندیشه های حاکمیت مردم، تضمین حقوق و رفاه اجتماعی و 
ایده حکمرانی مطلوب با رویکرد بهره برداری اصولی و منطقی از منابع طبیعی صورت می 
گیرد. سبک و میزان مسائل و بحران های محیط زیستی استان قم اگرچه مشابهت های 
بسیاری با سایر استان ها دارد اما سرعت تخریب و وسعت آن بخصوص در انتشار گرد و غبار 

و پسماندهای پرخطر، متفاوت و نیازمند اقدام فوری می باشد. 
هر سه عناصر زیستی استان قم در معرض تهدید جدی است، در کنار کسری تجمعی 
مخازن آبی استان و بحران فرونشست و افزایش شوری منابع آبی داخلی استان به دلیل سوء 
مدیریت پسماندهای ویژه و فاضلاب های صنعتی و خانگی، آلودگی خاک و منابع آبی به 

عناصر سنگین و سمی محتمل و حتی گزارش شده است. 
فرسایش خاک و گسترش بیابان در افزایش گرد و غبار در هوای قم نمود پیدا کرده است 
به طوری که تعداد روزهای با هوای ناسالم چندین برابر گذشته شده و همچنین وجود منابع 
سنتی و جدید انتشار آلایندگی و تجمیع پسماندهای ویژه در حومه شهر قم، سلامت زیستی 

کل حوضه آبریز، بخصوص شهروندان قمی را به مخاطره انداخته است.
 تاثیرگذاری شاخصه های حکمرانی مطلوب در تضمین محیط زیست سالم، سلامتی 
انسان، بهره مندی کارآمد از مواهب طبیعت و جبران خسارات زیست محیطي شکوفا 
می شود. با توجه به چشم انداز توسعه در کشور به نظر دیدگاه اول برای مدیریت سرزمینی 
استان قم و بسیاری از مناطق ایران منطقی تر باشد و با ارزیابی وضع موجود، رهیافت های 
مختلفی تدوین و از بین آنها باید مناسب ترین آنها از نظر حفظ محیط زیست و قابلیت اجرا، 

انتخاب گردد. 
مطمئنا دستیابی به توسعه درخور استان قم در توجه به ویژگی های بالقوه سرزمینی در 
توسعه صنایع کم ریسک با اشتغال زائی بالا، توجه ویژه به صنعت گردشگری اعم از زیارتی، 
اکوتوریسم و درمانی و کنترل و نظارت بر مراکز انتشار آلایندگی با تکیه بر احیاء تخریب های 
گذشته می باشد که با ایجاد یک مدیریت متعهدانه، جامع و یکپارچه سرزمینی امکان پذیر 

است.
کارشناس برنامه ریزی محیط زیست

 

مدیرکل بهزیستی استان قم:

35 هزار خانواده در استان قم
 زیر پوشش بهزیستی هستند 

مدیرکل بهزیستی استان قم به حمایت ویژه از 35 هزار خانواده زیر پوشش بهزیستی اشاره 
کرد و گفت: تورم و گرانی برای همه سخت است اما برای جامعه هدف بهزیستی بسیار سخت 
تر است به همین علت از عموم مردم سخاوتمند استدعا داریم مددجویان بهزیستی را بیش 

از پیش یاری کنند. 
مهدی پهلوانی مدیرکل بهزیستی استان به  عنوان سخنران پیش از خطبه های نماز جمعه 

قم در مصلای قدس به تشریح عملکرد این اداره کل پرداخت. 
وی ضمن تبریک ولادت حضرت فاطمه زهرا)سلام الله علیها( و بزرگداشت مقام زن و روز 
مادر و تبریک پیشاپیش دهه مبارک فجر، بهزیستی را مولود انقلاب و خدمت در بهزیستی را 
کاری همانند وظایف مادر در خانواده برشمرد و اظهار کرد: در بیش از 75 موسسه و تشکل 
تحت نظارت و 15۰ مرکز روزانه و شبانه روزی خادمان بهزیستی استان قم عهده دار ارائه 
خدمت به جامعه هدفی متنوع از نوزاد یک روزه تا سالمندان صد ساله هستند و فقط روحیه 

مادرانه ، عشق و ایثار  می تواند انسان را برای حضور و خدمت در این امور ترغیب کند. 

عباس جعفری*
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ایران نخستین صعودکننده آسیایی به جام جهانی قطر 2۰22 ؛

 ششمین صعود به جام جهانی با امضای طارمی
تیم ملی فوتبال ایران با گل »مهدی طارمی« برابر عراق به برتری یک بر صفر دست یافت تا 
مقتدرانه و برای ششمین بار جواز حضور در جام جهانی را از آن خود کند. براساس این گزارش 
این دیدار از عصر روز پنجشنبه هفتم بهمن ماه در هفته هفتم مرحله مقدماتی  جام جهانی و 
از گروه نخست آسیا و در حضور حدود ۱۰ هزار ورزشگاه آزادی برگزار و با برتری یک بر صفر 
ایران به اتمام رسید. با این اوصاف تیم کشورمان ۱۹ امتیازی شد تا در فاصله سه هفته مانده به 
پایان دیدارهای مقدماتی، سریع ترین صعود تاریخش به بزرگترین رویداد فوتبال جهان را جشن 
بگیرد. محمد مخبر معاون اول رئیس جمهوری، سیدحمید ســجادی وزیر ورزش و جوانان، 
ســیدرضا صالحی امیری رییس کمیته ملی المپیک و جمعی از مســوولان و پیشکسوتان با 
حضور در ورزشگاه آزادی این دیدار را تماشا کردند. بانوان علاقمند به فوتبال نیز در ورزشگاه 

حاضر بوده و در فضایی آرام این دیدار را نظاره کردند. 

  

خطیب جمعه قم با اشاره به لزوم توجه مسئولان به معیشت مردم، گفت: دولت 
باید در عمل برای رفع مشکلات اقتصادی مردم اقدامات موثر انجام دهد.  آیت الله 
سید محمد سعیدی در خطبه های این هفته نماز جمعه قم، افزود: دولت نباید 
از حل مشکلات اقتصادی و تورم سرسام آور در عمل غفلت کند، چراکه در مقام 
سخن حرف زده می شود ولی لازم است تا در عمل اتفاقاتی بیفتد. وی در ادامه با 
اشاره به دیدار جمعی از مسوولان هیات های مذهبی با مقام معظم رهبری طی 
روزهای گذشته، افزود: ذات هیات های مذهبی نهادی برای جهاد و تبیین و پیوند 

استاندار قم گفت: مدیران استان باید در ایام الله دهه فجر با حضور ملموس در 
جامعه برای رفع مشکلات و گره گشایی از مردم اقدام کنند. سید محمد تقی 
شاهچراغی عصر پنج شنبه در جلسه هماهنگی برنامه های دهه فجر در تالار امام 
جواد )ع( استانداری قم اظهار داشت: تبیین مبانی انقلاب اسلامی و اصولی که 
نظام اسلامی بر پایه آن شکل گرفته همواره از دغدغه های جدی مراجع تقلید و 
رهبر معظم انقلاب بوده است.  او در ادامه آشنایی جامعه با زمینه های بقا و دوام 
انقلاب را نیز در این ایام ضروری دانست و گفت: در برنامه های دهه فجر همچنین

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم :
لزوم اقدامات اساسی دولت برای حل مشکلات معیشتی مردم

استاندار قم در جلسه ستاد هماهنگی برنامه های دهه فجر:
مدیران قم در دهه فجر برای گره گشایی از مردم تلاش کنند
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با حضور مسئولان ملی و استانی ؛

صادرکنندگان برتراستان قم تجلیل شدند

خطیب جمعه قم با اشاره به لزوم توجه مسئولان به معیشت مردم، گفت: دولت باید 
در عمل برای رفع مشکلات اقتصادی مردم اقدامات موثر انجام دهد.

آیت الله سید محمد سعیدی در خطبه های این هفته نماز جمعه قم، افزود: دولت 
نباید از حل مشکلات اقتصادی و تورم سرسام آور در عمل غفلت کند، چراکه در مقام 

سخن حرف زده می شود ولی لازم است تا در عمل اتفاقاتی بیفتد.

وی در ادامه با اشاره به دیدار جمعی از مسوولان هیات های مذهبی با مقام معظم 
رهبری طی روزهای گذشته، افزود: ذات هیات های مذهبی نهادی برای جهاد و 
تبیین و پیوند رابطه بین امت و امام است و لازم است تا هیات های مذهبی با نوآوری و 

نشاط برای جذب جوانان برنامه ریزی کنند.
سعیدی ادامه داد: هیات برای اینکه هیات کانون جهاد تبیین شود باید دشمن 
شناس و از توطئه های آنها به درستی مطلع باشد و از طرفی شان این محافل از نظر 

محتوایی و شکلی حفظ شده و به سمت موسیقی پاپ حرکت نکند.
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( خاطرنشان کرد: توسعه شبکه سازی 
اجتماعی، ورود در عرصه های مردمی، و تبلیغ هیات در فضای مجازی و پاسخگویی 

به شبهات از وظایف کنونی هیات های مذهبی است.
امام  کرد:  بیان  هستیم  انقلاب  پیروزی  سالگرد  آستانه  در  که  این  بیان  با  وی 
خمینی)ره( به راه، ملت و عزمی که داشت ایمان راسخ داشت و همین مساله سبب 

پیروزی انقلاب اسلامی شد.
سعیدی گفت: در کنار اطلاع رسانی و آگاهی بخشی از فساد و مشکلات دوران 
قبل از انقلاب اسلامی لازم است تا شعارهای سال مقام معظم رهبری به صورت کامل 

به مرحله اجرا برسد.
عضو مجلس خبرگان رهبری در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به آیاتی 
از سوره مبارکه توبه، بیان کرد: خداوند متعال برای کسانی که در راه او استقامت 
کرده اند، آرامش و سکون قلبی می دهد و از طرفی ملتی که از خدا و مسیر حق روی 

گردان باشد به خواری و خود کم بینی مبتلا می کند.
سعیدی با اشاره به نزدیکی به ماه رجب، تاکید کرد: این ماه، ماه بندگی است و باید 

در این ماه سنت معنوی اعتکاف و زیارت رجبیه مورد توجه قرار بگیرد.

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم :
لزوم اقدامات اساسی دولت برای حل مشکلات معیشتی مردم

استاندار قم در جلسه ستاد هماهنگی برنامه های دهه فجر:

مدیران قم در دهه فجر برای گره گشایی از مردم تلاش کنند 
ایام  در  باید  استان  مدیران  گفت:  قم  استاندار 
الله دهه فجر با حضور ملموس در جامعه برای رفع 

مشکلات و گره گشایی از مردم اقدام کنند.
سید محمد تقی شاهچراغی عصر پنج شنبه در 
جلسه هماهنگی برنامه های دهه فجر در تالار امام 
جواد )ع( استانداری قم اظهار داشت: تبیین مبانی 
انقلاب اسلامی و اصولی که نظام اسلامی بر پایه 
آن شکل گرفته همواره از دغدغه های جدی مراجع 

تقلید و رهبر معظم انقلاب بوده است.
 او در ادامه آشنایی جامعه با زمینه های بقا و دوام 
انقلاب را نیز در این ایام ضروری دانست و گفت: در 
برنامه های دهه فجر همچنین مسائل اجتماعی، 
فرهنگی، سبک زندگی و عفاف و حجاب نیز دیده 

شود.
ارزش های انقلاب محور اصلی برنامه های دهه 

فجر باشد
شاهچراغی فضاسازی شهری و تبلیغات محیطی 
فاخر  و  ارزشمند  اقدامی  را  فجر  فرخنده  دهه  در 
باید حول  توصیف کرد و گفت: این فضاسازی ها 
اصول و ارزش های انقلاب صورت گیرد، و اداره ها و 
سازمان ها نیز با آذین بندی و نصب پرچم، متناسب با 
شرایط و اقتضائات شهر قم تبلیغات موثری را انجام 

دهند.
  استاندار قم با اشاره به قرار گرفتن قم در مسیر 
تحول گفت: این تحول بیش از همه فرهنگی است، 
در  انقلاب  معظم  رهبر  که  توصیه هایی  رو  این  از 
خصوص سیما و منظر قم داشتند، باید در دهه فجر 

به آن پرداخته شود، و اینکه با چه ادبیات و هنری 
باشد نیز به خلاقیت مدیریت شهری قم بستگی 

دارد.
امنیتی  سیاسی  معاون  زاده،  حاجی  احمد 
استاندار در این جلسه با بیان اینکه نعمت انقلاب 
اسلامی و جمهوری اسلامی، به برکت خون شهدا 
به ما رسیده است، گفت: ما باید برای این نعمت که 

دهه فجر یادآور آن است شکر گذار باشیم.
مسئول ستاد بزرگداشت دهه فجر انقلاب 

اسلامی استان قم  :
نوع برنامه های 22 بهمن به تصمیم ستاد کرونا 

منوط است
مسئول ستاد بزرگداشت دهه فجر انقلاب اسلامی 
استان قم  نیز دراین جلسه گفت: در حال حاضر و تا 
زمان تصمیم گیری ستاد ملی کرونا، بحث خاصی در 
مورد برگزاری راهپیمایی ۲۲ بهمن در قم وجود ندارد 
و نوع برنامه های این روز بزرگ، منوط به تصمیم این 

ستاد خواهد بود. 
نصرت الله لطفی اظهار داشت: در طول ۲ سال 
شعار  یک  کرونا  بیماری  شیوع  زمان  از  و  گذشته 
واحدی به نام تعطیل ناپذیری مناسبت های انقلابی 

و مذهبی را دنبال کردیم.
او یادآور شد: پارسال نیز با همین وضعیت مواجه 
بودیم و راهپیمایی خودرویی که رهبر معظم انقلاب 
برگزار شد،  کردند،  یاد  ابتکار  یک  نام  تحت  آن  از 
امسال هم در کارگروه های ستاد دهه فجر همین 
بحث مطرح شده ولی باید خودمان را برای هر نوع 

ماموریتی آماده کنیم.
لطفی  بیان داشت: شرایط باید به گونه ای باشد 
یا  و  بهمن  راهپیمایی سالانه ۲۲  قرار شد  اگر  که 
راهپیمایی خودرویی را برگزار کنیم، دست اندرکاران 
آماده  راهپیمایی  نوع  دو  هر  برای  و  نشوند  غافل 

باشند.
وی در ادامه تاکید کرد: امروز هیچ برنامه ای برای 
ببینیم  تا  نداریم،  راهپیمایی  برگزاری  چگونگی 
روزهای آینده چه پیش خواهد آمد، ستاد کرونا چه 
تصمیم می گیرند، به اقتضای سیاست نظام انجام 

وظیفه خواهیم کرد.
نیز،  برنامه  اعلام  بدون  باید حتی  لطفی گفت: 
آمادگی کامل را هم برای راهپیمایی روال متعارف 
خودرویی  راهپیمایی  برای  هم  و  قبل  سال های 

داشته باشیم.
او همچنین در بخشی از سخنان خود با اشاره به 
برنامه های سالروز ورود حضرت امام )ره( به میهن 
اسلامی نیز گفت: کارگروه نیروهای مسلح ستاد 
دهه فجر متشکل از سپاه، نیروی انتظامی و ارتش 
به ویژه تیپ رزمی تبلیغی امام جعفر صادق )ع( محور 

این برنامه ها هستند و با یکدیگر هم افزایی دارند.
ساعت  بهمن  دوازدهم  روز  در  داد:  ادامه  وی 
تولیت حضرت معصومه  با سخنرانی  مراسمی   ۹
)س( در حرم مطهر برگزار و سپس حرکت به میدان 
روح الله و بیت شریف حضرت امام و ادای احترام 
به روح ملکوتی بنیانگذار نظام مقدس اسلامی را 

خواهیم داشت.

یک سوم اعضاء انجمن صنفی و شرکت های 
مسافربری استان قم
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چرا با خودروسازها 
برخورد نمی  شود؟!

با  رابطه  در  راهور  پلیس  رئیس  اخیر  سخنان  
استاندارد نبودن قطعاتی از خودروها و باز نشدن 

ایربک ها به هنگام تصادفات و ابلاغ ایشان به همکارانشان که اگر مشاهده کردند 
خودرویی در تصادف ایربکش باز نشده است، خودروساز را به مقام قضائی معرفی 

کنید، بسیار حائز اهمیت بود.
پس از واقعه تصادف زنجیره ای بیش از پنجاه خودرو در اثر مه آلودگی در بهبهان 
و اعلام پلیس راهور مبنی بر اینکه هیچیک از خودروها ایربک هایشان باز نشده 
بود، برخی خودروسازها در مقام توجیه بر آمدند که چون ماشین ها از عقب ضربه 
خوردند ایربک هایشان باز نشده است و حال آنکه چون تصادف زنجیره ای بوده 
است هر خودرویی که از عقب ضربه خورده به خودرو جلویی هم ضربه زده است 
و قطعاً اگر ایربک ها سالم و استاندارد بود در این تصادفات باید عمل می کرد که 

متأسفانه عمل نکرد و باعث کشته و زخمی شدن عده ای از بیگناهان شد.
سالانه در ایران در اثر تصادفات خودروها بیش از بیست هزار نفر جان می سپارند 
و حداقل سه برابر این رقم هم مجروح می شوند. بر اساس آمارهای جهانی در دنیا 
به ازای هر ده هزار خودرو سالانه ۹ نفر در حوادث رانندگی کشته می شوند و حال 

آنکه در ایران به ازای همین تعداد خودرو 37 نفر کشته می شوند!
تصادفات عموماً به سه عامل انسانی، جاده و خودرو بر می گردد، عامل انسانی 
که در همه جای دنیا یکسان است، از لحاظ جاده ای هم الحمد لله جاده ها و 
اتوبان های ایران از بسیاری کشورهای حداقل جهان سوم بهتر است، پس دلیل 
اصلی چهار برابری کشته های ایران در تصادفات نسبت به سایر کشورها به عامل 

بی کیفیت بودن خودروهایمان بر می گردد!
بر اساس آمار سازمان بهداشت جهانی سالانه یک میلیون و سیصد و پنجاه 
هزار نفر در جهان در اثر تصادفات جان می سپارند که سهم کشورهای جهان 
سوم از این تعداد حدود ۹۰ درصد است و در کشورهای اروپایی به ازای هر یکصد 
هزار نفر، دو تا سه نفر در تصادفات جان می سپارند و تقریباً مرگ و میر آنها در اثر 
تصادفات در آستانه صفر شدن است که دلیل اصلی آن خودروهای بسیار ایمن و 

مجهز است که در صورت تصادف، آسیب چندانی نمی بینند.
یادم می آید که چندین سال پیش یکی از مسئولان راهنمایی و رانندگی به 
بی کیفیت بودن خودروهای داخلی اشاره کرد و گفت اگر ده خودرو خارجی 
تصادف کند احتمال اینکه حتی یک نفر کشته شود کمتر هست ولی اگر یک 
خودرو داخلی تصادف کند احتمال پنج کشته را دارد! این حرف یعنی اینکه این 

خودروها جز اینکه سفینه مرگ هستند، چیز دیگری نیست!
اگر خاطرتان باشد سال ها پیش خودروهای پژو ۴۰5 در اثر اشکال و نقص فنی 
که داشت به ناگاه و حتی بدون تصادف در حین حرکت و یا در حالت پارک و 
سکون دچار آتش سوزی می شد و من خودم این صحنه را دوبار در اتوبان قم 
- تهران دیدم که خودرویی در حال حرکت بدون تصادف ناگهان آتش گرفت و 
شعله های آتش آنچنان زبانه می کشید که از چند متری نمی شد به آن خودرو 
نزدیک شد و متأسفانه سرنشینانش هم نتوانستند از ماشین پیاده شوند و در 
آتش جزغاله و خاکستر شدند و آنقدر این صحنه برایم دردناک بود که تا دو هفته 
نمی توانستم غذا بخورم و منظره سوختن این انسان ها از جلوی دیدگانم محو 

نمی شد!
حالا که ملت ایران مجبور هستند که از همین دو غول خودروساز داخلی ماشین 
بخرند و به اسم حمایت از تولید داخلی ورود ماشین های خارجی را هم ممنوع 
کرده اند لااقل به این خودروسازان بگویند که آقایان خودروساز! جان مردم در 
دستان شماست! با جان مردم بازی نکنید! اینقدر به فکر سودآوری نباشید! آیا 

ذخیره کردن مال دنیا به قیمت کشته شدن سالانه بیست هزار انسان می ارزد؟!
من یاد ندارم در آن سال هایی که صدها پژو ۴۰5 در اثر نقص فنی دچار آتش 
سوزی شدند و نمی دانم دقیقاً چه تعدادی در آتش این خودروها سوختند، امّا 

هیچیک از مسئولان خودروساز محاکمه و مجازات شده باشند!
یکی از بی عدالتی هایی که مردم مسلمان و میهن دوست ایران را بد بین و 
ناراحت می کند همچین فساد عمیق خودروسازهاست که همیشه خودروهایشان 
گران تر و بی کیفیت تر می شود و تازه اعلام ضرر هم می کنند و از دولت هم انتظار 
کمک و سوبسید دارند و با تعویض دولت ها هم برای آن ها هیچ تفاوتی نمی کند، 
بلکه همان روند غلط خود را با شدت بیشتر ادامه می دهند! اخیراً همگان دیدند 
که صدها هزار خودرو در پارکینگ های بیابانی خودروسازها موجود بود و به علت 
مثلًا نداشتن یک قطعه نمی فروختند، امّا همین که مجوز افزایش قیمت را 

گرفتند ناگهان ده ها هزار خودرو را به بازار عرضه کردند؛ آیا اینها صداقت دارند!
البته مسلماً تا وقتی بازار خودرو در انحصار آنها باشد همین فساد و وضعیت 
ادامه دارد، امّا خدا، خدای مظلومان است و قطعاً آه کشته شدگان تصادفات، 

روزی فاسدان و خیانتکاران به ملت را به پای میز محاکمه خواهد کشاند!
نمی دانم چرا مجلس شورای اسلامی تحقیق و تفحص از خودروسازها را شروع 
نمی کند؟! چرا از دست دادن نفوس انسانی برایمان ارزش ندارد! اینکه ما با ۲۰ 
هزار کشته سالانه در تصادفات و بیش از 3۰ هزار مرگ و میر در اثر آلودگی هوا 
کاری نمی کنیم و جدیتی به خرج نمی دهیم برای آن است که قدر و ارزش یک 
انسان را نمی دانیم! و این رفتارها و عملکردها زیبنده جمهوری اسلامی نیست! 
در حدیث مشهوری پیغمبر اکرم )ص( می فرمایند: »الناس معادنٌ کَمَعادِنِ 
ه« مردم معادن هستند آن هم معدن های طلا و نقره! هر انسانی  هبِ وَ الْفِضَّ الذَّ
از دست می رود در حکم آن است که معدن طلا و یا نقره ای را از دست داده ایم! 
چرا نسبت به از دست دادن نفوس انسان ها بی تفاوت هستیم؟! همین دیشب 
ریاست جمهوری در گفتگوی تلویزیونی فرمودند که برای ما مهمترین چیز جان 
و نان مردم است، بسیار عالی، خوب مردم ما که فقط از ناحیة کرونا نمی میرند، 
سالانه ۲۰ هزار نفر در تصادفات جان می سپارند، چه کسی مقصر است؟! یک 
فریاد بر سر خودروسازان بکشید و به خاطر جان مردم با آنها به هیچ وجه مماشات 

نکنید!
امیدوارم در دولت جناب آقای رئیسی که در مبارزه اش با فساد به او اطمینان 
دارم، گامی بلند در به خط کردن خودروسازها برداشته شود و دیگر شاهد این 

همه کشته و زخمی در تصادفات جاده ای نباشیم.

همزمان با دیگر شهرهای کشور؛

نمازگزاران قمی جنایات علیه مردم مظلوم 
یمن را محکوم کردند

مردم مومن و انقلابی قم پس از اقامه نماز جمعه این هفته در مصلای قدس این شهر 
با سردادن شعارهایی ضمن محکومیت جنایات علیه مردم یمن، ندای حق طلبی ملت 

مظلوم و ستمدیده این کشور را به گوش جهانیان رساندند.
نمازگزاران قمی به دعوت شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی با شعارهای "الله اکبر، 
لا اله الا الله، مرگ بر آمریکا، مرگ بر اسرائیل و مرگ بر آل سعود خائن" اوج خشم، 
نفرت و انزجار خود از اَعمال مذبوحانه و جنایتکارانه استکبار جهانی و مزدوران پلید و 

دست نشانده اش در کشورهای منطقه را به منصه ظهور گذاشتند.
" آل سعود ویران کند یمن را، به خاک و خون کشیده مرد و زن را"، "وهابیت با اصل 
دین ستیز است، خون مسلمان یمن بریزد" نیز از جمله شعارهای نمازگزاران شهر 

مقدس قم بود.
همچنین نمازگزاران با شعارهای "یمن بُوَد مقاوم و شکیبا برابر جنایت آمریکا" و 
"انصارالله پیروز است آل سعود نابود است" مراتب همدلی ها و حمایت هایشان را از 

جنبش مقاومت یمن ابراز داشتند.
 "سر زده از خاک یمن سپیده ، نابودی آل سعود رسیده"، "ملت ما دارد به لب این 
سخن درود ما بر یمن" و "آل سعود شرمت باد آمریکا ننگت باد" هم از دیگر شعارها و 
فریادهای رسایی بود که مردم قم در محکومیت  قتل عام بی رحمانه ملت بی دفاع یمن 
سر دادند. لازم به ذکر است ، جنگنده بمب افکن های ائتلاف سعودی طی دو روز 
گذشته مناطقی در استان های صنعاء، مأرب، صعده، شبوه، الجوف، نجران و عمران 
را ۶۰ بار بمباران کردند. نیروهای ائتلاف سعودی نیز در همین مدت 3۸1 بار آتش بس 
ادعایی در استان الحدیده را با حملات موشکی، توپخانه و پروازهای تجسسی بر فرار 

این استان نقض کردند.
این حملات در حالی صورت گرفته که ائتلاف سعودی طی روزهای گذشته به شدت 

مناطق مختلف یمن را بمباران کرد.

اخبار

مدیرکل محیط زیست استان قم:

ظرفیت های زیست محیطی قم باید
 مورد توجه جدی قرار گیرد

به  ویژه  و  جدی  توجه  ضرورت  بر  قم  استان  زیست  محیط  حفاظت  مدیرکل 
ظرفیت های زیست محیطی و زیستگاه های ارزشمند طبیعی دراین استان تاکید کرد.

برنامه آموزشی  سید رضا موسوی مشکینی روز پنجشنبه در جلسه هماهنگی 
»یکساعت با محیط بان«  افزود: در قم با چالش های متعدد زیست محیطی به ویژه 
و تعدد واحدهای آلاینده صنعتی مواجه  قطع حق آبه های تالاب ها و رودخانه ها 

هستیم که امیدواریم با مشارکت همه مردم و مسئولان این مشکلات برطرف شود.
وسعت  از  درصد   1۰ حدود  هکتار،  هزار   1۰۰ حدود  وسعت  با  قم  تالاب های 
جغرافیایی استان را تشکیل داده و بر همین اساس، قم یکی از تالابی ترین استان های 

کشور و دارای ظرفیت های عظیم زیست محیطی است.   
منطقه حفاظت شده پلنگ دره نیز با وسعتی حدود 3۲ هزار هکتار در جنوب غربی 
و 5۰ کیلومتری شهر قم دارای گونه های متعدد گیاهی و جانوری از زیستگاه های 
ارزشمند طبیعی قم به شمار می رود. وی دربخش دیگری از سخنان خود گفت: باید 
در نظام آموزشی کشور، آینده سازان این سرزمین را نسبت به طبیعت و محیط زیست، 
دغدغه مند و متعهد رشد و پرورش دهیم. وی افزود:  امروزه حفظ و حراست از محیط 
زیست به یک مطالبه عمومی تبدیل شده و نگاه مردم و مسؤولان نسبت به این مسأله 
حساس و حیاتی، بسیار تغییر یافته است. موسوی با اشاره به تصویب قوانین زیست 
محیطی در سال های اخیر از جمله »هوای پاک«، »حفاظت از خاک« و »حفاظت، 
احیاء و مدیریت تالاب ها«، خاطرنشان کرد: حفاظت از محیط زیست یک موضوع 
کاملا فرابخشی و میان دستگاهی بوده و نیازمند همدلی، هماهنگی و مشارکت 
همگانی است. وی با اشاره به ظرفیت های غنی دینی و فرهنگی کشور در حوزه محیط 
زیست، تصریح کرد: آموزش و پرورش باید با بهره مندی از ظرفیت ها و فرصت های 
ارزشمندی که در اختیار دارد، نسل آینده را نسبت به طبیعت و محیط زیست، دغدغه 
مند، متعهد و مسئولیت پذیر پرورش دهد. موسوی با اشاره به برنامه های آموزشی و 
فرهنگی این اداره کل در سال های گذشته، گفت: این اداره کل با شعار »۸۰ میلیون 
محیط بان« اقدامات گسترده اطلاع رسانی، آگاهی بخشی و فرهنگسازی را در دستور 
کار قرار داده و با جدیت پیگیری می کند. وی در ادامه افزود: برنامه هایی همچون »یک 
ساعت با محیط بان« و مسابقات فرهنگی و هنری در کنار مباحث زیست محیطی 
کتاب های درسی و کارگاههای آموزشی ویژه معلمان و مربیان آموزش و پرورش، از 
جمله اقداماتی است که برای دانش آموزان در نظر گرفته شده است. در پایان این 
جلسه نیز تعدادی از فعالان، کارشناسان و دست اندرکاران برنامه های آموزشی زیست 

محیطی در سال 1۴۰۰ با اهدای لوح تقدیر مورد تجلیل قرار گرفتند. 
 

مدیر منطقه دو شهرداری قم  خبرداد:

۲۰۰ هکتار بافت فرسوده در منطقه ۲ قم 
وجود دارد

مدیر منطقه دو شهرداری قم از وجود بیش از ۲۰۰ هکتار بافت فرسوده در سطح این 
منطقه خبر داد و گفت: شورای شهر و شهرداری نگاه ویژه ای به ایجاد زیرساخت های 

شهری در این منطقه دارند.
رضا رحیمی با اشاره به اقدامات و ویژگی های منطقه دو شهری اظهار داشت:  حریم 
این منطقه از انتهای بزرگراه امام علی)ع( در بخش جنوبی تا نیروگاه حرارتی است و در 
حدود چهار هزار هکتار حریم و 13۰۰ هکتار محدوده شهری در منطقه وجود دارد که 

جمعیت آن براساس آمار رسمی بیش از ۲۰۰ هزار نفر است.
وی با بیان اینکه برای حاشیه نشینی و محدوده سکونتگاه های غیررسمی در سال 
۸۲ نقشه ای تهیه و سند توانمندسازی ایجادشده و دستگاه های مجری اقدامات 
خوبی در این زمینه انجام دادند، گفت: یک سری شاخص هایی برای سکونتگاه های 
غیررسمی وجود دارد که شامل دسترسی به خدمات و کم برخورداری بوده و نگاه 

شورای اسلامی شهر و شهرداری ایجاد زیرساخت های لازم در این مناطق است.
مدیر منطقه دو شهرداری قم گفت: احداث بوستان و سالن های ورزشی و توجه به 

بافت فرسوده در این منطقه موردتوجه و برنامه ها عمدتاً محله محور است،
به گفته وی، تعدادی از پروژه ها نیاز به سیاست کلان دارد که اخیراً در سفر ریاست 
جمهوری به استان، ساماندهی 3۰  باب مسکونی که زیر دکل های برق قرار دارند 
جز این پروژه ها تعریف شد. رحیمی با تأکید بر اینکه در منطقه بافت تراکم جمعیت 
در هکتار بالا بوده و جمعیت زیادی در یک محل زندگی می کنند ابراز کرد: یکی از 
موضوعات بحث بوستان های محلی است که با کمبود زمین در این منطقه مواجه 

هستیم و زمین ها شکل گرفته و گاهی امکان ایجاد بوستان در محلات وجود ندارد.
وی یادآور شد: در برخی از محلات و سکونتگاه ها، شهرنشینی زودتر از شهرسازی 
شکل گرفته است و ما برای بوستان باید ملک را تملک کنیم، البته در حال حاضر 35 
بوستان در منطقه دو وجود دارد. مدیر منطقه دو شهرداری قم اذعان کرد: ۲۰۰ هکتار 
بافت فرسوده در منطقه دو قم وجود دارد که دراین باره یکی از خواسته ها احداث 

فضای سبز در بافت فرسوده است، درحالی که دسترسی ها اهمیت زیادی دارد.
 

مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری قم تشریح کرد:

آخرین وضعیت تملک پلاک های 
میدان شهید مطهری 

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم 
با بیان اینکه پروژه تملک پلاک های باقی مانده در میدان شهید مطهری به تعداد 7۴ 
غرفه انجام شده است، خاطرنشان کرد: برای این تملکات 31۴ میلیارد ریال هزینه 
شده است و ما به دنبال تملک پلاک های باقیمانده هستیم که متأسفانه همکاری 

مناسبی از واحدهای باقیمانده صورت نمی گیرد.
علیرضا مظفری با اشاره به آخرین وضعیت تملک پلاک های میدان شهید مطهری 
اظهار داشت: میدان شهید مطهری به عنوان اصلی ترین و مرکزیت شهر قم شناخته 
می شود و شهرداری از سال های گذشته برنامه های مختلفی را برای ساماندهی این 

میدان آغاز کرده است.
وی با بیان اینکه پروژه تملک پلاک های باقی مانده در میدان شهید مطهری به 
تعداد 7۴ غرفه انجام شده است، خاطرنشان کرد: برای این تملکات 31۴ میلیارد 
ریال هزینه شده است و ما به دنبال تملک پلاک های باقیمانده هستیم که متأسفانه 
همکاری مناسبی از واحدهای باقیمانده صورت نمی گیرد. مدیرعامل سازمان میادین 
میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم دیگر پروژه های این سازمان را 
موردتوجه قرار داد و افزود: در میدان بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی نیز پروژه های 
مختلفی همچون محوطه سازی و جدول گذاری خیابان بلوک ۸ با اعتبار ۲ میلیارد و 
5۰۰ میلیون ریال، پروژه دفع آب های سطحی و جدول گذاری خیابان های بلوک 7 و ۹ 
بااعتباری بالغ بر یک میلیارد و ۸۰۰ میلیون ریال، پروژه میدان شوارع به متراژ ۲۴ هزار 
مترمربع و اعتباری بالغ بر 3۴ میلیارد ریال و پروژه ایجاد و گسترش فضای سبز بلوک 
7 تا ۹ به متراژ سه هزار و 7۰۰ مربع انجام شده است. مظفری یادآور شد: ساماندهی 
سه شنبه بازار بلوار همت و انتقال ۴5۰ دست فروش از بلوار حضرت معصومه)س( به 
مکان جدید بعد از 17 سال، ساماندهی و انتقال 75۰ دست فروش از بلوار یادگار امام 
به پارکینگ جنب بوستان جوان بعد از ۲۰ سال، جمع آوری و ساماندهی دست فروشان 
از میدان شهید رجایی، ساماندهی ۲۶۰ دست فروش در پارکینگ شرقی حرم مطهر و 
ایجاد شناسنامه برای سه هزار و ۲۰۰ فروشنده بازار روزها از دیگر اقداماتی است که به 

همت نیروهای تلاشگر سازمان صورت گرفته است.
 

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم:

تاکسیرانان قمی به داشتن کارت واکسن 
ملزم هستند

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم از الزامی شدن کارت 
واکسن برای فعالیت تاکسیرانان قمی از هفته آینده خبر داد.

علی نیک با اشاره به مصوبه جدید ستاد پیشگیری از کرونای کشور اظهار داشت: 
از هفته آینده شرط فعالیت در کلیه ناوگان تاکسی، داشتن کارت واکسن کرونا خواهد 

بود.
سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم خاطرنشان کرد: 
رانندگانی که تاکنون اقدام به زدن واکسن نکرده اند ظرف ۴۸ ساعت آینده اقدام کنند.
وی با بیان اینکه الزام مذکور شامل تمام رانندگان در بخش های تاکسی گردشی، 
بی سیم، خطوط و سرویس مدرسه است، افزود: از هفته آینده شرط فعالیت در ناوگان 

تاکسی داشتن کارت واکسن کرونا خواهد بود .

 رییس جمهور با بیان اینکه دولت و مجلس با همکاری می توانند گام های 
ماندگاری برای برطرف کردن مشکلات مناطق مختلف کشور و دغدغه های مردم 
بردارند، گفت: دولت مصمم است با اولویت سنجی و نگاه آمایشی، نسبت به 

تامین نیازها و رفع مشکلات مردم مناطق مختلف کشور اقدام کند.
آیت الله سید ابراهیم رییسی روز پنجشنبه در دیدار مجمع نمایندگان استان های 
خوزستان، چهارمحال و بختیاری و لرستان با اشاره به اهمیت پیگیری و اجرای 
مصوبات سفرهای استانی، اظهار داشت: لازم است استانداران و معاونت اجرایی 
ریاست جمهوری با همکاری نمایندگان مجلس روند اجرای مصوبات را پیگیری 

کنند تا نتایج ملموسی برای مردم داشته باشد.
آیت الله رییسی وجود پروژه های نیمه تمام فراوان را از مشکلات استان های 
مختلف کشور دانست و خاطرنشان کرد: دولت تلاش می کند تا حد امکان نسبت 
به آغاز پروژه های جدید اقدام نکند و طرح های نیمه تمام را با اولویت ضروری 
بودنشان برای زندگی مردم و میزان پیشرفت فیزیکی و اعتبار مورد نیاز، تکمیل 

کند و در اختیار مردم قرار دهد.
رییس جمهور با تاکید بر ضرورت توجه به صنایع تعطیل شده و نیمه تمام گفت: 
راه اندازی و فعال سازی این گونه صنایع با توجه به اینکه زیرساخت های آن آماده 
است می تواند در اشتغال و رونق تولید نقش بسزایی داشته باشد و دولت در این 
زمینه کارگروه فعالی در حوزه معاون اول تشکیل داده تا مشکلات این صنایع 

برطرف و فعال شود.
وی با استقبال از پیشنهاد تدوین سند توسعه استان ها گفت: بر مبنای این سند 
می توان مزیت ها و ظرفیت های هر استان، شهرستان و حتی روستا را مشخص و بر 

اساس آن برای توسعه و آبادانی مناطق مختلف برنامه ریزی و اقدام کرد.
آیت الله رییسی با اشاره به مشکل آلایندگی صنایع برای مردم و ضرورت توجه 
صنایع به مسئولیت های اجتماعی خود دراین زمینه گفت: دولت نسبت به این 

موضوع حساسیت دارد و اجرای آن را در چارچوب قانون موجود در دستور کار 
خود قرار داده است و وزارت نفت با جدیت این موضوع را پیگیری می کند ضمن 
اینکه براساس قانون و مقررات موجود، سهم 3 درصدی آلایندگی صنایع در 

استان ها، حتما باید در همان استان هزینه شود.
رییس جمهور خاطرنشان کرد: دولت در بودجه سال آینده برای تولید نفت و گاز 
و نیز تسریع در توسعه و استحصال از میادین مشترک توجه ویژه دارد و این کار را 

برای پیشرفت و رشد اقتصادی کشور ضروری می داند.
وی  با اشاره به ایجاد پارک های علم و فناوری در کنار شهرک های صنعتی گفت: 

این اقدام می تواند از زمینه های ایجاد اشتغال باشد.
آیت الله رییسی با اشاره به موضوع دادن اختیار مالی به استان ها گفت: دولت 
در این زمینه صندوق عدالت و پیشرفت را در نظر گرفته است و اعتبارات ناشی از 
فروش مازاد اموال دولت و حق مالکانه معادن استان ها که به این صندوق واریز می 
شود، می تواند در اختیار شورای برنامه ریزی استان قرار گیرد و برای ایجاد اشتغال 

و تکمیل پروژه های نیمه تمام استان استفاده شود.
خصوصی سازی به معنای رهاسازی ازجانب دولت نیست 

رییس جمهور با اشاره به ضرورت توجه به خصوصی سازی حقیقی گفت: موارد 
مربوط به خصوصی سازی های انجام شده در سه استان چهارمحال وبختیاری، 
خوزستان و لرستان  با مشکلات متعددی مواجه بود که مشخصا هفت تپه از آن 

جمله بود که با پیگیری های انجام شده مشکلات آن برطرف شد.
وی با تاکید براینکه خصوصی سازی به معنای رهاسازی ازجانب دولت نیست، 
تاکید کرد: در روند خصوصی سازی ها ضمن احراز توانایی فردی که مجموعه ای 
به آن واگذار می شود، دولت خود را موظف می داند برای  یا صنعتی  تولیدی 
توانمندسازی بخش خصوصی نیز اقدام کند و ضمن پرهیز از تصدی گری، وظیفه 

هدایت، حمایت و نظارت از بخش خصوصی را انجام دهد.
رییس جمهور همچنین بر ضرورت استفاده از نیروهای بومی و محلی تاکید کرد 
و گفت: عموما باید از توانایی و ظرفیت های نیروهای بومی هر استان استفاده 

شود و مدیران در محل خدمت خود استقرار داشته باشند.
آیت الله رییسی با اشاره به مشکلات ناشی از کاهش نزولات و کم آبی برلزوم 
واهمیت مدیریت منابع آب و اصلاح و بهسازی شبکه های آبیاری برای غلبه بر 

مشکل کم آبی تاکید کرد.
در این دیدار استانداران خوزستان، چهار محال و بختیاری و لرستان گزارشی از 
آخرین وضعیت استان در حوزه های مختلف و برنامه ریزی های انجام شده برای 

رفع مشکلات مردم بیان کردند.
همچنین هر یک از نمایندگان استان های مذکور در مجلس شورای اسلامی 
نیز در سخنان جداگانه ای دغدغه ها، نیازها و مشکلات حوزه های انتخابیه خود 

را مطرح کردند.

رییسی در دیدار نمایندگان استان های خوزستان، چهارمحال و بختیاری و لرستان:

رفع مشکلات کشور با همکاری دولت و مجلس میسر است

مفاسد  برخی  ضرر  گفت:  قضائیه  قوه  رییس   
اجتماعی و فرهنگی بیشتر از مفاسد اقتصادی است و 

منجر به نفوذ دشمن می شود.
محسنی  غلامحسین  والمسلمین  حجت الاسلام 
مردم  اقشار مختلف  با  دیدار  در  پنجشنبه  روز  اژه ای 
استان خراسان رضوی افزود: دشمنان نظام با عملیات 
روانی در تلاش برای ترویج فساد و ناهنجاریها هستند 
و از فضای مجازی نیز نهایت سوء استفاده علیه مردم و 
ارزشهای اساسی ما را دارند اما جمهوری اسلامی ایران 
از نظر امنیت، قدرت بازدارندگی و رتبه های علمی در 

حال پیشرفت است و از حرکت متوقف نشده است. 
وی با تاکید بر تحقق عدالت اجتماعی در همه ابعاد 
تحقق  برای  ظرفیتها  همه  از  باید  داد:  ادامه  زندگی 
عدالت اجتماعی استفاده کرد، در آستانه دهه فجر باید 
ببینیم چه میزان به عدالت اجتماعی نزدیک شده ایم، 
جای تلاش بیشتر وجود دارد و باید نهایت تلاش خود 

را انجام داد.
رییس قوه قضائیه با اشاره به عنایت خداوند بر ملت 
آنچه  گفت:  ایران  اسلامی  جمهوری  نظام  و  ایران 
دشمنان و بدخواهان نظام جمهوری اسلامی ایران در 
۴۰ سال گذشته بر مردم وارد کردند به قدری بود که اگر 
به کشور دیگر وارد می شد آن کشور از پای درمی آمد، از 
ابتدای انقلاب در محاصره اقتصادی دشمن قرار داریم 
و همه بوق  های سلطه جهانی علیه این کشور در حال 

دمیدن است.
وی افزود: با این وجود امروز جمهوری اسلامی در 

رتبه سوم و چهارم دنیا قرار دارد، بیشترین دشمنی را 
آمریکا و صهیونیستها با ما دارند، اگر قدرت بازدارندگی 
جمهوری اسلامی ایران نبود هیچ درنگی برای حمله 
نظامی به ایران نمی کردند، اما صهیونیستها امروز از 
ایران می ترسند و اگر اقدامی علیه ایران انجام دهند، 

نسبت به زوال خود اقدام کرده اند.
حجت الاسلام والمسلمین اژه ای ادامه داد: آمریکا 
می داند جمهوری اسلامی ایران کشوری نیست که به 
تسخیر درآید، ایران به جایگاهی رسیده که  بزرگترین 
قدرتهای سیاسی، اطلاعاتی و امنیتی دنیا نمی توانند 
هر غلطی انجام دهند و این بیانگر عنایت پروردگار بر این 
کشور است.  وی گفت: باید با انسجام، اعتماد به وعده 
های الهی، تکیه بر ارزشهای الهی و جهاد بیشتر حرکت 
کنیم، پیروزی و شکست ما در رضایت و عدم رضایت 
پروردگار است. رییس قوه قضائیه افزود: دولت مصمم و 
انقلابی نیز همه وجود خود را برای رفع مشکلات کشور 
گذاشته که البته همه مشکلات در کوتاه مدت قابل حل 
نیست، دولت، مجلس و قوه قضائیه همه در جهت رفع 
مشکلات مردم تلاش می کنند که نیاز به هماهنگی، 
انسجام بیشتر، تشخیص اولویتها و توکل بیشتر بر خدا 
وجود دارد. وی ادامه داد: مدیریت عالی نظام جمهوری 
اسلامی ایران در اختیار شخصیتی دانا، باتجربه و با 
تقوا است و افتخار داریم زیر این پرچم خدمتگزاری 
کنیم، باید از این فرصتها در جهت اصلاح امور، رفع 
ناهنجاریها و کمک به مردم استفاده کرد. حجت الاسلام 
والمسلمین اژه ای گفت: فرصت خدمت به مردم در این 

نظام بسیار ارزشمند است و همه مسوولان به خصوص 
مدیرانی که در خراسان رضوی و مشهد مشغول فعالیت 
هستند باید تلاش کنند استان و شهری الگو در شان 

حضرت امام رضا )ع( و بقیه الله ایجاد شود.
وی افزود: در این استان برخی ناهنجاریها و کمبودها 
نازیباتر است، آمار زندانیان در شان این استان نیست، 
برخی افراد اگر از بی عدالتی رنج ببرند قبح بیشتری 
خواهد داشت، باید عدالت اجتماعی را برقرار کرد و تا 

رسیدن به نقطه مطلوب فاصله داریم.
دادگستری  مدیرکل  به  خطاب  قضائیه  قوه  رییس 
باید  دادرسی  فرایند  داد:  ادامه  رضوی  خراسان 
از طولانی شدن رسیدگیها در رنج  کوتاه شود، مردم 
به  باید  مردم  مشکلات  رفع  برای  توان  هستند،تمام 
کار گرفته شود البته در این شرایط با مفسدان نیز باید 
برخورد جدی شود. وی گفت: برای رفع مشکلات مردم 
در استان رییس کل دادگستری از تمام اختیارات خود 
استفاده کند و اگر اختیارات بیشتری لازم بود، اعلام 
شود تا تفویض گردد. حجت الاسلام والمسلمین اژه ای 
افزود: نسبت به خانواده شهدا، ایثارگران و جانبازان نیز 
باید عنایت خاصی وجود داشته باشد و مسائل حقوقی 

و کیفری آنها به صورت ویژه رسیدگی شود.
جذب  و  آموزش  برای  همچنین  داد:  ادامه  وی 
نیروهای شایسته در دستگاه قضا باید تغییراتی صورت 

گیرد که در دستور کار است.
بیان  به  مختلف  اقشار  نمایندگان  دیدار  این  در 

مشکلات خود پرداختند. 

 رییس قوه قضائیه:
 فساد اجتماعی و فرهنگی خطرناکتر از فساد اقتصادی است

وزیر کشور: 

جریان یکطرفه مهاجرت از روستا به شهر باید اصلاح شود
 وزیر کشور با بیان اینکه بخش عمده معضلات شهری امروز در کشور ناشی از 
مهاجرت بی رویه از روستا به شهر است، تصریح کرد: باید روند مهاجرت یک طرفه 

از روستا به شهر با تقویت هویت های روستایی اصلاح شود.
زدایی  محرومیت  حوزه  در  جهادی  قرارگاه  جلسه  اولین  در  وحیدی  احمد 
روستاهای کشور گفت: رویکرد محرومیت زدایی اقدام مقدس و ارزشمندی برای 

توسعه و آبادانی کشور است.
دانش  انسانی،  نیروهای  ظرفیت  توان،  انگیزه،  کشور  در  امروز  گفت:  وی 
مدیریتی و مادی برای تحقق امر مهم محرومیت زدانی در مناطق مختلف کشور 

وجود دارد و باید این کار به صورت جهادی و مردمی تحقق یابد.
وزیر کشور تاکید کرد: بسیاری از معضلات و چالش های اجتماعی در شهرهای 
کشور ریشه در مهاجرت های بی رویه از محیط های روستایی به حاشیه شهرها 
دارد. وحیدی در ادامه سخنان خود با اظهار این امر که باید جریان دوطرفه 
مهاجرت به شهر و شهر به روستا در یک روال عادی و منطقی باشد، گفت: این 
طور نیست که هیچ مهاجرتی از روستا به شهر نباید شکل بگیرد چالش اصلی 
در آنجا است که جریان مهاجرت یک طرفه از روستا به شهر باشد و هر فرد 
روستایی حس کند که باید مهاجرت کند. وی با بیان این که یکی از مکانیسم 
های کارآمد در اصلاح  جریان مهاجرت از روستا به شهرها، تقویت هویت های 

روستایی است، افزود: امروز بیش از هر زمان دیگری نیازمند تقویت هویت های 
روستایی اعم از فرهنگ دوستی، گذشت، در غم و شادی همدیگر شریک بودن، 
صدق و صمیمیت و مهربانی هستیم. وزیر کشور همچنین خاطرنشان کرد: یکی 
دیگر از اقداماتی که باید مورد توجه جدی در روستاهای کشور در جهت حفظ 
هویت روستایی اتفاق بیفتد همان معماری روستایی است که باید این معماری 
متناسب با فرهنگ، تاریخ، آداب و سنن روستا باشد. وحیدی گفت: ضرورت 
سرعت بخشی به تشکیل دهیاری در همه روستاهای بالای ۲۰ خانوار کشور از 
دیگر محورهای مورد اشاره دکتر وحیدی در نشست امروز بود و در این خصوص 
گفت: باید به روش های مختلف هویت و انسجام را در روستا تقویت بخشیم و این 
موضوع را هم در نظر داشته باشیم که در مواقع بحران های طبیعی، حمایت های 
هلال احمر و سایر نهادهای خدمات رسان به روستاهای فاقد دهیار به سختی 
صورت می گیرد و برای همین ضرورت دارد همه روستاهای بالای بیست خانوار 
هر چه سریعتر دهیار داشته باشند. وزیر کشور در بخش دیگری از سخنان خود 
به ضرورت تقویت اقتصاد روستایی اشاره کرد و گفت: در موضوع توسعه اقتصاد 
روستایی باید رویکرد آمایشی داشته باشیم و هر روستایی متناسب با ظرفیت های 
محیطی و اقلیمی اش که می تواند حوزه های کشاورزی، صنایع دستی، صنعت 

دامداری، ماهیگیری و حتی گردشگری باشد، تقویت و فعال شود.

 وزیر دادگستری بر لزوم تامین معیشت مردم تاکید و 
بیان کرد: افرادی که در وضعیت فعلی جنگ اقتصادی 
دشمن با تخلفات خود معیشت مردم را در تنگنا قرار 

می دهند با برخورد جدی روبرو می شوند.
امین حسین رحیمی روز پنجشنبه در جمع مدیران 
در مشهد  تعزیرات حکومتی خراسان رضوی  اداره کل 
کالاها  روی  بر  مصرف کننده"  "قیمت  درج  روال  به 
اشاره و بیان کرد: بنابر این است که از این پس "قیمت 

تولیدکننده" بر روی کالاها درج شود.
دارد  اجازه  فروشنده  اساس  این  بر  داد:  ادامه  وی 
درصدی از سود را بر "قیمت تولیدکننده" اضافه کرده 
و این نرخ را در معرض دید خریداران قرار دهد لذا اگر 
قیمت بیشتر از سود مصوب باشد با فرد متخلف برخورد 

خواهد شد.

وزیر دادگستری گفت: شهروندان اگر با نرخ سودی 
از سوی فروشنده بر روی کالا مواجه شدند که بیشتر از 
نرخ اعلام شده در "سامانه حمایت از مصرف کنندگان" 
است آن را به اداره تعزیرات اعلام کنند تا با فوریت مورد 
رسیدگی قرار گیرد.  وی در ادامه این نشست به تاسیس 
"کمیته اقدام مشترک" اشاره و بیان کرد این کمیته ذیل 
کارشناسان  و  مسوولان  از  متشکل  بازار  تنظیم  ستاد 
کشاورزی،  جهاد  تجارت،  و  معدن  صنعف  سازمانهای 
تعزیرات و بازرسی بسیج اصناف، اتاق اصناف و همچنین 
وزارت کشور فعالیت دارد. رحیمی افزود: "کمیته اقدام 
مشترک" در سطح همه استانهای کشور تشکیل شده تا 
با فعالیت آن در برخورد با تخلفات همکاری و تعامل بین 
دستگاهی ایجاد شود.  وی ادامه داد: "حمایت از تولید" 
شعار محوری دولت است بنابراین با چنین تعاملاتی تا 

حد امکان از گرانفروشی جلوگیری شده و این پدیده رخ 
نمی دهد.  مدیرکل تعزیرات حکومتی خراسان رضوی 
نیز در نشست با وزیر دادگستری گفت: این استان شش 
میلیون و ۸7۰ هزار نفر جمعیت دارد و بین ۲5 میلیون 
تا 3۰ میلیون نفر جمعیت نیز علاوه بر ساکنان خراسان 
استان سفر  به  غیرکرونایی هر سال  در شرایط  رضوی 
شرایطی  با  رضوی  خراسان  منظر  این  از  لذا  می کنند 
خاص و ویژه مواجه است.  سید مرتضی مدنی افزود: 
1۰ شهرستان از مجموع 33 شهرستان استان خراسان 
رضوی هم اینک اداره و رییس ثابت تعزیرات حکومتی 
دارند. وی ادامه داد: اداره کل تعزیرات حکومتی خراسان 
رضوی ۲3 شهرستان دیگر استان را به صورت سیار زیر 
پوشش دارد که مشکلاتی را برای شهروندان ایجاد کرده 

است. 

وزیر دادگستری:

 با متخلفان در حوزه معیشت مردم برخورد جدی می شود 

مرتضی نجفی قدسی*
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 با دست های خشک و ترک خورده چه کنیم؟ دلیل ایجاد صدا بعد از شکستن قولنج
بعد از شکستن قولنج مفاصل زانو، بند انگشت، قوزک پا، کمر و گردن صدایی 

می شنویم، اما آیا می دانید علت این صدای تق تق چیست؟
صدای تق تقی که بعد از شکستن قولنج می شنویم سوالات بسیاری را در ذهن 
ما ایجاد می کند. در این نوشتار دلیل این صدا را برایتان شرح می دهیم تا بدانید 

چطور با شکستن قولنج این صدا شنیده می شود.
 ریشه و دلیل صدای تق شکستن قولنج

آزاد شدن گازها، حرکت و سطح زبر همین چند کلمه علت صدای تق شکستن 
کند:ترکیدن،  ایجاد  را  زیادی  صداهای  تواند  می  شما  مفاصل   . است  قولنج 
شکستن، کوبیده شدن، خارج شدن ناگهانی گاز. مفاصلی که صدای شکستن 

می دهند، شامل زانو، بند انگشت، قوزک پا، کمر و گردن است.
آزاد شدن گاز:

دانشمندان این گونه توضیح می دهند که جریان مایع درون مفصل ها به عنوان 
یک چرب کننده عمل می کند، این جریان شامل گاز اکسیژن، نیتروژن و دی 
اکسیدکربن است. زمانی که مفصل شما صدای شکستن یا ترکیدن می دهند، 
در واقع در حال کشیدن آن هستید، در این حالت گاز درون حباب ها به سرعت 
آزاد می شود ، با شکستن انگشتان و آزاد شدن گاز درون حباب ها، مدتی طول 

می کشد تا آن حباب ها دوبار پر از هوا شوند.
حرکت مفصل ها، زردپی ها و رباط ها:

زمانی که مفصل تکان می خورد، محل زردپی تغییر می کند و کم کم از محل 
خود خارج می شود، ممکن است صدای خارج شدن گاز را بشنوید و حس کنید 
که چیزی به سر جای خودش برگشته است. علاوه بر آن، رباط های شما با تکان 
خوردن مفصل ها تنگ می شود، این اتفاق در زانو و قوزک پا صدای شکستن را 

ایجاد می کند.
سطوح زبر:

مفصل ها به دلیل سطح زبری که دارند و کمبود نرمی و لطافت در غضروف ها 
هنگام تکان خوردن صدا می دهند.

آیا شکستن مفصل خطرناک است؟
اگر در مفصل های خود هنگام حرکت صدا شنیدید، بهتر است به یک متخصص 
مراجعه کنید، بعضی از مطالعات نشان می دهد که شکستن قولنج قوزک پا باعث 
آسیب جدی نمی شود، دیگر مطالعات نشان می دهد که شکستن قولنج قوزک پا 
به طور مداوم می تواند به بافت نرم مفصل آسیب بزند، همچنین ممکن است باعث 

ایجاد دست متورم و خشن شود.

به  تراکم استخوان است که منجر  به معنی کاهش  پوکی استخوان 
شکنندگی و کاهش استحکام استخوان می شود.

به  تراکم استخوان است که منجر  به معنی کاهش  پوکی استخوان 
شکنندگی و کاهش استحکام استخوان می شود. این بیماری به صورت 
تدریجی پیشرفت می کند و در ابتدا معمولًا علامتی ندارد. گاهی اوقات 
با علائمی مانند درد های استخوانی، کوتاه شدن قد و خمیده شدن 
خود را بروز می دهد، ولی در اغلب موارد به صورت خاموش پیشرفت 
می کند و فقط با بروز عوارض، متوجه این بیماری می شویم. بیماری پوکی 
استخوان و کاهش تراکم آن در هر کدام از استخوان های بدن می تواند 
ایجاد شود، اما شکستگی استخوان معمولًا در استخوان های مهره ها، 

لگن و ران رخ می دهد.
عوامل مؤثر در کاهش تراکم استخوان

جنسیت: این بیماری بیشتر در خانم ها اتفاق می افتد.
افزایش سن: با افزایش سن احتمال ابتلا به پوکی استخوان بیشتر 

می شود.
اندازه بدن: افراد خیلی لاغر با جثه کوچک در معرض این بیماری 

هستند.
عادات مضر: مانند مصرف سیگار و الکل

مصرف برخی از داروها: مانند مصرف طولانی مدت کورتون ها، برخی 
از دارو های ضد تشنج، دارو های شیمی درمانی و مصرف طولانی مدت 

دارو های کاهنده اسید معده به دلیل ایجاد اختلال در جذب کلسیم
افزایش  سبب  پاراتیروئید:  و  تیروئید  غده  عملکرد  در  اختلال 

برداشت کلسیم از استخوان می شود.
آرتریت روماتوئید )یک نوع بیماری روماتیسمی(

بی تحرکی
پیوند کلیه

دلیل مشخص  بدون  یا  زودهنگام  سابقه خانوادگی شکستگی های 
استخوان

ارتباط یائسگی و پوکی استخوان
هورمون استروژن که تا قبل از یائسگی در خانم ها میزان ترشح بالایی 
دارد، نقش مهمی در استحکام استخوان ها ایفا می کند. با کمبود آن، 
یائسگی در سنین  و هر قدر  افزایش می یابد  بافت استخوان  تخریب 

پائین تر شروع شود، خطر پوکی استخوان بیشتر می شود.
ارتباط منیزیم و سلامت استخوان ها

تحقیقات جدید نشان می دهد که بین پوکی استخوان و کمبود منیزیم 
در بدن، ارتباط نزدیکی وجود دارد. منابع غذایی حاوی منیزیم شامل 

موارد زیر می باشد.
• -سبزیجات با برگ سبز تیره

• -حبوبات مانند لوبیا، نخود و عدس
• -شکلات
• -آجیل ها

 تغییر عوامل خطر برای پیشگیری از پوکی استخوان
پوکی استخوان شرایطی است که کیفیت زندگی یک فرد را تحت تأثیر 
قرار می دهد و هزینه زیادی به فرد و جامعه تحمیل می کند. با شناسایی 
عوامل خطر و رسیدگی به آن ها می توان احتمال ابتلا به پوکی استخوان 
را کاهش داد. فرآیند تشکیل استخوان یک فرآیند دینامیک است و شامل 
ساخت و تخریب استخوان می باشد. قبل از سن 35 سالگی، این تعادل 
بیشتر به سمت استخوان سازی است، بنابراین با داشتن برنامه غذایی 
مناسب و فعالیت فیزیکی منظم می توان ذخایر استخوانی را افزایش داد.

در ادامه به راهکار هایی برای پیشگیری از پوکی استخوان اشاره شده 
است:

• انجام حرکات ورزشی مداوم: مطالعات نشان داده اند افرادی که 
مرتب ورزش هایی مانند پیاده روی، دویدن، شنا، دوچرخه سواری و تنیس 
انجام می دهند، کمتر به پوکی استخوان مبتلا می شوند؛ بنابراین توصیه 
می شود، که افراد فعالیت بدنی و ورزش منظم متناسب با سن و جنس 

خود داشته باشند.
• مصرف نمک محدود شود به این صورت که غذا ها با حداقل نمک 
تهیه شود و برای طعم دار کردن می توان از ادویه های مختلف، آب نارنج 
و آب لیمو استفاده کرد. مصرف غذا های آماده مانند انواع فست فود، 
سوپ های آماده، انواع کنسرو ها و سس کچاپ که نمک بالایی دارند، 

محدود شود و از آوردن نمک سر سفره خودداری شود.
• مصرف نوشیدنی های کافئین دار و نوشابه های گازدار محدود شود.

• مصرف سیگار و الکل قطع شود.
• مصرف منابع غذایی حاوی کلسیم در برنامه غذایی روزانه در نظر 

گرفته شود.
 عوامل تغذیه ای مؤثر در ایجاد پوکی استخوان

• مصرف ناکافی منابع غذایی حاوی کلسیم مانند لبنیات، بادام، کلم 
بروکلی، دانه چیا و انواع لوبیا

D کمبود ویتامین •
• مصرف زیاد نوشیدنی های حاوی کافئین

• مصرف زیاد نوشابه های گازدار
به چه افرادی توصیه به انجام تراکم سنجی استخوان می شود؟

• همه خانم های بالای ۶5 سال، البته در خانم هایی که یکی از عوامل 
خطر ذکر شده در بالا را دارند، توصیه می شود که در سنین پایین تر اقدام 
به تراکم سنجی استخوان کنند. بر اساس یافته های تراکم سنجی و 
عوامل خطری که فرد دارد، پزشک توصیه به تکرار مجدد آزمایش بین دو 

تا ده سال بعد می کند.
• آقایانی که سابقه شکستگی به دنبال یک ترومای خفیف دارند، کاهش 
توده استخوانی در عکس رادیولوژی دارند، کاهش قد بیشتر از 3 و نیم 
سانت دارند، مصرف طولانی مدت دارو های کورتونی و یا داروی سرطان 
پروستات دارند و یا مشکل پرکاری غده تیروئید دارند، توصیه می شود که 

تراکم سنجی استخوان انجام شود.

هفت دلیل اینکه پاهایتان مدام گزگز می کنندکمی به استخوان هایتان توجه کنید!

بی حسی  یا  آشنای سوزن سوزن شدن، گزگز  با احساس  پاهایتان  در  وقتی 
روبرو می شوید معمولًا می دانید که مسئلهٔ مهمی نیست و راه حلش این است که 

وضعیتتان را تغییر دهید تا فشار از روی عصب ها برداشته شود.
گزگز در پاها یک علامت بسیار شایع بوده و معمولًا بیانگر مشکل خاصی نیست؛ 
اما اگر بعد از تغییر وضعیت بدن همچنان گزگز داشتید، این احساس برای مدت 
طولانی ادامه دار شد و یا همراه با دیگر علائم مانند مشکلات تعادل، ضعف، درد 
و یا تغییری در بینایی بود، پس پای مسئلهٔ جدی تری در میان است که حتماً باید 

به پزشک مراجعه کنید.
وقتی به پزشک مراجعه می کنید چند سؤال در مورد علائمتان از شما پرسیده 
می شود )مثلًا گزگز در کدام قسمت بدنتان است و چقدر طول می کشد برطرف 
شود( و ضمناً یک معاینهٔ فیزیکی از شما به عمل می آید تا رفلکس ها، تعادل و 
توانایی درک حس هایی مانند لمس ملایم و ویبره سنجیده شود. بسته به نتایج 
به دست آمده ممکن است نیاز به آزمایش خون، تست های تصویری مانند عکس 
اشعه ایکس و ام آرآی و یا تست های عصب و عضله نیز وجود داشته باشد تا معلوم 

شود علت گزگز پاهایتان چیست. 
دیابت دارید

دلیل شماره یک گزگز پاها معمولًا دیابت است. شما چه ریسک ابتلا به دیابت را 
داشته باشید و چه سال ها از تشخیص دیابتتان گذشته باشد، با بالاتر رفتن سطح 
قند خونتان، آسیب های وارد شده به عصب ها می توانند باعث گزگز و سوزن سوزن 

شدن پاها شوند.
چه باید کرد؟

اگر اغلب تشنه یا گرسنه اید، اضافه وزن دارید، تحرک بدنی ندارید و یا سابقهٔ 
دیابت نوع دوم در خانواده دارید باید جهت غربالگری دیابت به پزشک مراجعه 
کنید. کنترل قند خون از طریق تغییرات در سبک زندگی و مصرف دارو می تواند 

به کاهش علائم دیابت کمک کرده و جلوی آسیب بیشتر به عصب ها را بگیرد.
می تواند از عوارض دارویتان باشد

دارویی که مصرف می کنید ممکن است علت گزگز پاهایتان باشد، خصوصاً اگر 
شیمی درمانی می کنید یا بابت HIV یا ایدز داروهایی مصرف می کنید. 

چه باید کرد؟
در این مورد لازم است با پزشکتان در مورد امکان جایگزین کردن دارو مشورت 

کنید.
شاید باردارید

با رشد جنین ، فشار و سنگینی رحم می تواند به عصب های مربوط به پاهایتان 
تا نوک انگشتان شود. شاید در  فشار وارد کرده و منجر به سوزن سوزن شدن 

دست هایتان نیز گزگز احساس کنید که علت آن تغییر سطح مایعات بدن است.
چه باید کرد؟

هرچند این علائم ناخوشایندند؛ اما طبیعی اند و باید بعد از زایمان برطرف شوند، 
اما اگر کرختی یا گزگز پاهایتان همچنان ادامه داشت، بدتر شد و یا همراه با درد 
و تورم بود حتماً با پزشکتان مطرح کنید تا مطمئن شوید مشکل جدی در میان 

نیست.
در رژیم غذایی تان ویتامین های B خیلی زیاد یا خیلی کم است

اگر کمبود ویتامین های B1 یا B۲ داشته باشید ممکن است در پاهایتان گزگز 
احساس کنید که معمولًا در هر دو پا احساس می شود. عصب ها و پوشش آن ها به 
این ویتامین ها نیاز دارند تا عملکرد مناسبی داشته باشند و بدون این ویتامین های 

B پاهای شما به شما اعلام خواهند کرد که کمبود ویتامین دارید.
چه باید کرد؟

جالب است بدانید ویتامین B۶ زیاد هم می تواند باعث گزگز پاها شود. به همین 
دلیل پیش از مصرف هر مکمل غذایی با پزشک مشورت کنید تا کمکتان کند 
مقدار صحیح ویتامین B لازم برای بدنتان را بدانید. ویتامین B1۲ اساساً در گوشت 
گوساله و ماهی و مرغ وجود دارد، بنابراین اگر گیاهخوار هستید در مورد مصرف 

مکمل از پزشک نظر بخواهید.
یک عصب پیچ خورده است

اگر کمردرد و گزگزی دارید که تا پاهایتان کشیده می شود و آن را کاملًا درون 
پاهایتان احساس می کنید، اغلب به این معنی است که عصبی در کمرتان پیچ 
خورده است. شاید این پیچ خوردگی عصب ناشی از یک آسیب، بارداری، آرتریت و 

یا فشار حرکات مکرر در محل کار یا باشگاه باشد. 
چه باید کرد؟

در بیشتر موارد، استراحت و فیزیوتراپی می تواند علائم را تسکین دهد، مگر اینکه 
دچار ضعف شدید باشید. فقط یادتان باشد اگر درد زیاد باشد گاهی عمل جراحی 

یا آمپول کورتیکواستروئید لازم می شود.
ستون فقراتتان سالخورده شده است

معمولًا تنگی کانال نخاعی یا استنوزیس باعث فشار بر عصب هایی می شود که 
سبب گزگز هر دو پا خواهد شد و این اتفاق زمانی می افتد که 5۰ سالگی را رد 
کرده اید. بیشتر اوقات، تنگی کانال نخاعی بخشی از فرایند پیری است، چون 
غضروفی که نقش ضربه گیر برای مفاصلتان را دارد تحلیل می رود و ممکن است 

درد و بی حسی نیز داشته باشید.
چه باید کرد؟

اگر می بینید علائمتان بدتر شده به پزشک مراجعه کنید. دارو، فیزیوتراپی و حتی 
در صورت نیاز یک عمل جراحی کم تهاجمی می تواند علائم را تسکین دهد. 

یک اختلال خودایمنی دارید
گاهی پیش می آید که اختلالات خودایمنی مانند لوپوس، سندرم شوگرن، 
چرا؟  می شوند.  پاها  گزگز  باعث  ام اس  و  روماتوئید  آرتریت  گیلن باره،  سندرم 
متأسفانه سیستم ایمنی بیش از حد فعال شما به عصب ها حمله می کند یا در دیگر 
موارد، آرتروز ناشی از این عوارض، عصب ها را پیچ می زند و از این طریق باعث گزگز 
پاها می شود. البته اغلب علائم دیگری مانند ضعف، بی حسی، مشکل در تنفس 
و یا درد مزمن نیز وجود دارد که به پزشک کمک می کند تشخیص درست را بدهد 

و درمان مناسب را تجویز کند.

چای سبز، نوشیدنی که سرعت
 پیری را کاهش می دهد 

عنوان  به  تواند  می  اعتدال  حد  در  سبز  چای  مصرف  معتقدند  پژوهشگران 
پیشگیری کننده از پیری زودرس مؤثر باشد.  کورتنی دی آنجلو متخصص تغذیه 
آمریکایی گفت: بهترین نوشیدنی برای کاستن از سرعت پیری، چای سبز است. 
چای سبز سرشار از آنتی اکسیدان است که فواید زیادی برای سلامتی دارد. این 
نوشیدنی به ویژه سیستم ایمنی بدن را تقویت می کند، التهاب را کاهش می دهد و 
سنتز کلاژن را تحریک می کند که باعث جوان تر به نظر رسیدن پوست می شود. با 
وجود فواید بالا اما بهتر است چای سبز بیش از حد ننوشید، زیرا حاوی کافئین است 
و مصرف بیش از حد کافئین تمام اثرات منفی ناشی از آن را به همراه دارد. پیش از 
این گزارش شده بود که متخصصان تغذیه از اسفناج به عنوان غذایی نام برده اند که 
می تواند بر بینایی و سلامت استخوان ها تأثیر مثبت بگذارد. چای سبز نیز خواص 

مشابهی دارد که از بروز مشکلات قلبی و دیابت نوع ۲ نیز جلوگیری می کند.
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 کارشناس مذهبی حرم بانوی کرامت، با بیان اینکه 
دولت باید علاوه بر وام ازدواج مشاوره رایگان هم در 
این زمینه به جوانان ارائه کند، گفت: مشاوره گران 
از  امور هزینه کنند  این  برای  اگر مسئولان  و  است 

هزینه های بعد از طلاق بهتر است.
حجت الاسلام والمسلمین ناصر رفیعی در سخنرانی 
حرم مطهر بانوی کرامت با اشاره به آیه ۲۲۸ سوره بقره 
اظهار کرد: این آیه مربوط به بحث طلاق است که این 

آیه شروعی در بیان احکام طلاق است.
وی، افزود: خداوند در این آیه می فرماید خانم هایی 
که طلاق می گیرند باید سه پاکی عده نگه دارند که 
حد اکثر آن 3 ماه است و ممکن است کمتر هم باشد.
استاد حوزه علمیه، با بیان اینکه ما چند نوع طلاق 
داریم، گفت: یک نوع طلاق رجعی است که در این 
طلاق مرد قبل از انقضا عده می تواند رجوع کند و 
یک نوع طلاق هم به این است که دیگر امکان رجوع 
نیست و برای رجوع باید دوباره صیغه عقد خوانده 
شود؛ یک نوع طلاق هم طلاق خلع است که اگر زن 
تقاضای طلاق داشته باشد باید مالی را زن بدهد و مرد 
اگر راضی شد طلاق می دهد و یک طلاق هم مبارات 
است که هم زن از مرد و هم مرد از زن بدشان می آید 

که زن مهرش را می بخشد و مرد هم طلاق می دهد.
دانست  حلال ها  ترین  مبغوض  از  را  طلاق  وی، 
روایت داریم که خدا خانه ای که در آن  و گفت: در 
عروسی واقع می شود را دوست دارد و خانه ای که در 
آن طلاق جاری می شود را دوست ندارد و امام صادق 
علیه السلام فرمودند در میان حلال ها هیچ چیزی 

منفورتر از طلاق نیست.
اینکه  بیان  با  حجت الاسلام والمسلمین رفیعی، 
جشن  و  است  مردودی  و  رفوزگی  معنی  به  طلاق 
گرفتن برای آن معنا ندارد، افزود: طلاق یک چیز بد 
و منفور است و نباید در جامعه زیاد شود بنابراین باید 
با ریشه کن کردن دلایل طلاق از آن جلوگیری شود و 

فقط در موارد محدود از طلاق استفاده شود.

وی با اشاره به دلایل اصلی وقوع طلاق گفت: اولین 
دلیل طلاق هوسرانی است و در روایت داریم که پیامبر 
)ص( از مردی که همسرش را طلاق داده بود پرسیدند 
آیا بدی از او دیدی؟ او پاسخ داد خیر از او بدی ندیدم؛ 
را دیدند و گفتند چه  او  پیامبر دوباره  از مدتی  بعد 
می کنی، او گفت همسر دومم را هم بدون اینکه بدی 
از او ببینم طلاق دادم، برای بار سوم هم پیامبر او را 
دیدند و او باز هم ازدواج کرده بود و همسرش را طلاق 
داده بود که پیامبر )ص( فرمودند خداوند مردها و زنان 

تنوع طلب و هوسران را لعنت می کند.
کارشناس مذهبی حرم بانوی کرامت، با بیان اینکه 
برخی از هنرپیشه ها مرتب در فضای مجازی تنوع 
طلبی و بی مبالاتی را ترویج می کنند، گفت: این افراد 
الگوی جوانان هستند و باید ملاحظه جوانان را کنند 
زیرا گناه آنها دیگر فردی و شخصی نیست بلکه روی 

همه جوانان تأثیر می گذارد.
وی، دومین دلیل طلاق را اشکال در انتخاب همسر 
و عجله در ازدواج دانست و افزود: باید جوانان قبل 
از ازدواج مشاوره بروند و باید هم کفو هم باشند تا از 
طلاق جلوگیری شود.  حجت الاسلام والمسلمین 
رفیعی، با بیان اینکه دولت باید علاوه بر وام ازدواج 
مشاوره رایگان ازدواج هم به جوانان بدهد، گفت: الان 
مشاوره هم گران است و اگر مسئولان برای این امور 
هزینه کنند از هزینه های بعد از طلاق بهتر است و 

مانند هزینه برای واکسن زدن مردم است.
وی، بی مسئولیتی زن و مرد را سومین و اعتیاد را 
چهارمین عامل طلاق دانست و افزود: این مشکلات 
و  دولت  باید  بلکه  نمی شود  درست  رفتن  زندان  با 
مسئولان به وظایف خود عمل کنند و با ایجاد اشتغال 
و آموزش به جوانان از افزایش آمار طلاق جلوگیری 

کنند.
استاد حوزه علمیه، ادامه داد: برخی از طلاق ها هم 
به خاطر ضعف معنویت است و متأسفانه امروز آمار 
مشروبات الکلی و شراب خواری زیاد شده است و ما 

نباید با حرف های خود چیزی بگوییم که موجب ترویج 
این مسائل در جامعه شود.

هم  کرده اند  ازدواج  که  افرادی  اینکه  بیان  با  وی، 
نباید رها شوند، گفت: صدا و سیما باید برنامه های 
مشاوره ای و آموزشی برای مردم داشته باشد تا جوانان 
شخصیت همسر خود را بشناسند و بدانند که هر 
فردی خصوصیات رفتاری خاص خود را دارد و با او 

باید چگونه رفتار کرد.
حجت الاسلام والمسلمین رفیعی، دخالت خانواده 
نقش  گفت:  و  دانست  طلاق  عوامل  دیگر  از  را 
خانواده ها نظارت است نه دخالت و پیامبر )ص( هم 
بر زندگی حضرت زهرا سلام الله علیها و امیرالمؤمنین 
)ع( نظارت می کردند و نصیحت هایی را قبل و بعد 
از ازدواج به آنها داشتند ولی در زندگی آنها دخالت 

نمی کردند.
وی، گفت: خداوند در آیه 1۹ سوره نساء می فرماید 
حتی اگر از همسرتان خوشتان هم نیاید اگر به نیکی 
با او رفتار کنید و در عمل نشان ندهید خداوند به شما 

خیر کثیر می دهد و جبران می کند.

حجت الاسلام والمسملین رفیعی:

دولت قبل از ازدواج مشاوره رایگان به جوانان ارائه کند

چهارشنبه شب در سالن همایش های غدیر قم   :

برگزیدگان جشنواره شعر اشراق در قم 
تقدیر شدند

 آیین پایانی پنجمین جشنواره بین المللی شعر حوزه )اشراق( چهارشنبه شب با 
حضور افراد برگزیده و شایسته تقدیر در بخش های مختلف در سالن همایش های 

غدیر قم  به کار خود پایان داد. 
رئیس دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم:

شاعران آشنا با دردهای جامعه توان ایجاد تغییر دارند
 رئیس دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم چهارشنبه شب در مراسم اختتامیه 
پنجمین جشنواره بین المللی شعر حوزه )اشراق( گفت: اگر شاعر متوجه و آشنا با 
دردها و آلام مردم و جامعه باشد و با این نگاه شعر بسراید، توان ایجاد تغییر در ذائقه 

فرهنگی و حرکات اجتماعی را دارد.
حجت الاسلام و المسلمین احمد واعظی با اشاره به فرارسیدن یکصدمین سالگرد 
تأسیس حوزه علمیه قم گفت: از جمله ویژگی های حوزه های علمیه پس از انقلاب 

نسبت به پیش از انقلاب، تقویت وجه هنری است.
وی با اشاره به ارتقاء کمی و کیفی شعر و ادب در حوزه های علمیه، ابعاد و وجوه 
مختلف شعر را مورد توجه قرار داد و گفت: زبان شعر ظرفیت های متنوعی دارد و 
علاوه بر ساختارهای زیبای لفظی، می تواند بر اساس خیال و یا معطوف به واقعیت 

باشد.
رئیس دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم با اشاره به اهمیت اشعار معطوف به 
واقعیت های تاریخی همچون اشعار آیینی، خاطرنشان کرد: واقعیت های تاریخی 
در شعر، خشک و عریان نیست، بلکه دارای لطافت های زیباشناسانه است که مورد 

توجه قرار می گیرد.
وی با بیان اینکه برخی واقعیت ها همچون درخشندگی خورشید و تاریکی شب 
غیرقابل انکار است، اما حس زشتی و زیبایی، به نظام ارزشی و شبکه باورهای ما 
بستگی دارد، گفت: اگر باورها و اعتقادات شخص، بر اساس حق و حقیقت باشد، 

زیبایی در نزد او، وجهی از عینیت و حقیقت است.
واعظی با بیان اینکه حضرت زینب)س( فرمودند که در کربلا چیزی جز زیبایی 
ندیده اند، اما این برای کسانی که به ایثار و شهادت باور ندارند، اینگونه نیست، 
اظهار داشت: شعر با محتوای معرفتی و یا خیال انگیز، هنگامی که با پشتوانه ارزشی 

باشد، حکیمانه و حقانی خواهد بود.
وی در پایان تصریح کرد: اگر شعر معطوف به واقعیت های جامعه و متکی به نظام 
ارزشی برخاسته از بطن آیات و روایات باشد، می تواند منادی بهبود سطح فرهنگی 

و اجتماعی باشد و بذر امید و اعتماد را در میان جامعه بکارد.
 پدر شعر آیینی کشور:

شعر در حوزه های علمیه به لحاظ کیفی رشد چشمگیری دارد
 شاعر معاصر و پدر شعر آیینی کشورنیز دراین مراسم گفت: آثار شاعران حوزوی چه 
به لحاظ مضمون و محتوا و چه به لحاظ ساختارهای لفظی، در چند سال گذشته 

جهش چشمگیری داشته است.
از  سرشار  باید  تردید  بدون  حوزوی  شاعران  آثار  گفت:  مجاهدی  محمدعلی 
محتوای دینی و اخلاقی و با مضامین عالی باشد که هر خواننده ای را به این 

مضامین معرفتی برساند.
وی با بیان اینکه اشعار آیینی، به درستی از منابع قرآنی و روایی برداشت شده و با 
هنرمندی ارائه می شوند، خاطرنشان کرد: مقوله شعر در حوزه های علمیه در چند 
سال گذشته، به لحاظ کمی رشد چندانی نداشته، اما به لحاظ کیفی بسیار رشد و 

پیشرفت کرده است.
پدر شعر آیینی کشورمان در ادامه افزود: اشعار آیینی اگر از منابع دسته اول باشد، 
می تواند بسیار ارزشمند و تأثیرگذار باشد و حرفی برای گفتن داشته باشد، از این 
رو باید برای ارائه معانی و معارف بلند قرآنی و روایی تلاش کنیم تا به رسالت خود 

عمل کرده باشیم.
شاعران به منظومه سرایی انقلابی اهتمام داشته باشند

رئیس دفتر شعر، موسیقی و سرود سازمان صدا و سیما نیز در این مراسم اظهار 
داشت: شعر آیینی و انقلابی در گام دوم انقلاب اسلامی می تواند جریان خوبی 
داشته باشد و شاعران کشورمان باید برای منظومه سرایی شخصیت های بزرگ 

کشور اهتمام داشته باشند.
علیرضا قزوه با بیان اینکه شاعران حوزوی می توانند در جهت منظومه سرایی 
و معاندان  برابر دشمنان  باید در  انقلابی  باشند، تصریح کرد: شاعران  پیشگام 
نظام اسلامی که به دنبال تحریف تاریخ و تطهیر دشمنان و رژیم پهلوی هستند، 

ایستادگی کنند.
دبیر جشنواره شعر اشراق:

حوزه های علمیه باید نسبت به مقوله هنر اهتمام جدی داشته باشند 
دبیر جشنواره شعر اشراق در این مراسم، فرهنگ و هنر را زبان تفاهم همه جوامع و 
پشتوانه تمدن سازی دانست و گفت: حوزه های علمیه برای تعمیق و تثبیت اندیشه 
اسلامی در جامعه، باید نسبت به مقوله هنر اهتمام جدی داشته باشند، به ویژه شعر 

که جایگاه ویژه ای در کشورمان دارد.
حجت الاسلام سید محمدمهدی شفیعی جشنواره شعر اشراق را پس از گذشته 
پنج دوره، دارای استحکام و جایگاه مناسب دانست و گفت: در این دوره از جشنواره، 
استقبال بسیار گسترده تر و اشعار رسیده به دبیرخانه، بسیار با کیفیت و خوب بودند. 
وی با اشاره به برگزاری کارگاهها و اردوهای آموزشی برای طلاب و روحانیون شاعر 
در قالب جشنواره شعر اشراق، خاطرنشان کرد: در این دوره با توجه به نیاز بسیار 
جدی هیأت های مذهبی به محتوای مناسب اشعار آیینی، بخش نوحه و سرود به 
جشنواره افزوده شده بود. دبیر جشنواره شعر اشراق در پایان با اشاره به توجه جدی 
به فضای مجازی و ساخت بیش از 1۰۰ کلیپ از شعرخوانی شاعران در این دوره، 
تصریح کرد: در پنجمین دوره شعر اشراق ۸5۰ شاعر بیش از ۲ هزار و ۶۹3 اثر را 
به دبیرخانه ارسال کرده بودند که رشد ۲.5 برابری را نشان می دهد. در پنجمین 
جشنواره بین المللی شعر حوزه )اشراق( ۸5۰ شاعر با ۲ هزار و ۶۹3 اثر شرکت کرده 
بودند که یک هزار و ۸۶۰ اثر در بخش شعر کلاسیک، ۲۰۰ اثر در بخش شعر نو، 
۹۰ اثر در بخش شعر کودک و نوجوان، 1۰۸ اثر در بخش موضوع ویژه، ۲5۰ اثر در 

بخش غیرفارسی، 1۰۰ اثر در بخش نوحه و سرود و ۸5 اثر در بخش کتاب بودند.

برای مدت ۳ سال ،

اعضای هیئت مدیره انجمن هنرهای 
تجسمی قم انتخاب شدند 

مجمع عمومی انجمن هنرهای تجسمی استان قم برگزار و اعضای هیئت مدیره 
این انجمن برای مدت 3 سال انتخاب شدند. 

براساس این گزارش ،مجمع عمومی انجمن هنرهای تجسمی استان قم عصر 
روزپنجشنبه  در تالار شهید آوینی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم تشکیل 
و پس از برگزاری انتخابات، اعضای هیئت مدیره این انجمن برای مدت 3 سال 

انتخاب شدند.
کاندیداهای نهمین مجمع عمومی این تشکل هنری در انتخابات امروز برای 
هیئت مدیره، به ترتیب حروف الفبا داود امیری، زکیه بدری، حدیث برازنده، سمیه 
قربانی،  ملیحه  آبادی،  عاصم  زهرا  سلیمانی،  وحید  سلطانی،  علی  بلاغت نیا، 
سیمین نوروزی بودند و کاندیدای انتخاب به عنوان بازرس نیز وحید بهرامی مرضیه 

محمدیان بودند.

 رییس ستاد مرکزی اعتکاف کشور:

اعتکاف به فرهنگ عمومی مردم 
تبدیل شده است

رئیس ستاد مرکزی اعتکاف  گفت :اعتکاف، امروز تبدیل به فرهنگ و مطالبه 
عمومی در جامعه شده است و مردم و جوانان به دنبال حضور عاشقانه در این جلسات 

می باشند.
حجت الاسلام والمسلمین سید علیرضا تکیه ای در نشست هم اندیشی مدیران 
مردمی اعتکاف سراسر کشور که در مسجد امام حسن عسکری )ع( در قم برگزار 
شد، گفت: امروز شاهد برگزاری نشست هم فکری مدیران مردمی اعتکاف سراسر 
کشور هستیم که این امر می تواند اتفاقات خوبی برای برگزاری اعتکاف امسال به 
همراه داشته باشد. رئیس ستاد مرکزی اعتکاف با بیان اینکه عهد ابراهیمی در جریان 
آفرینش نشان از هویت انسانی است، افزود: باید تلاش کرد این هویتی که از طریق 
برگزاری اعتکاف و مانند آن ایجاد می شود، در خود تجلی دهیم. وی بیان داشت: امروز 
تمامیت نظام به ارزش های دینی است و ارزش های دینی است که نظام را تا کنون نگه 
داشته است. حجت الاسلام والمسلمین تکیه ای با بیان اینکه ارشاد، پیگیری و تأکید 
رهبر انقلاب و مراجع مهمترین دلایل برگزاری مسئله اعتکاف است، گفت: لذا ما باید 
تلاش کنیم برنامه های اعتکاف را با برنامه ریزی، به بهترین نحو پیش ببریم. رئیس 
ستاد مرکزی اعتکاف، افزود: الان مدتی ستاد مرکزی اعتکاف راه اندازی شده است، 
مؤسس اصلی اعتکاف مرحوم حضرت آیت الله گلپایگانی بودند. در آن زمان 3۰۰ 
معتکف بیشتر نبوده ولی الان این جمعیت با همراهی و حمایت رهبری معظم انقلاب 
و مراجع و علما چندین برابر افزایش یافته است. وی بیان داشت: اعتکاف امروز تبدیل 
به فرهنگ و مطالبه عمومی در جامعه شده است و مردم و جوانان به دنبال حضور 
عاشقانه در این جلسات می باشند. حجت الاسلام والمسلمین تکیه ای گفت: برای 
برگزاری بهتر مراسم اعتکاف، ستاد مرکزی اعتکاف اقدام به راه اندازی شورای علمی 
کرده است. در این رابطه 3۰۰ جلد کتاب در مورد اعتکاف تدوین و منتشر شده است. 
رئیس ستاد مرکزی اعتکاف، افزود: این ستاد دارای ساحت فرهنگی، ادبی و هنری 
و گفتمانی است. این نشستی که با حضور مدیران اعتکاف مردمی در حال برگزاری 
است برای رسیدن به گفتمان واحد در عرصه اعتکاف و بیانیه گام دوم است. وی بیان 
داشت: برای بیانیه گام دوم 3 هزار و 7۰۰ ساعت از سوی ستاد مرکزی، فعالیت علمی 
شده است. این فعالیت علمی برای تقویت و غنی سازی و تبیین بیانیه گام بوده است.

  
عضو شورای عالی حوزه های علمیه:

تلاش برای رفع مشکلات اقتصادی مقدمه 
تشکیل جامعه پاک است

 عضو شورای عالی حوزه های علمیه با اشاره به اهمیت رفع مشکلات اقتصادی 
انتظار تزکیه داشت و تلاش برای رفع  جامعه گفت: در جامعه گرسنه نمی توان 

مشکلات اقتصادی مقدمه ای برای تشکیل جامعه پاک و تزکیه شده است.
آیت الله محسن اراکی روز پنجشنبه در »نشست هم اندیشی مدیران مردمی اعتکاف 
کشور« در مسجد امام حسن عسکری)ع( قم، با بیان اینکه دولت در جامعه اسلامی 
دارای اهمیت ویژه ای است، تاکید کرد: مهمترین ماموریت دولتی اسلامی، تربیت و 
تزکیه جامعه است. عضو شورای عالی مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی اضافه 
کرد: در هرجامعه ای انسان های اهل حمکت، طهارت و علم در کنار افراد بی ادب، 
سفله و هواپرست وجود دارند و مسوولان در جامعه اسلامی حق ندارند فرهنگ 

طبقات پست جامعه را در کشور عمومیت بدهند.
وی افزود: وارونه اندیشی در مساله فرهنگ و ترویج عادات، رفتار و سبک های غلط 
زندگی مشکلات فراوانی برای مردم به وجود آورده است، جامعه اسلامی باید در مسیر 
عادی سازی معروف و خوبی ها گام بردارد و عرفی سازی به معنای عادی سازی 

رفتارهای نامناسب جایی در فرهنگ دینی ندارد.
با اشاره به تاکیدات ائمه معصومین در خصوص  عضو مجلس خبرگان رهبری 
اعتکاف و نقش آن در پاک سازی و تزکیه جامعه، خاطرنشان کرد: احیای سنت 

اعتکاف در انقلاب اسلامی یک مساله بسیار مهم و با ارزشی است.
اراکی بیان کرد: از مجموعه آیات قرآن می توان استفاده کرد که مساله اعتکاف با 
تمدن نوین و جامعه سازی اسلامی در ارتباط است. وی ابراز داشت: تربیت جامعه 
پاک و سالم از اهداف و مقاصد نهایی قرآن کریم و انبیای الهی است و اعتکاف بخاطر 
ویژگی های معنوی و روحانی حاکم بر آن در ارتقای بعد معنوی و عبادی جامعه موثر 
است. اراکی با اشاره به آیه مبارکه تطهیر، اظهار کرد: جامعه سازی و تربیت جامعه 
مومن هدف اسلام است و یکی از بسترهای ایجاد جامعه پاک اعتکاف است؛ محال 

است جامعه ای پاک بدون ارتباط با ولایت اولیای الهی تشکیل شود.

 با سخنرانی نماینده ولی فقیه در سپاه قم :

همایش تخصصی شهدای روحانی در قم 
برگزار شد

 همایش تخصصی شهدای روحانی شامگاه چهارشنبه با سخنرانی نماینده ولی 
فقیه در سپاه علی بن ابیطالب)ع( قم و جمعی از طلاب حوزه علمیه در باغ موزه 

انقلاب و دفاع مقدس برگزار شد.
 نماینده ولی فقیه در سپاه علی بن ابیطالب)ع( در بخشی از این همایش گفت: در 
دیدار اعضای کنگره ملی شهدای روحانی با مقام معظم رهبری، ایشان بر برگزاری این 

کنگره در استان قم تاکید داشتند.
حجت الاسلام حسن اکبری با اشاره به اهداف برگزاری تجلیل و تکریم شهدای  
روحانی در سراسر کشور افزود: در سال ۹۸ اعضاء کنگره با مقام معظم رهبری دیدار 
داشتند و قرار بود این کنگره در تهران برگزار شود ولی باتوجه به فرمایشات ایشان ، 

کنگره  اول اسفند ماه امسال در قم با سخنرانی رییس جمهور برگزار خواهد شد.
اکبری ادامه داد: قرار بود این کنگره در اول اسفندماه سال ۹۸ در استان قم برگزار 
شود که بدلیل شیوع بیماری کرونا به تاخیر افتاد اما امسال در صورت این کنگره ملی 

به سخنرانی رییس جمهور در مصلی قدس ترتیب خواهد یافت.
وی یادآور شد: تا برگزاری کنگره ملی شهدای روحانی در ابتدای اسفندماه سالجاری 
حدود 15 همایش و نشست تخصصی با حضور شخصیت های ملی و آحاد مختلف 
مردم برگزار خواهد شد. اکبری با اشاره به ویژگی و نقش آفرینی شهدای گرانقدر 
انقلاب اسلامی، خاطرنشان کرد: این انقلاب تا زمان رسیدن پرچم به دست حضرت 
ولی عصر)عج( ماندگار است و بدخواهان نمی توانند آن را به ورطه نابودی بکشانند. 
نماینده ولی فقیه در سپاه علی بن ابیطالب)ع( قم ابراز داشت: آن چیزی که سبب شد 
شهدای گرانقدر انقلاب اسلامی در مسیر انقلاب و ولایت فقیه ثابت قدم باشند، عشق 
به خداوند متعال بود. وی اهمیت شهدای گرانقدر را مورد توجه قرار داد و ابراز داشت: 
علم و پرچم انقلاب اسلامی را کسانی می توانند حمل کنند که مجهز به دو ویژگی 
بصیرت و صبر باشند. اکبری عنوان کرد: هم اکنون دشمن در فضای مجازی با ایجاد 
شبهات مختلف درصدد این است تا بین نسل جوان کشور و انقلاب اسلامی فاصله 
بیندازد. طبق پیش بینی های انجام شده کنگره ملی ۴ هزار شهدای روحانی یکم 
اسفندماه سالجاری با سخنرانی رییس جمهوری در مصلی قدس قم برگزار می شود.

 
 رییس سازمان تبلیغات:

 برگزاری مراسم اعتکاف بستگی 
به شرایط کرونایی دارد

 رییس سازمان تبلیغات اسلامی با اشاره به ادامه شیوع کرونا گفت: کشور در شرایط 
کنونی نیاز به تنفس و فضای معنوی دارد اما با این وجود همه مسوولان ملی و مذهبی 
کشور تابع دستورات بهداشتی و شیوه نامه های ابلاغی خواهند بود و برگزاری مراسم 

اعتکاف امسال بستگی به شرایط کرونایی دارد.
حجت الاسلام محمد قمی روز پنجشنبه در »نشست هم اندیشی مدیران مردمی 
اعتکاف کشور« در مسجد امام حسن عسکری)ع( قم، افزود: ستاد مرکزی اعتکاف 
در توسعه کمی و کیفی این سنت مذهبی طی سالهای اخیر تاثیرات مثبت زیادی 

برجای گذاشته است.
رییس سازمان تبلیغات اسلامی ادامه داد: تلاش سازمان تبلیغات بر این است که 

اعتکاف رجبیه و رمضانیه با شکوه و کیفیت بالاتری در سطح کشور برگزار شود.
قمی یادآور شد: باید دانش فنی و تجربه چهار دهه اخیر کشور در برگزاری آیین 
مذهبی و سنت دینی اعتکاف را به نحو شایسته ای کاربردی کرده و از آن استفاده 

عملیاتی کرد.

 نخستین گنبدی که بر فراز قبر مطهر حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها 
بنا شد ساخته ابوالفضل عراقی در سال ۴57 قمری بود که در سال ۹۲5 قمری 
شاه بی گم صفوی آن گنبد را خراب کرد و گنبد دیگری با طراحی با شکوه ساخت 
که اکنون باقی است. در سال 1۲1۸ قمری به فرمان فتحعلی شاه قاجار گنبد را با 
1۲ هزار خشت زرین آراستند، و در حد فاصل سال های 13۸1 تا 13۸۴ شمسی 
نیز همزمان با تولیت آیت الله مسعودی خمینی روکش طلای گنبد تعویض و 

بازسازی شد.
ارتفاع گنبد از سطح بام 17 متر و از سطح زمین 33 متر است، سطح خارجی 
آن 35.۶ متر و داخل آن ۲۸.۶۶ متر است و قطر پایه آن 1۲ متر و مساحت سطح 

بیرونی آن چهارصد متر مربع است.
بر روی ساقه گنبد دو کتیبه کاشیکاری نگاشته شده است که بین دو کتیبه پایین 
و بالا به نیت اقامت 17 روزه حضرت معصومه سلام الله علیها در شهر مقدس قم 

17 ردیف خشت طلا کارگزاری شده است.
متن کتیبه پایین ساق گنبد که آیت الله مسعودی خمینی تولیت وقت آستان 
مقدس حضرت معصومه سلام الله علیها انتخاب کرد شامل مطالبی به این شرح 
است »الصدوق فی کمال الدین عن عده من الاصحاب: قال رسول الله صل الله 
علیه و آله إنی تارکم فیکم الثقلین، کتاب الله و عترتی )اهل بیتی(، انهما لن یفترقا 
حتی یردا علی الحوض«. سپس عباراتی به فارسی نوشته شده است، شامل 
این جملات که »ما مفتخریم که ائمه معصومین )ع( از علی بن ابیطالب گرفته 
تا منجی بشر حضرت مهدی صاحب الزمان علیهم آلاف التحیات و السلام که 
به قدرت خداوند قادر، زنده و ناظر امور است، ائمه ما هستند.« »ما مفتخریم که 
مذهب ما جعفری است که فقه ما که دریای بی پایان است یکی از آثار او است و ما 
مفتخریم به همه ائمه معصومین )ع( و متعهد به پیروی از آنانیم« »اسلام و حکومت 
اسلامی پدیده الهی است که با به کار بستن آن سعادت فرزندان خود را در دنیا و 
آخرت به بالاترین وجه تأمین می کند.« و این عبارات برگرفته از وصیت نامه امام 

خمینی )ره( است.
متن این کتیبه به خط نستعلیق زیبا بر روی مس بریده شد و بعد از طلاکاری 

در میان حاشیه کاشی فیروزه ای در قسمت کتیبه پایین ساق گنبد قرار گرفت.
متن کتیبه بالای ساق گنبد حرم حضرت معصومه سلام الله علیها نیز قطعه 
شعری که بین هر مصرع آن یکی از اسماً الهی نوشته شده است و به این شرح 
است »آتش موسی عیان از سینه سیناستی؛ یا رحمان؛ یا که زرین بارگاه بضعه 
موساستی؛ یا رحیم؛ بضعه موسی بن جعفر فاطمه کز روی قدر؛ یا حنان؛ خاک 
درگاهش عبیر و طره حوراستی؛ یا منان؛ نوگلی رنگین از طرف گلشن یاسین بود؛ 
یا حمید؛ آیتی روشن به صدر نامه طاهاستی؛ یا مجید؛ برتوی از آفتاب اصطفای 
مصطفاست؛ یا جلیل؛ زهره ای از آسمان عصمت زهراستی؛ یا جمیل؛ نسبتی 
صحن حریمش را به پاطاق حرم؛ یا اول؛ کین مکان عزت و آن مسکن عزّاستی؛ یا 
آخر؛ صحن او را هست اقصی پایه عزت چنان؛ یا ظاهر؛ کز شرف، مسجود سقف 

مسجد اقصاستی؛ یا باطن«.
متن این کتیبه نیز به خط نستعلیق است و با مس قلمکاری و سپس طلاکاری 

شده و با زمینه کاشی آبی تهیه شده است.
بخشی از رمز و رازهای گنبد مطهر حرم حضرت معصومه سلام الله علیها

در طراحی، ساخت و بازسازی گنبد مطهر حرم حضرت معصومه سلام الله 
علیها رمز و رازهای خاصی نهفته است که تشریح آن می تواند زیبایی و ظرافت 
فرهنگ ایرانی اسلامی را برای مشتاقان و گردشگران داخلی. خارجی نمایان و 
جلوه های الهی در نمادهای ساختاری و معماری اصیل ایرانی و اسلامی را آشکار 

کند.
ارتفاع گنبد 17 متر است که نشان دهنده 17 روز اقامت حضرت در شهر مقدس 
قم است. همچنین برای رسم منحنی گنبد، قانونی است که مرکز و دور منحنی 
گنبد را تعیین می کند، زیرا قوس گنبد دایره کامل نیست که کمان آن رسم شود 
بلکه قانون آن بر مبنای اعداد دو، پنج و هفت می باشد و اندازه های این قانون 

طوری گرفته شده است که هر واحد آن 11۴ و به تعداد سوره های قرآن باشد.
گنبد از دو قسمت استوانه ای و قوسی تشکیل شده است. در قسمت استوانه ای 
گنبد اول اِزاره سنگی به اندازه 7۸ سانتیمتر قرار دارد که به این دلیل که نقطه 
شروع و آغاز کار با نام خداوند باشد با محاسبه حروف ابجد »یا الله« به دست آمده 

است.
بعد از ازاره سنگی کتیبه کاشی کاری است که اندازه آن 11۰ سانتیمتر مطابق با 
حروف ابجد نام »علی« است. در داخل این کتیبه حدیث ثقلین نوشته شده است 
که مخصوص امام علی علیه السلام و خانواده طاهرین آن حضرت می باشد. در 
دو طرف کتیبه کاشی کاری حاشیه 7 سانتیمتری قرار دارد که جمعاً 1۴ سانتیمتر 

می شود و با خود کتیبه 1۲۴ سانتیمتر است که به تعداد 1۲۴ هزار پیامبر است.
پایین، 17 رج خشت های طلاکاری شده  از کتیبه کاشی کاری شده  بعد 
قسمت استوانه ای است که یادآور 17 رکعت نمازهای یومیه است. در معماری 
استوانه گنبد 17 سانتی متر ناشاغولی وجود دارد و قسمت بالای استوانه کمی 
کوچک تر از قسمت پایینی آن است که این 17 سانتیمتر ناشاغولی به دلیل 17 
روزی است که حضرت معصومه سلام الله علیها در شهر مقدس قم اقامه داشته 
و بیمار بودند. از طرف دیگر عدد 17 از این نظر محترم است که امام هفتم 17 
پسر و 17 دختر داشتند و حضرت معصومه سلام الله علیها کوچک ترین فرزند 

ایشان بودند.
بالای قسمت استوانه ای گنبد کتیبه کاشی کاری دیگری وجود دارد که از ۴۸ 
قطعه ساخته شده است که به تعداد حروف مقطعه قرآن است و اندازه این کتیبه 

هم 7۸ سانتیمتر و به اندازه حروف ابجد »یا الله« است.
بعد از کتیبه بالای استوانه گنبد، قسمت مقرنس است که مانند گردنبند زیبایی 
بر گردن گنبد جلوه گری می کند. اندازه این قسمت ۶3 سانتیمتر است که به 
اندازه سن پیامبر )ص( است و در آن ۲3 سانتی متر اعوجاج که یادآور دوران 
سخت رسالت ایشان و ۴۰ سانتیمتر سادگی و نظم که یادآور دوران عمر مبارک 

پیامبر )ص( در آرامش قبل از بعثت است.
طول قوس گنبد 1۲ متر و تعداد ردیف های آن 5۹ رج است که عدد دوازده 

منتسب به امام دوازدهم و تعداد رج ها نیز جمع حروف ابجد نام »مهدی« است.
قوس گنبد بعد از استوانه به صورت هفت رج هفت رج کار شده است. هفت 
رج اول حد فاصل گلویی و قوسی گنبد در هر رج 1۰۶ قطعه خشت طلا به کار 
رفته است که با احتساب حروف ابجد عبارت »نون« از آیه شریفه »ن والقلم و ما 

یسطرون« به دست می آید.
در قسمت قوس گنبد ۲۸ رج و در هر رج 17۲ خشت به کار رفته است که عدد 
۲۸ مطابق سن حضرت معصومه سلام الله علیها و عدد 17۲ مطابق با حروف 

ابجد ذکر »یا ولی الله مدد« است.
هفت رج بعدی ۴۰ خشت کمتر و به تعداد 13۲ خشت و هفت رج بعدی ۴۰ 
خشت کمتر و به تعداد ۹۲ خشت است که از جمع اعداد ۹۲ و 13۲، عدد ۲۲۴ 

به دست می آید که به تعداد حروف ابجد ذکر »یا زهرا« است.
در هفت رج بعدی نیز هر رج 7۰ خشت طلا به کار رفته است که برگرفته از 

حروف ابجد ذکر »یا مهدی« است.
در اوج و رأس گنبد نیز که از سه رج شکل گرفته است 7۸ قطعه خشت طلا به 
کار رفته است که به خاطر حروف ابجد »یا الله« است تا همانگونه که ابتدای گنبد 

با ذکر »یا الله« آغاز شد در انتها و اوج گنبد هم ذکر »یا الله« قرار داشته باشد.
این تنها بخشی از رمز و رازهای گنبد حرم مطهر حضرت معصومه سلام الله 
علیها است که از زبان مهندس بادپا معمار تجدید بنای گنبد حرم مطهر بانوی 
کرامت نقل شده است و نشان دهنده عظمت، زیبایی و ظرافت معماری اسلامی 
و نحوه کاربست نشانه های الهی در این معماری است که آن را به نمادی خاص و 
ویژه برای شیعیان تبدیل کرده است و آثار و برکات معنوی زیادی را برای هر کسی 

که آن را ببیند به همراه دارد.
منبع: پایگاه خبری آستان مقدس حضرت معصومه علیهالسلام

رمز و رازهایی برای معرفی نشانه های اسلام ؛

گنبد حرم حضرت معصومه)س( را بهتر بشناسیم
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رییس قوه قضائیه: 

اقدامات اقتصادی باید متناسب با شرایط 
جنگ اقتصادی باشد

رییس قوه قضائیه گفت: دشمن تیر نهایی را در جنگ اقتصادی گذاشته  تا از 
طریق مسائل معیشتی و اقتصاد بر مردم فشار بیاورد و به مقاصد خود برسد لذا 
باید متناسب با جنگ اقتصادی و شرایط آن حرکت کنیم و ساختارها در این راستا 

باشد.
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای روز پنجشنبه در نشست 
با جمعی از فعالان اقتصادی خراسان رضوی در مشهد افزود: در این شرایط تمام 
قوانین، مقررات، ساختار و اراده ها باید در جهت جنگ اقتصادی باشد، نمی توانیم 
بگوییم جنگ اقتصادی است اما مقررات زمان صلح اجرا شود و حرکت و روش 

مانند زمان غیرجنگ باشد.
وی ادامه داد: اگر جنگ اقتصادی وجود دارد باید روش و قانون را متناسب 
با جنگ اقتصادی تنظیم کرد، قوانین و مقررات باید اصلاح شود، شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی با حضور سران قوا نیز با این هدف تشکیل شده تا در شرایط 

جنگ اقتصادی تصمیم های مناسب گرفته شود.
رییس قوه قضائیه گفت: باید عزم جدی برای رفع مشکلات وجود داشته باشد 

که معتقدیم این عزم وجود دارد و قادر به رفع مشکلات هستیم.
وی افزود: برخورد با تخلف در زمان جنگ اقتصادی شدیدتر خواهد بود و با 

مفسدان باید برخورد متناسب انجام شود.
حجت الاسلام والمسلمین اژه ای ادامه داد: فعالیت اقتصادی در شرایط امروز 
جهاد در مقابل دشمن و بدخواهان است، افزودن به ثروت کشور اشکالی ندارد و 

علاوه بر منافع دنیایی در شرایط امروز منافع اخروی نیز دارد.
وی گفت: ایجاد بستر سرمایه گذاری، امنیت اقتصادی و سرمایه گذاری پایدار از 
اولویتهای کشور است و فعال اقتصادی باید برای سرمایه گذاری احساس امنیت 

داشته باشد.
رییس قوه قضائیه افزود: حل و فصل مسائل اقتصادی کشور بدون مشارکت 
مردم و بخش خصوصی غیرممکن و پرهزینه است، هر کاری با مشارکت مردم 
انجام شده موفق تر بوده لذا در مسائل اقتصادی امروز نمی توان مردم و بخش 

خصوصی را کنار گذاشت.
وی ادامه داد: باید امنیت سرمایه گذاری ایجاد و این مهم تبدیل به عمل شود تا 

سرمایه گذاران با تکانه های غیرعادی روبرو نشوند.
حجت الاسلام والمسلمین اژه ای گفت: یکی از راه حلهای موقت برای تحقق 
این مهم مطالبه خواسته ها از مسوولان است، اگر مسوولی حرفی می زند باید در 

عمل نیز آن را اثبات کند و مردم و رسانه ها نقش مهمی در این مطالبه گری دارند.
وی افزود: دستگاه های اجرایی، نظارتی، قضایی، صنوف و اتحادیه ها، مردم و 
فعالان اقتصادی هر یک باید به وظایف خود عمل کنند، یک دستگاه نمی تواند 

وظایف همه دستگاه ها را انجام دهد.
رییس قوه قضائیه ادامه داد: دولت نیز باید حمایت، پشتیبانی و نظارت لازم را 
داشته باشد و با ارائه برنامه و استراتژی، کمتر دخالت کند، البته در امور حکومتی 

دخالت دولت ضروری است.
وی گفت: کارگروههای استانی نیز باید برای حل مشکلات فعالان اقتصادی 
با  تا فساد رخ ندهد و اختلاف تولیدکنندگان  و تولیدکنندگان تشکیل شوند 

دستگاه های مختلف در این کارگروه ها بررسی شود.
لزوم بررسی مستندات جرم قبل از بازداشت

حجت الاسلام والمسلمین اژه ای با تاکید بر کوتاه کردن فرایندها در بخشهای 
مختلف نظیر اخذ مجوز و واردات افزود: در برخی موارد فرایندها پیچیده و گاهی 

توام با فساد است که این روند باید کوتاه شود.
وی ادامه داد: قوه قضائیه باید بین خلاف و جرم تفاوت بگذارد، اگر پرونده ای 
به دستگاه نظارتی وارد شد، شاکی باید دلایل را ارئه دهد و دستگاه نظارتی مدارک 
را برای جرم ارائه دهد نه اینکه ابتدا بازداشت صورت گیرد بعد از آن مستندات 

بررسی شود و این مهم به جز در موارد استثنا باید رعایت گردد.
مشکلات  و  مسائل  باید  نیز  مجلس  نمایندگان  گفت:  قضائیه  قوه  رییس 
اقتصادی و تولیدکنندگان را در مجلس مطرح و پیگیری کنند، وزیر دادگستری 
نیز مسائل مربوطه را پیگیری کند و استاندار خراسان رضوی نیز باید برای حل 

مشکلات فعالان اقتصادی استان چاره اندیشی نماید.
وی افزود: برای حل مشکلات استان باید همه دست به دست هم دهند، برخی 
مشکلات نیز در سطح ملی باید رفع شود اما مدیران استانی نقش اساسی در حل 

مشکلات دارند.
حجت الاسلام والمسلمین اژه ای ادامه داد: بین استان خراسان رضوی منتسب 
به حضرت امام رضا )ع( با سایر نقاط کشور تفاوت وجود دارد و این تفاوت باید در 
مسائل و موضوعات مختلف اقتصادی، اجتماعی، سیاسی و فرهنگی نیز نمود 

داشته باشد.
خود  مشکلات  بیان  به  استان  اقتصادی  فعالان  از  تعدادی  نشست  این  در 

پرداختند.
 

در گفت وگو با یک کارشناس حوزه کار مطرح شد:

تاکید بر افزایش پایه حقوق کارگران
یک کارشناس حوزه کار با بیان اینکه در تصمیم گیری برای تعیین دستمزد 
کارگران باید به مبناهای فنی و تخصصی نظیر تورم، خط فقر و سبد معیشت بیشتر 
توجه شود، از نمایندگان کارگران در کمیته مزد و شورای عالی کار خواست تا در 

جریان تعیین حداقل دستمزد با قدرت و هوشیاری از حقوق کارگران دفاع کنند.
حمید حاج اسماعیلی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: اگر توجه کافی به 
پرداخت دستمزد مکفی برای کارگران و نیروهای کار نداشته باشیم، ناگزیریم مبالغ 

سنگین تری را برای درمان و دیگر موضوعات اجتماعی آنها هزینه کنیم.
وی بر ضرورت افزایش پایه حقوق کارگران تاکید کرد و گفت: نمایندگان کارگری 
باید تلاش کنند تا افزایش روی حداقل دستمزد اعمال شود، در غیر این صورت 
باید مبلغ بن خواربار و حق مسکن کارگران افزایش یابد تا مجموع آن هزینه های 
معیشت خانوار را پوشش دهد. طبعا پرداخت بن نقدی به کارگران بهتر از غیر 
نقدی است چون همین حالا خیلی از کارگاه ها، مزایای کارگران را نمی دهند و از 
این مساله سوءاستفاده می کنند، در حالی که مزایا جزو حقوق حداقلی کارگر چه 
مجرد چه متاهل است. حاج اسماعیلی تصریح کرد: در تصمیم گیری برای تعیین 
دستمزد کارگران باید به مبناهای فنی و تخصصی نظیر تورم، خط فقر و سبد 
معیشت بیشتر توجه شود، لذا نمایندگان کارگری در کمیته مزد و شورای عالی کار 
باید با قدرت و هوشیارانه در جریان تعیین حداقل دستمزد از حقوق کارگران دفاع 
کنند. این کارشناس روابط کار در ادامه درباره مبنا قرار دادن خط فقر به جای سبد 
معیشت در تعیین دستمزد کارگران ابراز عقیده کرد و گفت: در تعیین دستمزد باید 
هر دو فقر مطلق و نسبی مدنظر قرار گیرد؛ یعنی وقتی مزد ملی را تعیین می کنیم، 
این مزد باید هم فقر مطلق و هم فقر نسبی را پوشش دهد و دغدغه حاکمیت و 

دولت هم این است که این سقف رعایت شود.
وی ادامه داد: اینکه ما با مبنا قرار دادن سبد معیشت در تعیین حداقل مزد 
موافق نیستیم و اصرار به اعلام خط فقر داریم، به این دلیل است که دولت پاسخگو 
باشد لذا نمایندگان کارگران در جلسات شورای عالی کار باید برای تعیین حداقل 

دستمزد بر اساس خط فقر پیش بروند.

بانک مرکزی اعلام کرد: 

رمز ریال در دسترس مردم قرار می گیرد
به زودی در دسترس مردم قرار  ابزار نوین رمزریال،  بانک مرکزی اعلام کرد: 

می گیرد.
بانک مرکزی اعلام کرد: در کنار مابقی ابزار های پرداخت روزمره مانند کارت 
بانکی، اینترنت بانک، همراه بانک و ... ابزار نوین رمزریال، به زودی در دسترس 

مردم قرار می گیرد.  
در رمزریال؛ اصل و ذات پول به صورت الکترونیکی منتقل می شود و نیاز به 
تسویه بین بانکی نیست. رمزریال؛ شکل دیگری از اسکناس است با این تفاوت 

که به صورت کاملًا دیجیتال است.
از سوی  پرداخت  انجام  بالاتر در  پولی، سرعت  ابزار جدید  این   ویژگی های 
مشتری و امنیت بالاتر و فراهم شدن فضایی نوین برای توسعه تجارت الکترونیک 

است.

آگهی تاسیس
ملی  شناسه  به   1۹3۸7 ثبت  شماره  به   ۰5/11/1۴۰۰ درتاریخ  امین  سامان  بهین  محدود  مسئولیت  با  شرکت  تاسیس 
1۴۰1۰7۲7۹۲5 ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. موضوع فعالیت 
:مشاوره، طراحی، تأمین، نصب، نگهداری و تعمیر انواع در و پنجره و همچنین دیگر مشاوره ها، طراحی ها و اجراهای مربوط به امور 
صنعت ساختمان و صنایع وابسته محاسبه، طراحی، نظارت، اجرا و مشاوره تمامی پروژه های مرتبط با صنعت ساختمان و صنایع 
وابسته خرید، فروش، واردات و صادرات کالاهای مجاز و اخذ کارت بازرگانی و ترخیص کالا از گمرکات داخلی و خارجی اخذ وام و 
تسهیلات ریالی و ارزی از تمامی بانکهای دولتی و خصوصی و همچنین مؤسسات مالی و اعتباری داخلی و خارجی ارائه خدمات 
توانمندساز و توسعه دهنده کسب و کارهای نوآور و نوپا در قالب ایجاد و مدیریت شتابدهنده کسب و کارها و همچنین خدمات مشاوره 
تخصصی به طرح های مجاز کسب و کار شرکت در مناقصات و مزایدات مجاز داخلی و خارجی، شرکت در نمایشگاه های تخصصی و 
غیرتخصصی داخلی و خارجی و مشارکت در آن ها مشارکت در تأسیس و توسعه شرکت های داخلی و خارجی و ارائه خدمات مختلف 
مرتبط با حوزه سرمایه گذاری گشایش حساب و اعتبار اسنادی و همچنین اعتبارات ریالی و ارزی در کنار ضمانتنامه ها و حوالجات 
نزد بانکها و مؤسسات مالی و شرکت های داخلی و خارجی کنترل پروژه و مدیریت پیمان و عقد قرارداد با سازمان ها، شرکتها، نهادها 
و اشخاص حقیقی و حقوقی، اخذ نمایندگی مجاز از شرکت ها و مؤسسات داخلی و خارجی و اعطای نمایندگی به آن ها درصورت 
لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان قم ، شهرستان قم ، 
بخش مرکزی ، شهر قم، محله عماریاسر ، خیابان شهیدقدوسی ، بلوار عماریاسر ، پلاک ۲77 ، طبقه دوم کدپستی 371۹1517۹۴ 
سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ 1۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال نقدی میزان سهم الشرکه هر یک از شرکا آقای حسن شیخ حایری 
به شماره ملی ۰3۸3۶۹۰۹1۹ دارنده 5۰۰۰۰۰۰ ریال سهم الشرکه خانم لیلا شیخ حایری به شماره ملی ۰3۸۶۲7335۹ دارنده 
5۰۰۰۰۰۰ ریال سهم الشرکه اعضا هیئت مدیره آقای حسن شیخ حایری به شماره ملی ۰3۸3۶۹۰۹1۹ به سمت عضو اصلی هیئت 
مدیره به مدت نامحدود و به سمت مدیرعامل به مدت نامحدود خانم لیلا شیخ حایری به شماره ملی ۰3۸۶۲7335۹ به سمت عضو 
اصلی هیئت مدیره به مدت نامحدود و به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت نامحدود دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و 
تعهد آور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها، عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری باامضاء حسن شیخ 
حایری یا لیلا شیخ حایری همراه با مهر شرکت معتبر می باشد اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه روزنامه کثیر الانتشار ایمان جهت 

درج آگهی های شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۱26۸7۰۳(

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه بموجب وارده ۲۴۴۴1-1۴۰۰/1۰/۲۰ عباسعلی یادگاری 
مالک ششدانگ پلاک ثبت ۲5۴7/۲1۶/31۹ اصلی واقع در بخش۲ ثبت 
قم دفتر 13۹۹۲۰33۰۰۰۲۰11۲1۸ صفحه ۰ثبت۰ اعلام نموده که به 
علت جابجایی سند مالکیت مزبورمفقود گردیده است،لذا به استناد تبصره 
1 اصلاحی ماده 1۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند 
مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز کتباً به 
این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی 
است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور اسناد مالکیت المثنی برابر 

مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 1۴۹۰۴(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
عباس پور حسنی حجت آبادی-رییس ثبت اسناد و املاک منطقه 2 قم
تاریخ انتشار:۱4۰۰/۱۱/۰۹

------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای رضا خوش لهجه معتمد اصالتا و وکالتا از طرف ورثه مرحوم حسین 
و   13۹۸/11/۲۹-155۹1۹ وکالتهای  بشماره  معتمد  لهجه  خوش 
استشهاد  دوبرگ  ارائه  با  تهران  دفتر1۹   13۹۹/۰۴/۲۲-15۶۲۸۸
شهود مصدق اعلام داشته سند مالکیت دفترچه ای شش دانگ پلاک 
۲۴5۸/3/5۰۶ اصلی واقع در بخش ۲ثبت قم درصفحه1۶۰ دفتر353 
ذیل ثبت۶3۴3۰ بشماره سریال 1۸175۸ بنام حسین خوش لهجه صادره 
وتسلیم شده که نامبرده اعلام داشته سند مالکیت دراثر سهل انگاری مفقود 
گردیده ،لذا مراتب به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 1۲۰ آئین نامه قانون 
ثبت در1نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس 
از انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید 
اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت 
مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./

)م الف 1۴۹۰5(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
عباس پور حسنی حجت آبادی-رییس ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم
تاریخ انتشار:۱4۰۰/۱۱/۰۹

روز پنجشنبه هفتم بهمن ماه در مراسمی با حضوراستاندارقم و برخی مسئولان 
ملی و استانی در اتاق بازرگانی استان قم برگزارشد از ۲۲ صادر کننده برگزیده 

پیشکسوت صادراتی و شرکت دانش بنیان دراستان قم تجلیل شد.
استاندار قم: 

قم ظرفیت تولیدی گسترده ای برای صادرات به بازار منطقه دارد
استاندار قم دراین مراسم گفت: این استان ظرفیت تولیدی گسترده ای برای 

صادرات محصولات و پاسخ گویی به نیاز بازار کشورهای همسایه و منطقه دارد. 
سید محمد تقی شاهچراغی اظهارداشت: باور داریم که با توسعه فضای تولید 
و صادرات و افزایش درآمدزایی اقتصادی بسیاری از مشکل های استان حل 
می شود و در همین رابطه با استفاده از همه ظرفیت ها به دنبال رفع مشکل های 
فعالان اقتصادی استان و پیگیری امور در این حوزه فراتر از مراحل اداری هستیم.
وی با اشاره به فراهم بودن بازار کشورهایی همچون لبنان برای صادرات، افزود: 
هم اکنون در برخی از کشورهای همسایه و منطقه امکان صادرات محصولات 
تولید شده در قم به خوبی فراهم است که باید با حمایت از فعالان اقتصادی در 

این رابطه شاهد جهش در حوزه صادرات استان باشیم.
وی همچنین ادامه داد: تاکید ما این است که نمایشگاه دایمی استان که نقش 
مهمی در معرفی محصول های تولید شده در قم و توسعه صادرات دارد در مدت 
باقی مانده از سال جاری به بهره برداری برسد تا از فرصت گردشگری ایام نوروز نیز 

برای شناساندن کالاهای ساخت قم استفاده شود.
استاندار قم گفت: اگر قرار باشد اتفاقی بیافتد که نتیجه آن را مردم مشاهده 
کنند باید شاهد تحول در حوزه تولید و تجارت باشیم که در همین خصوص 
تحرک اقتصادی هرچه بیشتر در استان را دنبال و از هر کسی که در این مسیر 

گام بردارد، حمایت می کنیم.
امیرآبادی نماینده مردم قم :

باید ثبات قوانین در بخش صادرات داشته باشیم 
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی  نیز دراین مراسم گفت: دولت 
سیزدهم در برقراری ارتباط با کشورهای مختلف جهان و عرصه سیاست خارجی، 

موفق بوده است. 
احمد امیرآبادی فراهانی اظهارداشت : برای نمونه مساله سوآپ گازی که حل 
شد گشایشی بود برای کشور، همچنین گسترش سطح ارتباط با کشورهای 

همسایه از جمله موفقیت های این دولت در عرصه سیاست خارجی است.
وی با اشاره به تعامل گسترده دولت و مجلس برای رفع مشکل های کشور، 
ادامه داد: امروز دولت با تمام توان در حال پیگیری مسائل و رفع مشکل های 
مردم است و باید به برخی از وزیران برای نمایان شدن نتایج تلاش هایشان فرصت 

داده شود.
وی ادامه داد: نگاه دولت چه در عرصه مذاکره هسته ای و چه در ارتباط با سایر 
کشورهای جهان، حفظ کرامت کشور و حل مشکل های اقتصادی مردم است و 

این تلاش ها خود به حل مسایل پیش روی صادرکنندگان می انجامد.
امیرآبادی گفت: دولت در این مقطع کل تخم مرغ های خود را در سبد برجام 
نگذاشته و مردم منتظر نیستند که نتیجه مذاکرات چه می شود، البته مذاکرات 
در حال پیگیری است و مذاکره کنندگان کشورمان محکم به دنبال گرفتن حق 

مردم هستند.
وی با بیان این که وضعیت بازار و ارز در حال پیدا کردن ثبات لازم است، افزود: 
اگر باردیگر وضعیت اقتصادی کشور را گره بزنیم به مذاکرات، دوباره با مشکل 

مواجه می شویم.
وی ادامه داد: تاب آوری جامعه هم در حدی است که دولتمردان را در جریان 

مذاکرات یاری می کند و آنان تلاش می کنند حقوق ملت را پیگیری کنند.
صادرکنندگان قمی در صادرات بسیاری از محصولات سرآمد هستند 

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری از سخنان خود 
گفت: ما در مجلس، مجموعه حاکمیت و دولت باید تلاش کنیم ثبات قوانین در 
بخش صادرات داشته باشیم چرا که صادرات فرآیندی زمان بر بوده و نیاز است که 

صادرکنندگان از این موضوع اطمینان خاطر داشته باشند.
وی با اشاره به این که باید در حوزه صادرات کارها تسهیل شود و همه مسئولان 
در این حوزه تسهیل گر باشند، ادامه داد: تاکید ما این است که در مجلس قوانین 

مادر را تصویب کنیم و دولت کشور را با توجه به شرایط اداره کند.
وی با بیان این که یک سری از مقرراتی که هم اکنون وجود دارد برای شرایط 
کنونی جنگ اقتصادی نیست، بیان داشت: برخی از کشورهای همسایه در 
مبادلات مالی با ما ریال تحویل می دهند که در این شرایط نباید از صادرکننده به 

این کشورها خواست که ارز تحویل دهند.
امیرآبادی همچنین با تاکید بر این که صادرکنندگان قمی در صادرات بسیاری 
از محصولات سرآمد هستند،  گفت: لازم است با حمایت از فعالان اقتصادی 
استان و حضور پررنگ تر در بازارهای منطقه، عرصه تجارت و صادرات در قم با 

جهش مواجه شود.
معاون وزیر صمت:

در همه تصمیم گیری ها از نظر و پیشنهادهای بخش خصوصی
 استفاده می کنیم

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و رییس سازمان توسعه تجارت ایران، نیز 
دراین مراسم  گفت: نقشه راه توسعه تجارت کشور با هم اندیشی صادرکنندگان 

تدوین و در آن کشورها و محصول های هدف صادراتی اولویت بندی شده است.
علیرضا پیمان پاک اظهارداشت : با کمک نهادهای بالادستی و پشتیبانی 
مجموعه دولت و مجلس توانسته ایم اقدام های عملیاتی خود را برای گسترش 

فعالیت های صادراتی در کشور آغاز کنیم.
وی با اشاره به ایجاد هماهنگی میان مجموعه های حاکمیتی برای حمایت از 
صادرکنندگان، افزود: در همین رابطه کارگروه مشترکی میان بانک مرکزی و وزارت 
صمت شکل گرفته و در آن هر دو هفته یک بار وزیر صمت و رییس بانک مرکزی 
با یکدیگر جلسه دارند و در آن راهکارهای لازم برای تسهیل فرآیندهای تجاری و 

بازگشت ارز حاصل از صادرات مورد تبادل نظر قرار می گیرد.
وی ادامه داد: همچین تقویت پایانه های صادراتی را دنبال می کنیم و در این 
زمینه به موفقیت های خوبی دست  یافتیم که رشد میزان صادرات کشور در 

ماه های اخیر از نتایج آن است.
پاک پیمان گفت: استفاده از ظرفیت تعرفه های ترجیحی با کشورهای همسایه 
همچون پاکستان را در دستور کار داریم و در این رابطه سطح تجارت خود با 

کشورهای هدف را گسترش خواهیم داد.
وی همچنین با اشاره به حضور هیات های تجاری ایران در کشورهای منطقه 
و استقبال از هیات های تجاری سایر کشورها در ایران، آن را از جمله برنامه های 
مورد نظر برای توسعه صادرات کشور برشمرد و افزود: در جریان این بازدیدها 
بسیاری از مسائل و مشکل های مقابل صادرکنندگان با حضور مسئولان ملی و 

گفت وگوی آن ها با همتایان خود در کشورهای هدف حل می شود.

وی ادامه داد: در برنامه های خود به دنبال گسترش تجارت با کشورهای روسیه 
و چین هستیم و در این رابطه می کوشیم ظرفیت های استانی را برای صادرات 

محصولات مورد نظر به کشورهای هدف،  بیش از پیش  فعال کنیم.
معاون وزیر صمت گفت: برند تجاری برای حضور موفق در بازارهای بین المللی 
موضوعی بسیار با اهمیت است که باید مورد توجه جدی صادرکنندگان کشور 

قرار گیرد.
پیشنهادهای  و  نظر  از  تصمیم گیری ها  همه  در  کرد:  بیان  ادامه  در  وی 
بخش خصوصی استفاده می کنیم و می کوشیم با تسهیل  امور، مانع زدایی و 

حمایت های دولت، میزان صادرات کشور را افزایش دهیم.
صادرات، شکوفایی اقتصادی کشور را درپی دارد

معاون استان ها و امور تشکل های اتاق بازرگانی ایران نیز در این آیین گفت: 
فعالیت در حوزه توسعه صادرات دارای کارکردهای متنوع و تاثیرگذاری برای 

شکوفایی اقتصادی کشور است که افزایش درآمدهای ارزی بخشی از آن است.
مظفر علیخانی بیان کرد: صادرکنندگان در شرایط کنونی که کشور در جنگ 
اقتصادی است با مشکل هایی همچون نواسان قیمت ارز مواجه هستند، اما 
دولت با جدیت در حال رفع مشکل ها و ایجاد گشایش در عرصه تولید و صادرات 

کشور است که نتایج آن به زودی مشخص خواهد شد.
و  هستند  کشور  توسعه  برای  تلاش  حال  در  صادرکنندگان  داد:  ادامه  وی 
می کوشند با پرداخت تکالیف قانونی خود در مسیر آبادانی ایران گام بردارند، 
همچنین فعالان اقتصادی در همه عرصه های اجتماعی نقش آفرینی می کنند.

وی افزود: رفع موانع و مشکل ها از مقابل صادرکنندگان نقش بسیار مهمی در 
مسیر توسعه صادرات کشور دارد و ما امیدواریم با اتخاذ سیاست های حمایتی 
منسجم راه برای افزایش حجم فعالیت های اقتصادی در این بخش بیش ازپیش 

فراهم شود.
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم :

میزان صادرات قم افزایشی است
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم نیز در این مراسم گفت: در 
این شرایط تحریم و جنگ اقتصادی، موضوع صادرات غیرنفتی اهمیت بسیار 
زیادی پیدا کرده است و ما در استان قم می کوشیم با توسعه این بخش درآمدهای 

ارزی مناسبی را برای کشور ایجاد کنیم.
محمود سیجانی بیان داشت: صادرات در سال جاری با رشد بالایی مواجه 
شده است و ما امیدواریم تا پایان سال جاری 3۰۰ میلیون دلار صادرات از مبدا 

گمرکات استان را محقق کنیم.
وی افزود: در استان برای رسیدن به اهداف سرمایه گذاری و توسعه صادرات، 
از ظرفیت های مختلفی همچون مصوبه های کارگروه توسعه صادرات استفاده 

می کنیم.
سیجانی تاکید کرد: اسفندماه نمایشگاه دایمی استان را با هدف معرفی 

توانمندی های اقتصادی استان راه اندازی خواهیم کرد.
فعالان  راه  سر  بر  موجود  مشکل های  و  مسایل  حل  گفت:  همچنین  وی 
اقتصادی استان، از جمله در صنعت فرش و کفش را با استفاده از طرفیت های 

ملی و استانی دنبال می کنیم.
رییس اتاق بازرگانی صنایع، معادن و کشاورزی استان قم:

فعالان اقتصادی استان قم حضوری موفق در عرصه صادرات دارند
رییس اتاق بازرگانی صنایع، معادن و کشاورزی استان قم نیز در این مراسم  
با نگاهی به عملکرد تیم اجرایی صادرکنندگان بیان داشت: بر اساس گزارش 
کمیته اجرایی تعیین صادرکنندگان برتر استان از زمان دریافت دستورالعمل 
انتخاب نمونه ها در مرداد ماه سال جاری، فراخوان ثبت نام از سوی سازمان 
محترم صمت و اتاق بازرگانی بصورت فراگیر انجام و پذیرش کاندیداها بر اساس 

شاخص های تعیین شده در شیوه نامه تعیین نمونه ها آغاز گردید.
ابوالفضل خاکی افزود: معیارهای امسال برای تعیین صادرکنندگان برتر عبارت 
است از درآمد ارزی حاصل از صادرات، حفظ و پایداری بازارهای هدف، مهارت 
فنی و تخصصی شرکت ها در امر صادرات، عضویت در تشکل های مردم نهاد و 
تخصصی اقتصادی، عدم بدهی تعیین تکلیف نشده در سیستم بانکی، تسویه 

حساب ارزی واحدها و همچنین رفع تعهدات مالیاتی بنگاه ها.
تعیین  با  از سازمان های مرتبط  نمونه ها  ادامه داد: در کمیته منتخب  وی 
صادرکنندگان برتر پس از بررسی های کارشناسی و دقیق از اطلاعات تجمیع 
شده، لیست اولیه در گروه های کالایی متنوع و با تعداد 17 نفر برگزیده و در 
آخرین جلسه کمیته توسعه صادرات که با حضور استاندار محترم در دی ماه 

سالجاری تشکیل گردید مطرح و به تصویب رسید. 
او تصریح کرد: علاوه بر آن در راستای توجه به واحدهای دانش بنیان، تکریم 
پیشکسوتان صادراتی و انتخاب جوانتری صادرکننده و صادرکننده برتر در حزه 
بانوان، از هریک از این بخش ها انتخاب اصلح صورت گرفته است که امروز در 

محضر مدیران ارشد ملی و استانی از آنها تجلیل به عمل خواهد آمد.
خاکی بیان داشت: امسال خوشبختانه در چرخه انتخاب صادرکننده ملی دو 
انتخاب از استان قم وجود داشت که علیرغم کوچک بودن استان یک افتخار مهم 

تلقی می شود. 

با حضور مسئولان ملی و استانی ؛

صادرکنندگان برتراستان قم تجلیل شدند
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نگاهی به هفته پنجم مسابقات پیشکسوتان فوتبال قم؛
باخت ناباورانه صنعت نفت وپیشتازی استقلال 

ایمان / گزارش / رضا ملکی
هفته پنجم رقابتهای فوتبال پیشکسوتان باشگفتی  بزرگی در مستطیل همراه 
بود آنجا که صنعت نفت تیم مطرح سالیان دراز فوتبال قم درمصاف با پرسپولیس 
به باخت ناباورانه یک بر صفر تن داد تا صعود این تیم با اما واگرهای بازی دوتیم 
پارس و جنداب کشیده شود. درگروه دوم نیز استقلال پیشتاز است تا هم اکنون 
زنگ خطر را برای دیگر مدعیان فوتبال قم به صدا درآورد.باهم نگاهی داریم به 

نتایج رقم خورده درهفته پنجم مسابقات
جنداب4-وحیدنیا2

رضا حاجی پور مربی زحمتکش تیم بی ادعای روستای جنداب با جمع کردن 
تیمی خوب تا اینجای کار در مستطیل سبز شایسته نشان داده است.

پیروزی جالب ۴ بر ۲ مقابل وحیدنیا باعث شد که این تیم درهفته پایانی دور رفت 
درصورت پیروزی مقابل پارس به صعود خود اطمینان قطعی پیدا نماید.

پرسپولیس ۱- صنعت نفت صفر
دریک هوای سرد که باد بازی دوتیم را تحت الشعاع خود قرار داده بود صنعت 
نفت دراندیشه یک پیروزی ساده مقابل پرسپولیس صف آرائی کرد شاگردان رضا 
دلکش وقتی چندین موقعیت صددرصد وحتی پنالتی را از دست دادند آنگاه با 
یک توپی که روی دروازه شان آمد دروازه خود را باز شده دیدند تا غرور کاذب یاران 
نفتی کار دست این تیم دهد. پرسپولیس با هدایت قنبری مربی خوب خود دست 

به کار بزرگی زد وحریف نامدار خود را متوقف نمود واز کورس رقابتها خارج شد.
هلال احمر4-سازمان آب ۱

اندیشه های ناصر بختیاری مربی کاروان زرد پوشان هلال احمر با زدن ۴ گل 
کارساز واقع شد تا شاگردان مجید ارسطو به باخت ۴بر1 دراین بازی تن دهند 

هلال احمر برای صعود کار دشواری پیش رو دارد.
استقلال 4-مهر صفر

شاگردان دکتر قدرت الله باقری تا اینجای کار بسیار شایسته نشان داده اند.زدن 
۴ گل دراین بازی و یکه تازی درصعود رقابتهای گروه دوم از هم اکنون زنگهای 

خطر را برای سایه مدعیان به صدا درآورده است.
افشین ۱-هما۱

شاگردان محمد لاجوردی ومحرم گائینی دراین بازی به مساوی 1 بر1 رسیدند تا 
دو تیم هیچ امیدی به صعود نداشته باشند.

شاهین۱-پردیس۱
مصاف دیدنی دوتیم قدر فوتبال کهن کسوتان درحالی به تساوی رسید که دوتیم 

برای صعود به مرحله بعدی درتلاش بودند.
شاگردان جعفر رضایی وابوالفضل صولتی دریک نبرد دیدنی به تساوی 1 بر1 

رسیدند تا برای صعود چشم به روز پایانی داشته باشند.
در راه برگزاری این مسابقات خدمات شایسته کادر برگزار کننده این بازیها ودر 

راس آنها هادی گائینی جای خسته نباشید وتشکر دارد.

یک کار ارزنده از هیئت فوتبال قم؛

بازیکنان شایسته پیشکسوتان به تیم 
منتخب قم دعوت می شوند

ایمان / رضا ملکی
خبر شادی آور ودر عین حال قابل ستایش 
بود.شایستگان فوتبال کهن کسوتان درقالب 
تیم منتخب بار دیگر شکوه گذشته فوتبال قم 
را زنده نگاه خواهند داشت این خبر از زبان 
هادی گائینی یکی ازعوامل خستگی ناپذیر 
برگزاری مسابقات کهن کسوتان دراختیار ما 

گذاشته شد.
وی می گوید قصد داریم شکوه و عظمت 
گذشته فوتبال قم را درقالب منتخب قم زنده 
نمائیم.دراین راه دست به کار شدیم به دقت مسابقات را رصد کردیم وحدود ۴۰ 
تن از شایستگان فوتبالی کهن کسوتان را لیست کردیم تا به پایان رسیدن این 
مسابقات آنها را به تیم منتخب دعوت نمائیم. با هماهنگی صورت گرفته با جناب 
آقای دکتر باقری که نظر بسیار مثبتی روی این موضوع دارند قصد داریم با استفاده 
از یک سرمربی ودو مربی کاردان وخوش نام فوتبال قم بار دیگر پیشکسوتان را 
پابه توپ نمائیم وبا داشتن یک تیم خوب وقوی بتوانیم دربازیهای دوستانه با سایه 
تیمهای حال حاضر کشور وحتی تورنمت های فوتبال پیشکسوتان ومسابقات 
کشوری حضوری شایسته داشته باشیم. کار زیبا وستودنی هیئت فوتبال را ارج 
می نهیم چون سالهاست که قم فاقد یک تیم منسجم درخصوص کهن کسوتان 
یاران قدیمی که هنوز هم سرحال  تا  باشد  تواند  انگیزه ای می  میباشد واین 
وسرزنده در آستانه سنهای 5۰ تا۶5 سال نشان می دهند بتوانند از شکوه وبزرگی 
فوتبال قم در دهه های ۶۰ و 7۰ دفاع نمایند. آنجا که خاطرات شیرین تیمهای 
منتخب نوجوانان،جوانان وبزرگسالان فوتبال قم با هدایت بزرگانی چون مرحوم 
آزاده،نریمان،تجویدیان عراقیان تجلی باشکوه داشت وهریک از این تیمها در رده 
های مختلف سنی درکشور صاحب اعتبار وخاطرات به یاد ماندنی بودند. درانتظار 

شروع این کار خوب وزیبا هستم تا عزیزان موسپید فوتبال قم را زنده نمایند.
 

رییس هیات کشتی استان قم خبرداد:

قم فاتح سکوی سوم کشتی فرنگی کشور
رییس هیات کشتی استان قم گفت: تیم کشتی فرنگی جوانان استان قم با 
کسب دو مدال طلا و دو برنز بر سکوی سوم رقابت های کشتی فرنگی انتخابی 
تیم ملی و قهرمانی کشور ایستاد. هادی علیایی با اشاره به نتایج فرنگی کاران 
قم در رقابت های قهرمانی کشور و انتخابی تیم ملی ادامه داد: امیر عبدی در 
7۲ کیلوگرم، شاهرخ میکائیلی در 13۰ موفق به کسب مدال طلا شدند و محمد 
جانقلی در ۶۰ کیلوگرم و سیدمحمد حسن جلالی در 77 کیلوگرم بر سکوی سوم 
ایستادند و صاحب مدال برنز شدند. رییس هیات کشتی قم ادام داد: محمد 
امیرحسین  جانقلی،  محمد  چراغی،  مهیار  آهنگر،  حسن  جواهری،  مهدی 
رازگردانی، نیما صادقی، ابوالفضل محبی، محمد امین جبالی فر، علی محمدی، 
امیر عبدی، آرمین قره صوفی، سیدمحمد حسن جلالی، علیرضا عزیزی، محمد 
جواد اوشی، علیرضا رمضانی، محمد صادق عبدالهی، علیرضا عزیزی و شاهرخ 
میکائیلی در این مسابقات به میدان رفتند.  وی بیان کرد: مهدی علیزاده پورنیا 
به عنوان سرمربی هدایت تیم فرنگی قم را برعهده دارد و  محمدعلی حیدری، 
محسن کریمی و مهدی مرادحاصلی نیز به عنوان مربی در کنار فرنگی کاران جوان 

استان خواهند بود.
 

فردوس قم مغلوب چیپس کامل مشهدشد؛

بازهم شکست در ثانیه های پایانی
فردوس قم در هفته نوزدهم لیگ برتر فوتسال کشور در یک بازی خارج از خانه 
مغلوب چیپس کامل مشهد شد.  به گزارش روز پنجشنبه ا هیات فوتبال قم، تیم 
فوتسال فردوس قم در هفته نوزدهم رقابت های لیگ برتر باشگاه های کشور، از ساعت 
1۶ عصر روزپنجشنبه  در ورزشگاه کارگران مشهد، به مصاف چیپس کامل این شهر 

رفت که در نهایت این بازی را با نتیجه نزدیک 3 بر ۲ به میزبان خود واگذار کرد.

تیم ملی فوتبال ایران با گل »مهدی طارمی« برابر عراق به  
برتری یک بر صفر دست یافت تا مقتدرانه و برای ششمین بار 

جواز حضور در جام جهانی را از آن خود کند. 
براساس این گزارش این دیدار از عصر روز پنجشنبه  هفتم 
بهمن ماه در هفته هفتم مرحله مقدماتی  جام جهانی و از 
گروه نخست آسیا و در حضور حدود 1۰ هزار ورزشگاه آزادی 

برگزار و با برتری یک بر صفر ایران به اتمام رسید.
با این اوصاف تیم کشورمان 1۹ امتیازی شد تا در فاصله 
سه هفته مانده به پایان دیدارهای مقدماتی، سریع ترین 
صعود تاریخش به بزرگترین رویداد فوتبال جهان را جشن 

بگیرد.
سیدحمید  جمهوری،  رئیس  اول  معاون  مخبر  محمد 
صالحی امیری  سیدرضا  جوانان،  و  ورزش  وزیر  سجادی 
و  مسوولان  از  جمعی  و  المپیک  ملی  کمیته  رییس 
پیشکسوتان با حضور در ورزشگاه آزادی این دیدار را تماشا 
کردند. بانوان علاقمند به فوتبال نیز در ورزشگاه حاضر بوده 

و در فضایی آرام این دیدار را نظاره کردند.
خلیل زاده،  شجاع  عابدزاده،  ایران:امیر  ترکیب 
محمدحسین کنعانی زادگان، امید نورافکن، صادق محرمی، 
سعید عزت اللهی)کمال کامیابی نیا(، وحید امیری، علی 
قلی زاده، سامان قدوس)میلاد سرلک(، علیرضا جهانبخش 

و مهدی طارمی)کریم انصاری فرد(
ترکیب عراق :فهد طالب، احمد ابراهیم، میثم جبار، حسن 
رائد، فرانس پطرس، سعد عبدالامیر، محمد علی عبود، امیر 
العماری)حسن عبدالکریم(، احمد فرحان)محمد جاهز(، 

بشار رسن)علی ابراهیم( و ایمن حسین)علا عباس(.
قضاوت این دیدار که در ورزشگاه آزادی تهران در حال 
برگزاری است را »کریستوفر جیمز« از استرالیا برعهده  دارد.

بازی در حالی آغاز شد که چند بازیکن از هر دو تیم به دلیل 
درگیری با ویروس کرونا، غایب هستند.

تیم ملی فوتبال ایران در صورت کسب برتری در این دیدار، 
صعود زودهنگامی به جام جهانی ۲۰۲۲ خواهد داشت.

بازی با حملات عراق شروع شد و این تیم در همان دقیقه 
حمله  عابدزاده«  »امیر  که  شد  موقعیت  صاحب  نخست 

میهمان را خنثی کرد.
سپس بازیکنان ایران بر روند بازی تسلط بیشتر کردند تا 
عراق مجبور به عقب نشینی شود اما میهمان در ضد حملات 

بسیار خطرناک عمل می کرد.
در دقیقه نهم، عابدزاده با واکنشی عالی ضربه »احمد 

فرهان« را روی خط دروازه مهار کرد.
در دقیقه 11 شوت سنگین »علیرضا جهانبخش« با دست 
تا ایران به گل  دروازه بان و تیرک دروازه عراق برخورد کرد 

نرسد.
عراقی ها که برای حفظ شانس حضور در پلی آف باید در 
این دیدار به امتیاز برسند، بسیار با انگیزه و دونده نشان 

دادند.
در دقیقه ۲۴ »فهد طالب« دروازه بان عراق با ۲ واکنشی 
خوب، ضربات مهاجمان ایران را گرفت و ثانیه هایی پس از 
آن در مصاف تک به تک با »وحید امیری« نیز موفق نشان 

داد.
در دقیقه 37 پاس عالی جهانبخش به »علی قلی زاده« 
رسید اما دروازه بان عراق بازهم با واکنشی زیبا اجازه نداد 

ایران به گل برسد.
در نهایت نیمه نخست این دیدار حساس با تساوی بدون 

گل همراه شد.
در دقیقه ۴۸ پاس جهانبخش با اشتباه مدافع عراق همراه 
شد و توپ به »مهدی طارمی« رسید و این مهاجم توانست 

گل نخست بازی را به ارمغان آورد.
طارمی در حالی در این دیدار گلزنی کرد که چند روز به 
دلیل بارش برف شدید در ترکیه گرفتار شده بود و ساعات 

پایانی شب گذشته وارد تهران شد.
در دقیقه 57 کار تیمی بازیکنان ایران توپ را پشت محوطه 
به جهانبخش رساند اما ضربه کاپیتان ایران دقت لازم را 

نداشت.
یک دقیقه پس از آن »سامان قدوس« در موقعیتی عالی 

نتوانست گل دوم ایران را به  ثمر برساند.
در دقیقه ۶۸ ضربه سر »محمدحسین کنعانی زادگان« با 
اختلاف اندکی از روی دروازه عراق به بیرون رفت. در دقیقه 
71 قلی زاده گلزنی کرد اما پرچم کمک داور دوم به نشان 

آفساید بالا رفت.
در دقایق باقی مانده گلی به دست نیامد تا تیم ایران تحت 
هدایت »دارگان اسکوچیچ« با ادامه روند بی نظیر خود راهی 

جام جهانی شده و جشن صعود بگیرد.
با این اوصاف تیم کشورمان برای ششمین مرتبه موفق به 

حضور در جام جهانی شد.
تیم ملی فوتبال ایران پیش از این در جام جهانی ر دوره های 

1۹7۸، 1۹۹۸، ۲۰۰۶، ۲۰1۴ و ۲۰1۸ حضور داشت.
دیدار بعدی تیم کشورمان در مرحله مقدماتی جام جهانی 
در  و  امارات  مقابل  ماه  بهمن   1۲ سه شنبه  روز   ۲۰۲۲

ورزشگاه آزادی خواهد بود.
طارمی بهترین بازیکن مسابقه ایران و عراق شد

مهاجم گلزن تیم ملی فوتبال ایران عنوان بهترین بازیکن 
دیدار مقابل عراق را از آن خود کرد. 

طارمی که پای حکم صعود تیم ملی به جام جهانی را امضا 
کرد، در پایان مسابقه هم به عنوان بهترین بازیکن میدان 

انتخاب شد.
نمایش  هم  عراق  دروازه بان  طالب  فهد  مسابقه  این  در 
درخشانی داشت و بارها با واکنش های دیدنی خود مانع 
گلزنی بازیکنان ایران شد. سایت سوفا اسکور به این بازیکن 

نمره بسیار خوب ۸.۴ را داد.
اسکوچیچ: بسیار خوشحالم/ خودم را ثابت کردم

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران گفت: از این موفقیت بسیار 
خوشحالم و صعود زودهنگام تیم ملی را به مردم ایران تبریک 
می گویم. در این دو سال برخی من را دست کم گرفتند اما 

امروز خودم را ثابت کردم. 
»دراگان اسکوچیچ« پس از قطعی شدن صعود تیم ملی 
فوتبال ایران به جام جهانی ۲۰۲۲، اظهار داشت: به همه 
مردم ایران تبریک می گویم و از این صعود خیلی خوشحالم. 
امیدوارم این راه را ادامه بدهیم و در مسابقات بعدی هم 

موفق باشیم.
وی درباره سخت ترین قسمت مسیر صعود به جام جهانی 
گفت: باید راجع به این مساله فکر کنم چون موقعیت های 
سخت زیادی داشتیم. مشکلات زیادی از کرونا تا فشارهای 
دیگر را پشت سر گذاشتیم. شاید بتوانم بگویم آن دوره ای که 

هیچ حقی برای از دست دادن امتیاز نداشتیم، سخت ترین 
دوره بود اما من از اول به کارم باور داشتم و می دانستم گروه 
فوق العاده ای از بازیکنان در اختیار دارم و کار را به سرانجام 
رساندیم. آدم های زیادی در این دو سال من را دست کم 
گرفتند و شایستگی من را در نظر نگرفتند اما امروز خودم 

را اثبات کردم.
فدراسیون  با  همکاری  ادامه  درباره  تیم ملی  سرمربی 
فوتبال ایران توضیح داد: در دو سال گذشته افراد زیادی 
درباره قرارداد من صحبت کردند. قرارداد من تا ۲۰۲3 ادامه 
پیدا می کند. از روز اول می دانستم که باید خودم را اثبات 
کنم و ادامه قرارداد منوط به موفقیت با تیم ملی ایران است. 

برنامه من شرکت با ایران در جام جهانی است.
مهدی طارمی: قدرت خود را به فوتبال آسیا نشان دادیم

 مهاجم تیم ملی فوتبال ایران، گفت: با صعود سریع خود 
به جام جهانی بار دیگر قدرت مان را به فوتبال آسیا نشان 

دادیم. 
مهدی طارمی پس از صعود ایران به جام جهانی ۲۰۲۲ 
قطر گفت: پیروزی مقابل عراق با یک گل هم برای صعود 
ما کافی بود و خوشحالم امروز در میان هواداران خود جشن 

صعود را برگزار کردیم و شرمنده آنها نشدیم.
وی ادامه داد: قطعا برای بازی های آینده هم با تمام توان 
تلاش خواهیم کرد تا با اقتدار برنده باشیم و قدرت خود را به 

فوتبال آسیا بازهم ثابت کنیم.
بهترین بازیکن دیدار ایران و عراق گفت: فوتبال ایران امروز 
بار دیگر قدرت خود را به آسیا نشان داد و مطمئن باشید این 

روند ادامه خواهد داشت.
وی ادامه داد: از رسانه ها هم تشکر می کنم کنار ما بودند 
و توانستیم دل مردم خوب ایران را شاد کنیم. باید از همه 

کسانی که کنارمان بودند تشکر کنم.
وی تاکید کرد: من فرزند تیم ملی هستم و با قدرت در تیم 
ملی خواهم بود و همه تلاشم را با افتخار برای تیم کشورم 

خواهم کرد.
رئیس جمهور راه یابی تیم ملی فوتبال ایران را به جام 

جهانی تبریک گفت 
 آیت الله سید ابراهیم رئیسی؛ رئیس جمهوری اسلامی 
ایران در پیامی پیروزی های پی  درپی و مقتدرانه تیم ملی 
فوتبال کشورمان در مرحله مقدماتی انتخابی جام جهانی و 

راه یابی به جام جهانی ۲۰۲۲ قطر را تبریک گفت. 
متن پیام رئیس جمهور به شرح زیر است.پیروزی های 
پی درپی و مقتدرانه تیم ملی فوتبال کشورمان در مرحله 
به جام جهانی  راه یابی  و  انتخابی جام جهانی  مقدماتی 
۲۰۲۲ قطر، موجی از شادی و شعف را برای ملت سربلند 

ایران به ارمغان آورد.
اینجانب با تبریک این موفقیت بزرگ به مقام معظم رهبری 
و مردم غیور ایران که تجلی پویایی و شکوه یک ملت است، 
از تلاش های ارزنده همه دست اندرکاران، مربیان و به ویژه 
صمیمانه  فوتبال،  ملی  تیم  باغیرت  و  توانمند  بازیکنان 
سپاسگزارم و از درگاه خداوند آرزوی سلامتی، سرافرازی و 

ادامه پیروزی آنان را در مراحل بعدی دارم.
معاون اول رییس جمهوری:

 از تیم ملی حمایت می کنیم تا به مرحله دوم جام 
جهانی برسد

معاون اول رییس جمهوری ایران گفت:  به درستی از تیم 
ملی حمایت می کنیم که شانس صعود تیم ملی به مرحله 

دوم جام جهانی نیز افزایش پیدا کند. 
محمد مخبر پس از قطعی شدن صعود تیم ملی فوتبال 
ایران به جام جهانی ۲۰۲۲ قطر اظهار داشت: صعود تیم 
ایران، دولت و همه  ملی را به مقام معظم رهبری،   ملت 
دست اندرکاران ورزش تبریک می گویم و به همه زحمتکشان 

تیم ملی خسته نباشید می گویم.
برای  به جام جهانی صعود کردیم و هم  افزود: هم  وی 
نخستین بار با چنین سرعتی به این افتخار دست یافتیم. 
امیدوارم در بازی های بعدی هم پیروز شویم و تیم ملی به 

بهترین شکل در این مسابقات عمل کند.
مخبر اظهار داشت: رییس جمهوری محترم هم بلافاصله 
پس از پایان مسابقه این صعود را به مردم تبریک و به بازیکنان 

خسته نباشید گفت.
معاون اول رییس جمهوری گفت: همه باید از تیم ملی 
به  باشند.  موفق  هم  جهانی  جام  در  تا  کنیم  پشتیبانی 
درستی از تیم ملی حمایت می کنیم که شانس صعود تیم 

ملی به مرحله دوم جام جهانی نیز افزایش پیدا کند.
میان  در  حضورش  درباره  جمهوری  رییس  اول  معاون 
حس  همان  تا  نرفتیم  ویژه  جایگاه  به  گفت:  تماشاگران 

تماشاگران را پیدا کنیم.
وی درباره پرداخت پاداش به تیم ملی هم اظهار داشت: 

حتما پرداخت می شود.
وزیر ورزش: تا جان دارم در کنار تیم ملی هستم 

وزیر ورزش و جوانان پس از صعود تیم ملی فوتبال به جام 
جهانی گفت: این پیروزی را تبریک می گویم و تا جان در 

بدن دارم در کنار تیم ملی می مانم. 
»سیدحمید سجادی« پنجشنبه شب پس از صعود تیم 
ملی فوتبال کشورمان به جام جهانی ۲۰۲۲ قطر اظهار 
داشت: به ملت همیشه قهرمان، تمامی ورزش دوستان و 

ورزشکاران سلام می کنم و انشاالله که این پیروزی بزرگ 
مبارک مردم باشد.

وی ادامه داد: به عنوان خادم ورزش از رییس جمهوری 
محترم و »محمد مخبر« معاون اول رییس جمهوری تشکر 
می کنم. معاون اول رییس جمهوری امروز با حضور خود 
حمایتش را از ورزش نشان داد. من هم تا جان در بدن دارم 

تا آخر در کنار تیم ملی می مانم.
وزیر ورزش تصریح کرد: امیدوارم بازی های پیش روی تیم 
ملی در این مرحله به عنوان بازی های دوستانه به بهترین 
شکل برگزار شود. امیدوار هستم در جام جهانی نیز یک 
مرحله صعود کنیم تا شایستگی های تیم ملی به دنیا نشان 

داده شود.   
رئیس کمیته ملی المپیک: امروز یک ملت پیروز شد

 رئیس کمیته ملی المپیک پس از پیروزی تیم ملی فوتبال 
ایران و صعود به جام جهانی گفت: امروز شاهد بودیم یک 
ملت پیروز شد و هدیه ای که جوانان به میلیون ها ایرانی 

تقدیم کردند نمادی از غرور و عزت مردم کشور بود. 
سید رضا صالحی امیری افزود: امروز تیم ملی ایران پیروز 
شد،   با این برد شاهد پیروزی یک ملت بودیم و جوانان ایرانی 

نماد غرور و اقتدار ورزش ایران شدند.
رئیس کمیته ملی المپیک تاکید کرد: دعای مردم ایران 
جواب داد و ما شاهد یک صعود تاریخی و با اقتدار به جام 
جهانی بودیم. تیم ملی ایران با تیزهوشی و عنایت پروردگار 
راهی جام جهانی قطر شد و امیدوارم در ادامه راه هم موفق 

باشد.
عزیزی خادم: تاریخ ایران چنین پیروزی و صعودی را 

به خود ندیده بود 
 شهاب الدین عزیزی خادم رئیس فدراسیون فوتبال پس 
از پیروزی یک بر صفر تیم ملی فوتبال ایران برابر عراق و 
صعود به جام جهانی قطر اظهارداشت: این پیروزی بزرگ 
و تاریخی که به لطف پروردگار رقم خورد، را به ملت بزرگ و 
متمدن ایران، خانواده معظم شهدا،   جانبازان سرافراز ایران 
اسلامی، رسانه ها و همه کسانی که ما را در این راه حمایت 
کردند تبریک می گویم. به ویژه به رئیس جمهور محبوب، 
وزیر ورزش و جوانان،   دولتمردان و همه کسانی که در کنار 

ما بودند.
وی گفت: اینکه فوتبال این شوق و شعف را به جامعه آورد تا 
امشب میلیون ها ایرانی عاشق، غرق در شادی باشند عزت 
و افتخاری است که میسر نمی شد مگر با الطاف بیکران 
حضرت حق و از این که خداوند این نگاه را به ما داشت، 

سپاسگذاریم.
رئیس فدراسیون فوتبال ایران تاکید کرد: فراموش نکنیم 
تیم ملی فوتبال ایران در چه شرایط سختی بود،   تقریبا هیچ 
کس به این تیم و صعود به جام جهانی امید نداشت. به 
شرایط ایران در بحرین باز گردیم و یه یاد بیاوریم چه روزها 
و شب هایی را سپری کردیم. برای صعود تیم ملی به جام 
جهانی باید کتاب ها نوشت. تیم ملی در عین ناامیدی بود 
اما الان سرش را در آسیا و فوتبال جهان بالا گرفته و همه این 

ها فقط با نگاه پرودگار میسر شد.
رئیس فدراسیون فوتبال در مورد شرایط فعالیت کادر فنی 
تیم ملی فوتبال تاکید کرد: 3 بازی دیگر داریم و اعلام می 
کنم که از کادر فنی حمایت می کنیم،   خوشبختانه رابطه 
فدراسیون و کارد فنی خیلی خوب است،   وحید هاشمیان 
یکی از اخلاق مدارترین و فنی ترین مربیان ماست و فردی 
مانند کریم باقری را داریم که کمک حال فوتبال است. اتحاد 
ما باعث شد، شخصیت فوتبال عامل وحدت و اتحاد ملی 

باشد.  
وی در مورد بازی های دوستانه تیم ملی فوتبال ایران قبل 
از حضور در جام جهانی هم گفت: در روزهای آینده ستاد 
جام جهانی را فعال خواهیم کرد تا همه جوانب و شرایط این 
بازی ها را به خوبی بررسی کنیم و بتوانیم در مسیر درست 

گام برداریم.
وحیدهاشمیان: 

با اتحاد در تیم ملی می توانیم 
کارهای بزرگی انجام دهیم

 وحید هاشمیان مربی تیم ملی فوتبال ایران پنجشنبه شب 
پس از صعود تیم ملی فوتبال ایران به جام جهانی ۲۰۲۲ 
قطر اظهار داشت:  این صعود را که باعث خوشحالی همه 
شد را به مردم ایران تبریک می گویم. امیدوارم در دیدارهای 

بعد هم نتایج خوبی بگیریم و دل مردم را شاد کنیم.
وی در مورد سختی صعود تیم ملی افزود: در دور مقدماتی 
تیم ملی،  بر خلاف ظرفیت  باختیم  را  بازی  متاسفانه ۲ 
شرایط در آن مقطع سخت شده بود. از طرفی در مقطعی 
میزبانی را به ناحق از ما گرفتند اما نشان دادیم متحد باشیم 

می توانیم کار بزرگ را انجام دهیم.
این گروه  از  توانستیم  تیم ملی خاطرنشان کرد:   مربی 
سخت به عنوان سرگروه صعود کنیم. تیم های پایین جدولی 
صعود  گروه  این  از  ما  الان  اما  است  خورده  گره  کارشان 
کردیم. هاشمیان تاکید کرد: با برنامه ریزی باید کار را پیش 
ببریم. نسل خوبی در تیم ملی هستند. به طور قطع با کار 
و تلاش بیشتر نتیجه می گیریم. فوتبال ما به دلیل بدهی 
و  بلوکه شدن درآمدهای فدراسیون در فیفا شرایط سختی 
دارد. برای اینکه در جام جهانی نتایج خوبی بگیریم باید به 

تیم ملی و فدراسیون کمک شود تا نتایج  خوبی بگیریم.
وی در مورد وضعغیت تیم ملی عراق هم گفت:  در چند 
بازی ای که با عراق انجام دادیم آنها نمایش خوبی داشتند. 
سیستم مربی این تیم مناسب بود. آنها انگیزه زیادی داشتند 
که به عنوان تیم دوم صعود کنند. بعد از گل ما برتری داشتیم 
و حتی می توانستیم گل های بیشتری بزنیم که این اتفاق رخ 

نداد. در مجموع عملکرد عراق امروز خیلی خوب بود.
سرپرست تیم ملی فوتبال:

 با حمایت های همه جانبه صعود به مرحله حذفی 
جام جهانی شدنی است

از  تیم ملی فوتبال پس   مجتبی خورشیدی سرپرست 
صعود تیم ملی ایران به جام جهانی قطر اظهار داشت: 
حضور معاون اول رئیس جمهوری گواه آن است که حمایت 
های خوبی از تیم ملی ایران صورت گرفته و امیدواریم این 
حمایت همچنان ادامه دار باشد تا بتوانیم از مرحله گروهی 

جام جهانی صعود کنیم.
وی یادآور شد: جا دارد از اهالی رسانه تشکر کنم که در 
گرما و سرما کنار تیم بودند. کمترین کاری که برای مردم 
می شد انجام داد همین صعود به جام جهانی بود و امیدوارم 

توانسته باشیم خنده را بر لب های آنان آورده باشیم.
سرپرست تیم ملی در خصوص غیبت وحید هاشمیان 
در تمرین تیم ملی تاکید کرد: مساله خاصی نبود، کریم 
باقری هم چند روزی نبود چرا که منتظر تست های مربوطه 
بود. تمامی برنامه ها با هماهنگی انجام شده و هیچ مساله 
و  وفاق  یک  ملی  تیم  خوشبختانه  ندارد.  وجود  خاصی 
همدلی ویژه ای دارد و همین یک دلی موجب شد تا امشب 

جشن صعود بگیریم.
جهانبخش:

 یکی از بهترین نسل های تاریخ فوتبال ایران را در 
اختیار داریم

کاپیتان تیم ملی فوتبال کشورمان گفت: در حال حاضر 
یک از بهترین  نسل های تاریخ فوتبال کشورمان را داریم که 

بازیکنان جوان بسیار خوبی هم به تیم اضافه شده اند. 
علیرضا جهانبخش در جمع خبرنگاران اظهار داشت: به 
جز ۲۰ دقیقه اول بازی، در بقیه دقایق بسیار خوب بازی 
کردیم و می توانستیم گل های بیشتری بزنیم تا با اقتدار 

بیشتری صعود کنیم. 
وی ادامه داد: در حال حاضر یک از بهترین  نسل های 
تاریخ فوتبال کشورمان را داریم که بازیکنان جوان بسیار 

خوبی هم به تیم اضافه شده اند. 
کاپیتان تیم ملی فوتبال کشورمان تصریح کرد: حضور 
بانوان یک دلگرمی خوب برای تیم ملی و امیدوارم از این 
به بعد بازهم شاهد این اتفاق باشیم. امیدوارم با این اتفاق 
خواهر، مادر و افراد خانواده ها بتوانند در استادیوم حضور 

پیدا کنند تا دلگرمی ما بیشتر شود. 
قلی زاده: حضور در جام جهانی لذت بخش است

 بازیکن تیم ملی فوتبال ایران گفت: حضور در جام جهانی 
لذت بخش است و خوشحالم این اتفاق زیبا شکل گرفت. 

علی قلی زاده پس از پایان بازی تیم ملی فوتبال ایران و 
عراق که منجر به صعود تیم ملی کشورمان به جام جهانی 
۲۰۲۲ قطر شد، در جمع خبرنگاران اظهار داشت: حضور 
در جام جهانی لذت بخش است و خوشحالم این اتفاق زیبا 

شکل گرفت.
وی افزود: این پیروزی را به مردم عزیز ایران که بدون شک 
بهترین مردم جهان هستند تبریک عرض می کنم و امیدوارم 

توانسته باشیم لبخند شادی را برای انها به ارمغان آوریم.
بازیکن تیم ملی فوتبال خاطرنشان کرد: از همان بازی اول 
همدل و متحد هم قسم شده بودیم که به جام جهانی برسیم 

و به هدف خود رسیدیم.
قلی زاده تصریح کرد: حالا تلاش خود را خواهیم کرد تا 
در ادامه بازی های باقیمانده نیز با برد به کار خودمان پایان 

دهیم.
 روشن: مقابل عراق عالی بودیم
آمار اسکوچیچ فوق العاده است

 بازیکن اسبق تیم فوتبال ایران گفت: اسکوچیچ آمار خیره 
کننده ای را از خود به نمایش گذاشت، او در این مدت که 
هدایت تیم ملی فوتبال ایران را بر عهده گرفته نتایج عالی را 

کسب کرده که قابل ستایش است. 
ایران به جام جهانی  با اشاره به صعود  »حسن روشن« 
۲۰۲۲ قطر اظهار داشت: اول از همه باید صعود ایران به 
تبریک  را  فوتبالی جهان  تورنمنت  بزرگ ترین  و  مهم ترین 
گفت، به آنچه استحقاش را داشتیم رسیدیم و توانستیم به 

قطر برسیم.
وی افزود: تیم ملی نمایش خوبی را در بازی با عراق به 
نمایش گذاشت، در طول ۹۰ دقیقه جریان بازی نسبت به 

حریف خود برتری چشمگیری داشتیم.
پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: یک گل زدیم و چند 
گل نزدیم،عراق خیلی خوش شانس بود که در این مسابقه 

فقط یکبار دروازه اش باز شد.
روشن تصریح کرد: بدون شک ایران در حال حاضر بهترین 
تیم فوتبال آسیاست و رودتر از تمام تیم های قاره کهن به جام 

جهالنی صعود کردیم.
وی با اشاره به عملکرد اسکوچیچ در تیم ملی ایران، تاکید 
کرد: اسکوچیچ آمار خیره کننده ای را از خود به نمایش 
گذاشت، او در این مدت که هدایت تیم ملی فوتبال ایران 
را بر عهده گرفته نتایج عالی را کسب کرده که قابل ستایش 

است.
از  یکی  تیم  این  گفت:  فوتبال  ملی  تیم  اسبق  بازیکن 
بهترین تیم های تاریخ فوتبال ایران است، تیمی که نسل 

فوق العاده ای را در اختیار دارد و شایسته تقدیر هستند.
وی تاکید کرد: امروز تیم ملی ما ١١ بازیکن بسیار با کیفیت 
داخل زمین دارد که هر یک از آنها روی نیمکت بازیکنی هم 
سطح خود را می بینند که این مساله به پیشرفت تیم ملی 

کمک زیادی می کند.
خوشحالی ورزش دوستان از برد شیرین تیم ملی؛

جشن صعود تیم ملی به جام جهانی در اقصی نقاط ایران
مردم اقصی نقاط ایران با حضور در خیابان ها با به صدا 
درآوردن بوق خودرو ها و فریاد های ایران ایران از بازیکنان تیم 

ملی ایران قدردانی کردند.
پس از پیروزی شیرین تیم ملی فوتبال ایران و صعود آن 
به جام جهانی ۲۰۲۲ مردم مردم سراسر ایران اسلامی با 
حضور در خیابان ها شور و شعف خود را از این برد سرنوشت 
ساز به نمایش گذاشتند و شهد شیرین این برد  را  به پیروزی 

انقلاب اسلامی گره زدند.

ایران نخستین صعودکننده آسیایی به جام جهانی قطر 2۰22 ؛

 ششمین صعود به جام جهانی با امضای طارمی
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 یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: شاید مشاوران رئیس جمهور به وی اطلاعات 
غلط می دهند که ایشان نمی دانند در کشور چه خبر است.

علی محمدنمازی در گفت وگو با ایلنا، درباره سخنان رئیس جمهور مبنی بر این که 
هیچ گونه انتصابات فامیلی در دولت سیزدهم صورت نگرفته است؛ درصورتی که 
واقعیت های موجود چیزی دیگری را می گوید، گفت: مردم نسبت گذشته هوشیارتر 
شده اند. جامعه امروز از لحاظ دسترسی به اطلاعات و مشاهده فعل و انفعلات در 
حکومت و قوه مجریه دستش بازتر شده است و ابزارهایی که برای این کار امروز وجود 

دارد به شفافیت امور کمک که چیزی از دید افکار عمومی پنهان نماند. 

این فعال سیاسی اصلاح طلب ادامه داد: معتقدم آقای رئیسی از شرایط موجود 
جامعه فاصله دارد و متوجه جو موجود در کشور نیست، انکار ایشان در برخی از 
موضوعات نشانه عقب بودن وی از شرایط است. آقای رئیسی باید صادقانه بیان 
می کرد یکسری اتفاقاتی افتاده است که ما در حال اصلاح هستیم و مانع از ادامه آن ها 

خواهیم شد.
وی افزود: چنین شرایطی فرضیه هایی را مطرح می کند؛ از جمله این که آقای رئیسی 
از شرایط خبر دارند اما کتمان می کنند، در صورتی که ایشان  نمی داند مردم واقعیت ها 
را می دانند و خبر دارند، بنابراین هنگامی که می گویند انتصابات فامیلی نیست اتفاقا 
مردم قضاوت می کنند چرا رئیس جمهور در خصوص واقعیت هایی که وجود دارد 
چنین چیزهایی را می گوید؟ یا اینکه اگر رئیس جمهور بدون اطلاع می گوید انتصابات 
فامیلی وجود ندارد، بازهم  افکار عمومی این قضاوت را دارد که درحالی مردم کاملا از 

شرایط کشور اطلاع دارند، شخص رئیس دولت از فضای حاکم بر جامعه عقب است.
نمازی خاطرنشان کرد: هنگامی که یک دولت جدید با قول، قرار و وعده های 
چشم نواز کارش را آغاز می کند، اما در عمل موفق نمی شود مجبور می شود در موضع 
دفاعی قرار گیرد و واقعیت ها را انکار کند؛ رئیس جمهور هم امروز در این موضع دفاعی 
قرار گرفته  و واقعیت  ها را انکار می کند که این رفتارها نشان می دهد دولت چیزی ندارد 
به مردم ارائه دهد. شرایط موجود می گوید امروز هم انتصابات فامیلی در دولت وجود 

دارد و هم این که بد عمل شده است.
وی تاکید کرد: نکته مهم دیگر این است که رئیس جمهور باید متوجه باشد که دوره 
این نوع حکمرانی که به مردم قول بدهیم اما عمل نکنیم و بگوییم دشمن نگذاشته 
است و بهانه هایی از این قبیل بیاوریم، گذشته است، چراکه امروز اوضاع بسیار شفاف 

است و دولت باید با شفافیت قبول کند و به جای انکار، دست به جبران بزند.
رئیس جمهور از مشاورانش بخواهد اطلاعات درست به او بدهند

مشاوران   سوی  از  صحیحی  اطلاعات  می رسد  نظر  به  اینکه  درباره  نمازی   
رئیس جمهور به ایشان داده نمی شود؛ آیا زمان آن نرسیده که رئیس جمهور در انتخاب 
مشاوران خودش تجدیدنظر کند، گفت: از یک سو رئیس جمهور درباره گشایش ها 

در کشور صحبت می کند و از سوی دیگر تیتر می شود به زودی نتایج و دستاوردهای 
سفر روسیه مشخص خواهد شد. درصورتی که در این سفر قرارداد، توافق نامه و 
تفاهم نامه ای وجود نداشته است و مصاحبه ای هم صورت نگرفت اما در رسانه ملی 
تبلیغ می کنند به زودی نتایج گفته خواهد شد! باز تاکید می کنم یا اطلاعات درست 
به رئیس جمهور نمی دهند و به ایشان دروغ می گویند که وضع کشور چگونه است یا 

این که خودشان می دانند چه خبر است اما باز بر گفته های خودشان تاکید دارند.
وی تاکید کرد: اگر رئیس جمهور می داند در کشور چه خبر است و اشتباهات 
وجود دارد اما آن را کتمان می کند وضعیت بسیار خطرناک است زیرا این رفتارها در 
ذهن مردم باقی می ماند، اما اگر اینگونه نیست و مشاورین همکاران شان به ایشان 
آمار و ارقام غلط می دهند این اتفاق بسیار بد است زیرا برای مردم این پرسش پیش 
می آید چرا آقای رئیس جمهور از مدیران و مشاوران خودشان نمی خواهد واقعیت ها و 
اطلاعات درست را منعکس کنند؟ زیرا تا زمانی که مدیری مشکل را به خوبی نشناسد  

نمی تواند راهکار پیدا کند. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب ادامه داد: آقای رئیسی امروز مسئول هستند؛ اولًا 
باید تلاش کنند از کانال های مختلف واقعیت ها را به دست آوردند. ثانیاً به همکاران و 
مشاورانش تاکید کنند که اطلاعات درست در اختیار ایشان قرار دهند. ثالثاً ایشان با 
اطمینان از درستی یک مطلب، اظهار نظر کند و تا زمانی که بر وی یقین نشده است، 

صحبتی نگوید.
وی یادآور شد: قبل از سفر به روسیه مشخص شد وزارت خارجه دو کشور باهم 
نشسته اند مراحل سفر را تبیین و تصویب کردند، این که در فرودگاه چه اتفاقاتی باید 
بیفتد. ورود به کاخ کرملین چگونه باشد؛ مشخصاً این رفتارها نشان می دهد وزارت 
خارجه آقای رئیسی ضعیف است که تن به این کارها می دهد مردم هم با مشاهده این 
رفتارها می گویند این پروتکل ها درست نبوده است درصورتی که این ها با توافق انجام 
شده است و نشان می دهد وزارت خارجه ضعیف عمل کرده است. ایشان نباید این 
فضا را به گونه ای پیش ببرد که به ایشان اطلاعات دروغ و غلط بدهند و وقتی هم ثابت 

می شود باید جدی برخورد کنند و ادامه پیدا نکند. 

نمازی فعال سیاسی اصلاح طلب:

شاید رئیسی نمی داند در کشورانتصابات فامیلی صورت گرفته است

جدل رسانه ای شمخانی و شریعتمداری درباره مذاکره مستقیم با آمریکا ؛

یک زنگ و دو برداشت 

نور نیوز سایت نزدیک به شورای عالی امنیت ملی، خبر کیهان درباره زنگ 
شمخانی به حسین شریعتمداری را نادرست و روایتی وارونه از محتوای مکالمه 

دانست.
طی هفته جاری، طرح موضوع گفت وگوی مستقیم با آمریکا در جریان مذاکرات 

وین یکی از محورهای پر بسامد در رسانه های داخلی و خارجی بود.
اظهارات روز دوشنبه وزیر امور خارجه و بیان این نکته که »اگر در روند مذاکرات به 
مرحله ای برسیم که رسیدن به یک توافق خوب با تضمین بالا لازمه اش این باشد 
که سطحی از گفت وگو را با آمریکا داشته باشیم، آن را نادیده نخواهیم گرفت«، 
موجب افزایش گمانه زنی ها در مورد احتمال اتخاذ تصمیم قطعی از سوی ایران 

برای مذاکره مستقیم با آمریکا شد.
اگرچه در اظهارات وزیر امور خارجه تنها به یک احتمال مشروط اشاره شده بود 
اما برخی رسانه های داخلی و خارجی با اهداف مشخص، ضمن طرح گمانه های 

جدید، تلاش کردند که این گزاره را به رخدادی واقعی تعبیر کنند.
روز سه شنبه هفته جاری و یک روز پس از مصاحبه وزیر امور خارجه، علی دبیر 
شورای عالی امنیت ملی که مسئولیت نهاد سیاست گذار در مذاکرات وین را بر 
عهده دارد با انتشار توییتی نوشت: »تاکنون ارتباط با هیئت آمریکائی حاضر در 
وین با مبادله نوشتار غیر رسمی انجام شده و نیازی به بیش از این نیز نبوده و 
نخواهد بود. این روش ارتباطی تنها زمانی با روش های دیگر جایگزین می شود که 

توافق خوب در دسترس باشد.«
در این میان اما شاهد مواضعی کاملا متضاد از سوی برخی دلسوزان جریان 
انقلابی نسبت به این موضوع بودیم. از یک سو مدیر مسئول سابق روزنامه جوان 
در جهت تبیین چرایی مذاکره مستقیم و از سوی مدیر مسئول روزنامه کیهان در 

نقد این موضوع قلم زدند که هر دو موضع نشان از برداشتی اشتباه داشت.
مدیرمسئول کیهان روز چهارشنبه با انتشار یادداشتی تحت عنوان »برادرانه 
آقایان  از  پرسش  نوشت:»این  شمخانی«  و  امیرعبداللهیان  برادرانمان  با 
امیرعبداللهیان و شمخانی در میان است که چرا و با کدام تحلیل منطقی و قابل 
قبول از احتمال مذاکره مستقیم با آمریکا سخن می گویید؟! آیا فکر نمی کنید که 
تلاش آمریکا برای مذاکره مستقیم با هدف افزودن مواد دیگری به برجام صورت 
آیا تن دادن شما به مذاکره مستقیم فرورفتن در باتلاقی که برای  می گیرد؟! 

کشورمان تدارک دیده اند نیست؟!«
بسیار روشن است که مطلب منتشر شده در روزنامه کیهان حاصل برداشت 
اشتباه مدیرمسئول این روزنامه از توئیت دبیر شورای عالی امنیت ملی بوده و 
دیدگاهی به او نسبت داده شده که نه تنها هیچ اثر تصریحی یا تلویحی از آن در 
توییت مذکور نیست، بلکه گزاره های کاملا متفاوتی نسبت به قضاوت مدیرمسئول 

روزنامه کیهان در نوشتار منتشر شده از سوی شمخانی وجود دارد.
روز پنج شنبه روزنامه کیهان مجددا توضیحی را پیرامون مطلب روز گذشته خود 
منتشر کرده و در آن از تماس علی شمخانی با مدیرمسئول کیهان و اعتراض او 

نسبت به یادداشت روز چهارشنبه این روزنامه خبر داده است.
اگرچه نفس انتشار توضیح روزنامه کیهان قابل تقدیر است لیکن این نوشتار به 
گونه ای تنظیم شده که گویا دبیر شورای عالی امنیت ملی مواضع خود را اصلاح 
نموده است، این در حالی است که ماجرا کاملا بر عکس بوده و شمخانی بر 

ضرورت اصلاح برداشت اشتباه مدیر مسئول محترم کیهان تاکید داشته است.
به طور قطع حساسیت و هوشیاری رسانه ها و فعالان سیاسی کشور نسبت به 
ضرورت پیشبرد مذاکرات حساس مربوط به لغو تحریم های ظالمانه در چارچوب 
اصول و مبانی انقلاب اسلامی و توجه به احقاق حقوق مردم ایران رویکردی بسیار 
پسندیده و ارزشمند است لیکن در این میان باید الزامات تحقق این رویه نیز مورد 

عنایت جدی باشد.
نهاد امنیت ملی به عنوان مسئول سیاست گذاری در حوزه مذاکرات وین به 
طور قطع خارج از چارچوب های مورد تایید برای پیشبرد مذاکرات گام بر نخواهد 
داشت و ایجاد شائبه های غیر واقعی در این خصوص حتی اگر با نیات خیرخواهانه 

باشد، می تواند نتایج معکوس بدنبال داشته باشد.

جلایی پور فعال سیاسی اصلاح طلب:

تندروهای زمان احمدی نژاد در وزارت 
علوم سنگر گرفته اند

فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: اساتید حذف شده چوب کیفیت شان را 
می خورند و اساتید شاخص دارند زیر نظر افراد زیر متوسط حذف می شوند و دولت 
آقای رئیسی سکوت می کند. حمیدرضا جلایی پور فعال سیاسی اصلاح طلب 
درباره دلایل اخراج اساتید دانشگاهی چون آقایان فاضلی، اباذری و امیدی و 
چرایی رفتار مسئولان دانشگاه با آن ها گفت: سه علت با هم تلاقی کرده و این 
حذف های دانشگاهی را ممکن کرده است. علت اول اینکه پس از انتخابات 
1۴۰۰ جریان تندرو مخالف علوم انسانی که در وزارت علوم سنگر گرفته، فعال 
شده است. علت دوم اینکه ما در گروه های علمی دانشگاه ها، اعضای هیئت 
علمی داریم که کارنامه قابل قبول علمی ندارند و قادر به جذب دانشجو نیستند لذا 
برای جبران کمبودها در نقش نیروهای حذف کننده با مخالفان علوم انسانی در 
وزارت علوم همراهی می کنند. علت سوم اینکه اعضای هئیت علمی که در آستانه 
جذب هستند یا هنوز بصورت رسمی استخدام نشده اند، این موارد، موضوع های 
همه  کنندگان،  حذف  نظر  از  هستند-  حذف کنندگان  برای  راحت الحلقومی 
اعضای هیئت علمی بالقوه »موقتی« هستند! چون این گروه حذف کننده که 
نمی تواند این اساتید را بخاطر صلاحیت علمی حذف کنند لذا به بهانه های اداری 
متوسل می شوند.  این فعال سیاسی همچنین درباره اینکه این رفتارها در گذشته 
در دوران دولت احمدی نژاد نیز سابقه داشت آیا در ادامه سیاست های دانشگاهی 
آن زمان هم بوده یا خیر و این حرکت ها تا کجا ادامه خواهد داشت، گفت:  درست 
است. در زمان احمدی نژاد هم سه علت ذکر شده در ابتدای مصاحبه هم بود و 
خیلی از اساتید را بازنشسته و حذف کردند. در زمان دولت روحانی نیروهای حذف 
کننده در وزارت علوم سنگر نداشتند،  الان دوباره این نیروها در وزارت علوم فعال 

شدند و این سه علت با هم ظاهر شده و شاهد حذف اساتید هستیم. 
نتایج کوتاه مدت و بلند مدت حذف اساتید دانشگاهی 

جلایی پور درباره پیامدهای این رفتار با اساتید و آینده اساتید حذف شده گفت: 
در محیط دانشگاه، دانشجویان کیفی و نخبه با دیدن این حذف ها از آینده ناامید 
می شوند. اگر امکانات داشته باشند، به مهاجرت فکر می کنند. روح تحقیقاتی، 
سنجشگری و پژوهش های علمی و همچنین انگیزه تحقیقی اساتید نیز ضعیف 
می شود. در چهل سال گذشته سه بار از این حذف ها صورت گرفته و البته طراحان 
آن به مقاصد خام خود نرسیده اند.  وی درباره نتایج کوتاه مدت و بلند مدت حذف 
اساتید دانشگاهی هم تصریح کرد: نتایج کوتاه مدت آن  این است که شکاف بین 
دانشجویان و اساتید را با حاکمیت افزایش می دهد. یعنی همین وضعیت فعلی 
تشدید می شود. چرا شکاف ملت و حاکمیت تشدید و جامعه یک پارچه ناراضی 
شده؟ این رخداد چند علت دارد یکی از علل آن این است که نخبگان جامعه از 
سیاست ها ناراضی اند. نتایج بلند مدت آن این می شود که دانشگاه به عنوان نهاد 
علمی در خدمت توسعه همه جانبه، پایدار و عادلانه جامعه نخواهد بود و به ابزاری 

در زمره بوروکراسی دولت تبدیل می شود. 

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: به جای این که به مردم بگوییم تحمل 
کنید باید در زمینه های مختلف از کارشناسان کمک بخواهیم و به نظرات شان واقعا 
توجه کنیم تا برای خروج از این بن بست و مشکلاتی که در زمینه های فرهنگی، 

اقتصادی، اجتماعی و سیاسی برای کشور درست شده است، راهی پیدا کنیم. 
حسین کاشفی در گفت وگو با  ایلنا، درباره این که برخی از مسئولان کشور به جای 
این که به فکر راه حل برای برون رفت از مشکلات باشند دائم مردم را به تحمل شرایط 
توصیه می کنند، گفت:مسئولان وظیفه شان این است که معضلات و مشکلات را 
حل کنند؛حل هر مشکلی هم راه و روش خودش را دارد. مردم ما جنگ ، تحریم ها 
و مسائل دیگر را که تحمل کردند. حال به جای این که  مشکلات را حل کنیم به مردم 
توصیه می کنیم مردم تحمل کنید! اتفاقا امروز باید بررسی کنیم راه دیگری وجود 

نداشت تا این همه مشکل برای مردم ایجاد نکنیم.
این عضو حزب اتحاد ملت ایران با بیان این که امروز به جای این که مشکلات را 
حل کنیم ، توصیه می کنیم که مردم بیشتر مشکلات را تحمل کنند، اظهار داشت: 
بله، مردم چاره ای جز تحمل ندارند؛ اما در کنارش انتظار دارند دولتی که با شعار 

مردمی  بر سرکار آمده است مسائل و مشکلات را حل کند.
سیاست یک بام و دو هوا جواب نمی دهد 

وی با اشاره به اینکه عده ای به دنبال این بودند که دولت و مجلس را یکدست 
کنند تا مسائل را به گفته خودشان حل کنند، عنوان کرد: یکدست شدن بسیار 
خوب است، چرا که منجر به همراهی و انجسام می شود اما باید به مسئله هم نگاه 
کنیم مجلس چه برخوردی با دولت قبل داشت امروز چه برخوردی با دولت جدید 
دارد؟ چیزهای که آن زمان ممنوع بودند امروز به یک شکل دیگری با آن ها برخورد 
می کند. نمی شود که سیاست یک بام و دو هوا را داشت؛ نمی شود در یک جایی 
شما بگویید مذاکره بد است کسی هم حق چنین کاری را ندارد بعداً در جایی دیگر 

اعلام کنید بالاخره باید مذاکره کرد تا بتوانیم را مسائل مان را با دنیا حل کنیم.
کاشفی تاکید کرد: طبیعی است که ما باید با دنیا مذاکره و مسائل مان را حل کنیم 
نباید به گونه ای رفتار کنیم که دنیا ما را به عنوان کسانی که به دنبال جنگ هستیم 
و به مسائل بین المللی و مفاهمه توجه نداریم بشناسد. این که نمی شود ما را در 
همه زمینه مقابل مسائلی که همه دنیا تحت عنوان مسائل بین المللی عرفی می 
شناسد جبهه بگیریم.توجه داشته باشید هنگامی که ما عضو سازمان ملل شده ایم 

طبیعتا باید به یکسری از موارد توجه کنیم. نمی توانیم رو در روی کشورهای منطقه 
و سایر کشورها قرار بگیریم و بگوییم  هرچی که ما می گوییم  درست است و جز این 
نیست ، بلکه باید با نگاه منافع ملی مسائل را دنبال کنیم. معتقدم به جای این که 
مردم را دعوت به تحمل شرایط کنیم باید با نگاه ملی مسائل را بررسی کنیم که چرا 
امروز کشور به اینجا رسیده است و چگونه این مشکلات را درست کرده ایم و چه 
برنامه های برای برون رفت از وضعیتی که در آن قرار داریم باید داشته باشیم و راه 

حل ها چیست.
نگاه ما در مسائل اقتصادی وسیاسی به توانمندی های داخلی باشد

وی خاطر نشان کرد: از گذشته در زمینه های مختلف همچون سیاست های 
داخلی و خارجی ، فرهنگی ، اجتماعی و اقتصادی یکسری تجربیات وجود دارد 
که می توانیم استفاده کنیم و نباید بگوییم چون که متعلق به گذشته است نباید از 
آن استفاده کنیم، بلکه اعتقاد دارم از نکات مثبت آن ها باید استفاده و ادامه دهیم و 
آن نکانی هم که عملی و اجرایی نیست را کنار بگذاریم و نباید فقط به دنبال آزمون 
و خطا باشیم چرا که نمی شود بعداز ۴3 از انقلاب که گذشته است هر دولتی که 
بر سرکار می آید از ابتدا همه چیز را دوباره شروع کند. این فعال سیاسی اصلاح 
طلب تاکید کرد: اگر بنا است کاری صورت گیرد باید باتوجه به شرایط روز جامعه 
آن را انجام دهیم و به اصطلاح نگاه مان را به روز کنیم. مطلب دیگری که در این 
میان بسیار حائز اهمیت می باشد این است که نگاه ما در مسائل اقتصادی و 
حتی سیاسی با نگاه به توانمندی های داخلی کشورمان باشد ما باید از نخبگان 
و افرادی که متعلق به این کشور هستند استفاده کنیم، چرا که نیروهای انسانی 
مهم ترین سرمایه این کشور هستند. باید از اساتید دانشگاه ها و اقتصادانان گرفته تا 
صنعتگران و نهادهای مدنی را باید دور هم جمع کنیم و اتاق های فکر تشکیل دهیم 
و از آنها بخواهیم برای بهبود وضعیت کمک کنند اگر این همراهی و همدلی در 

کارها به دور از شعار و احساس صورت گیرد، قطعا اتفاقات خوبی می افتد.
وی با بیان این که کارها با دستور و شعار درست نمی شود، گفت: برای این که راه 
حل های درستی را برای شرایط پیش آمده پیدا کنیم باید در هر زمینه ای که مشکل 
وجود دارد آسیب شناسی صورت گیرد و باتوجه به اقدامات راه کار برای برون رفت از 
مشکلات ارائه دهیم. به اعتقاد من بجای این که به مردم بگوییم تحمل کنید باید در 
زمینه های مختلف از کارشناسان کمک بخواهیم و به نظرات شان واقعا توجه کنیم 

تا برای خروج از این بن بست و مشکلاتی که در زمینه های فرهنگی، اقتصادی، 
اجتماعی و سیاسی برای کشور درست شده است، راهی پیدا کنیم.

اگر می خواهیم تکرار مشکلات نکنیم از کارشناسان استفاده کنیم
کاشفی با اشاره به این که وظیفه دولت این است که از افراد متخصص، کارشناس 
و آشنا به امور استفاده کند، گفت: در تمام دنیا و کشورهای توسعه یافته بحث 
حکمرانی خوب و درست مطرح است؛حکمرانی خوب هم از کجا آغاز می شود؟ 
از آنجا که به جای این که از افراد وابسته به گروه و دسته های جناحی و سیاسی 
استفاده کنیم و بخواهیم منافع گروه و جریانی را پیش ببریم از انسان های با دانش 
و تجربه و دارای بینش مناسب استفاده کنیم، چرا که نگاه گروهی و جناحی رافع 
مشکلات نخواهد بود و باید مشکلات را با با نگاه منافع ملی به دور از این که فرد از 

چه نحله فکری ،قومتی، دینی و مذهبی برخوردار است استفاده کنیم.
وی ادامه داد: امروز مشاهده می کنیم در کارها و امور حضور زنان ، قیومیت ها ، 
اقوام کمرنگ است یا حضور ندارند، در صورتی در این اقشار، افراد توانمندی داریم 
چرا نباید استفاده شود تا انسجام ملی به وجود بیاید انسجام ملی با عمل و اجرا 
به وجود می آید نه با شعار و حرف، بنابراین اگر می خواهیم تکرار مشکلات نکنیم 
برای حل و رفع مشکلات باید راه حل داشته باشیم راه هم این است از کارشناسان 

استفاده کنیم.
وی ادامه داد: شما امروز بحث تورم و گرانی را مشاهده کنید؟ امروز جایگاه و 
منزلت یک ایرانی را در خارج از مرزها مشاهده کنید؛ باید همه این مشکلات حل 
شود و تا به آن عزت و جایگاهی که مردم ایران باید داشته باشند برسیم. دولت هم 
آمده است این کار را انجام دهد و باید خودش را برای برون رفت از این وضعیت 
تجهیز کند تا مردم باید بتوانند از آرامش ، امنیت و ثبات اقتصادی به صورت نسبی 

برخوردار باشند و این تنگناها نجات و خلاصی پیدا کنند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب اظهار داشت: در ابتدا گمان کردند اگر همه چیز 
یکدست شود همه چیز گل و بلبل خواهد شد اما بعدها مشاهده کردند این گونه هم 
نیست زیرا هنگامی مسائل را از حالت کارشناسی و آن توانمندی خارج کنیم حتما 

روز به روز  وضعیت بدتری پیدا خواهیم کرد.
وی ادامه داد: نمایندگان مجلس برای این که نشان دهند مشکلات و معضلات را 
مشاهده می کنند و برای این که نخواهند در مسائل به وجود آمده، سهیم شوند در 

مواردی صحبت هایی مانند استیضاح را مطرح می کنند.
نگاه به مسائل باید بر اساس منافع ملی و مردم باشد 

این فعال سیاسی اصلاح طلب ادامه داد: نگاه به مسائل باید بر اساس منافع ملی 
و مردم باشد نه این که امروز یک شخصی استیضاح شود و فرد دیگری بیاید، بلکه 
افرادی باید بر سرکار قرار گیرند که علاوه بر داشتن دانش و تجریه پاک دست باشند.
وی ادامه داد: درست است که رأی اعتماد و استیضاح حق نمایندگان مجلس 
است اما در زمان رأی اعتماد و داشتن نظارت باید با نگاه منافع ملی به مسائل نگاه 

کنند تا روز به روز به مشکلات اضافه نشود.
این فعال سیاسی خاطر نشان کرد: هنگامی که نمایندگان بحث استیضاح وزرای 
دولت را مطرح می کنند در واقع می خواهند این پیام را بدهند که نارضایتی های 
مردم را دیده و شنیده اند و می خواهند به مردم بگویند ما هم می بنیم همه چیز 
خوب نیست و مشکلات را متوجه هستیم . ضمن این که خود مجلس در این زمینه 
باید پاسخگو باشد اگر امروز مسائلی مطرح است خودتان زمانی نامه برای حضور 

رئیس جمهور امضا کرده اید  حالا باید جواب بدهید .
وی یادآور شد: بودجه ای که برای سال آینده  پیشنهاد کرده اند کسری دارد و 
سوالی که پیش می آید این کسری را چگونه جبران کنند؟ طبیعتا مشکلات اضافه تر 
هم خواهد شد و باید هم مجلس و هم دولت در این زمینه نسبت به مردم پاسخگو 

باشند و بگویند چرا نتواستند این مسائل را حل کنند.
کاشفی گفت:کسانی که امروز بر سرکار هستند زمانی دیگران را نقد می کردند و 
اتفاقا با این شعار به روی کار آمدن که وضع را بهتر می کنند؛ بازهم تاکید می کنم هر 
دولت و مجلسی که به روی کار می آید با از تجربیات گذشته استفاده کند تا بهتر کار 

کند نه این که بیاید از قبل هم اقدامات و عملش نادرست تر  باشد.

 کاشفی فعال سیاسی اصلاح طلب: 

برای خروج از مشکلات باید در زمینه های مختلف از کارشناسان کمک بخواهیم 

کارشناس مسائل سیاست خارجی:

طرح موضوع توافق موقت تصنعی و ساختگی است
 کارشناس مسائل سیاست خارجی گفت: طرح بحث 
زیرا می خواهند  و ساختگی است  توافق موقت، تصنعی 
حقوق ملت ایران را به عنوان امتیاز به جمهوری اسلامی 
بفروشند اما جمهوری اسلامی چنانچه بارها اعلام کرده زیر 

بار چنین نمایشی نخواهد رفت. 
کارشکنی  درباره  ایرنا  با  گو  و  گفت  در  قادری  محمد 
دولت های غربی در راستی آزمایی و تضمین در مذاکرات 
جدید  فرآیند  شکل گیری  ابتدای  از  غربی  طرف  گفت: 
مذاکرات در وین، میان ایران و 1+۴ همه تلاش خود را برای 
اینکه مسیر مذاکرات به سمت مذاکره منطقی، اصولی و 

معطوف به یک توافق خوب پیش نرود، انجام داد.
این تحلیلگر مسائل سیاست خارجی افزود: این موضوع 
که آنها عامل پدید آمدن شرایط فعلی برای برجام هستند 
کاملا روشن است. هم آمریکا که به صورت یکجانبه از توافق 
گام  آمریکایی ها  مسیر  در  که  اروپایی ها  هم  و  شد  خارج 
برداشتند و هیچ تلاشی برای بقا یا زنده ماندن برجام انجام 
ندادند و در شرایط پیش آمده کاملا مقصر هستند و اکنون 
هیچ منطقی که افکار عمومی بین المللی بتواند حرف آنها را 

در این زمینه بپذیرد، وجود ندارد.
قادری تصریح کرد: تمام تلاش آنها این بود که از طریق 
عملیات روانی و فضاسازی های مخرب رسانه ای، جمهوری 
اسلامی را عامل شرایط فعلی و گریزان از مذاکره و گفت وگو 
نیست معرفی کنند و همواره تلاش کردند ایران را غیرجدی 
و بی اراده در مذاکرات جلوه دهند و با فضاسازی که انجام 
می دهند پیشاپیش ایران را مقصر هرگونه شکست احتمالی 

جلوه دهند.
اینکه منطق جمهوری اسلامی  از  وی عنوان کرد:  بعد 
حکمفرما و پیش نویس دستور مذاکرات با رعایت ملاحظات 
درباره  اکنون  که  نظرهایی  نقطه  در  شد  تعیین  ایران 
تضمین،  و  راستی آزمایی  جمله  از  بحث  مورد  موضوعات 
کارشکنی هایی اعلام می کنند به دنبال این هستند که اجازه 

ندهند این فضا تثبیت شود.
این کارشناس مسائل راهبردی درباره روند مذاکرات ۴+1 
به نقطه ای رسیده که دیگر  اکنون شرایط  در وین گفت: 
موضوعی برای مذاکره و بحث های فنی وجود ندارد یعنی 
مذاکرات انجام شده و تقریبا همه چیز کاملا شفاف و روشن 

است. قادری خاطرنشان کرد:  اگر غربی ها به ویژه ایالات 
متحده بر سر حرف خود برای حصول توافق خوب پایبند 
هستند اکنون باید با اراده تصمیم سخت سیاسی خود را 
گرفته و نظر خود را اعلام کنند و به الزامات توافق خوب که 
رفع تحریم ها و انجام تعهدات برجامی و بحث راستی آزمایی و 

تضامین است، تن بدهند.
وی درباره طرح موضوع توافق موقت اظهار کرد: اینکه آنها 
دائما موضوع ضرب الاجل یا توافق موقت را مطرح می کنند 
در راستای همان برنامه ریزی است که می خواهند از طریق 
برای  را  ایرانی  کننده  مذاکره  تیم  رسانه ای،  فضاسازی 

امتیازگیری بیشتر تحت فشار قرار داد دهند.
این کارشناس مسائل بین الملل ادامه داد: آنها همچنین 
با اینگونه فضاسازی ها رسانه ای می خواهند ذهن تیم مذاکره 
داخل  در  طریق  این  از  تا  کنند  منحرف  را  ایرانی  کننده 
کشور شرطی سازی انجام داده و فشار داخل را هم بر تیم 

مذاکره کننده وارد کنند.
آمریکا و اروپا باید الزامات توافق را بپذیرند 

قادری با اشاره به اهداف مطرح شده درباره توافق موقت 

یا ضرب الاجل گفت: طرح این اهداف به این دلیل است 
که آنها می دانند اگر اینگونه فضاسازی رسانه ای صورت 
نگیرد، استدلال منطقی برای مواجهه با مذاکره کنندگان 
تلقی  خورده  شکست  عمومی  افکار  در  و  ندارند  ایرانی 

می شوند.
و  وارانه  را  موقت  توافق  موضوع  طرح  از  هدف  وی، 
تحریف شده نشان دادن فضا در افکار عمومی توصیف کرد و 
افزود: طرح بحث توافق موقت تصنعی و ساختگی است زیرا 
می خواهند حقوق ملت ایران را به عنوان امتیاز به جمهوری 
اسلامی بفروشند اما جمهوری اسلامی چنانچه بارها اعلام 

کرده زیر بار چنین نمایشی نخواهد رفت.
این کارشناس مسائل هسته ای اضافه کرد: درباره طرح 
بحث ضرب العجل هم فضا کاملا مشخص است و دلیلی 
ندارد که جمهوری اسلامی مذاکرات را ادامه دار و فرسایشی 
ادامه دهد چراکه ما به دنبال این هستیم که ماجرا فیصله پیدا 
کرده و تعیین تکلیف شود. نکته اینجا است که آنها مقصر این 
شرایط هستند و اگر زمان ندارند باید زودتر تصمیم سیاسی 

خود را بگیرند و کار را به یک توافق مطلوب برسانند.
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آیت الله صافی گلپایگانی در سلامتی به سر می برد
 یکی از اعضای دفتر آیت الله لطف الله صافی گلپایگانی با رد برخی شایعات پیرامونی وضعیت عمومی این 
مرجع تقلید از سلامتی کامل ایشان خبر داد. یکی از مسوولان دفتر آیت الله صافی گلپایگانی شامگاه پنجشنبه 
در گفت و گو با خبرنگار ایرنا، با اشاره به برخی حواشی در مورد بستری شدن این مرجع تقلید در بیمارستان به 
دلیل مشکلات عروقی گفت: این مرجع تقلید برای انجام پاره ای از آزمایشات در یکی از بیمارستان های قم 
حضور یافت و پس از اتمام آزمایش به زودی به منزل مراجعت خواهد کرد و حال ایشان خوب است. همزمان دفتر 
آیت الله صافی گلپایگانی نیز با صدور اطلاعیه ای، ضمن تاکید بر حال مساعد این مرجع تقلید، ضمن "تقدیر و 
تشکر از پیگیری های مومنان و ارادتمندان مرجعیت، عزّت و سربلندی شیعیان امیرالمومنین)ع(را در سایه لطف و 

عنایات حضرت بقیه الله)عج( از خداوند متعال مسالت" کرده است. 

تعطیلی یک هفته ای پیش دبستانی ها و مهدهای کودک قم
 سید محمدتقی شاهچراغی، استاندار قم، در جلسه ستاد مقابله با کرونای استان با اشاره به شدت گرفتن انتقال 
امیکرون و دو برابر شدن مراجعه مردم به مراکز درمانی ظرف یک هفته گذشته، گفت: به منظور مدیریت و کنترل 
این بیماری از ابتدای هفته آینده تمامی پیش دبستانی ها، مهدکودک ها و مدارس استثنایی استان به مدت 
یک هفته تعطیل می شوند.وی افزود: مدارس ابتدایی تعطیل نمی شوند اما مقرر شد آموزش و پرورش و مرکز 
بهداشت با همکاری و دقت بیشتر در اجرای شیوه نامه ها برنامه ریزی کنند تا دانش آموزان همچنان از آموزش 
حضوری در مدارس محروم نشوند.استاندار گفت: همچنین دانش آموزانی که دارای بیماری های خاص هستند 

در صورت نیاز به مدت یک هفته در کلاس ها حضور پیدا نمی کنند.

ایجاد یک معاونت جدید در آستان مقدس کریمه اهل بیت)س( 
تولیت حرم مطهر کریمه اهل بیت)س( با صدور حکمی امیر حاجی زاده امینی را به عنوان معاون توسعه 
و بهره وری موقوفات آستان مقدس منصوب کرد. امیر حاجی زاده امینی با حکم آیت الله سید محمد سعیدی 
تولیت آستان مقدس کریمه اهل بیت)س( به عنوان معاون توسعه و بهره وری موقوفات آستان مقدس منصوب شد. 
حاجی زاده امینی با حفظ مدیریت خزانه داری آستان مقدس، به عنوان معاون توسعه و موقوفات آستان منصوب 
شده و این معاونت برای نخستین بار در آستان مقدس شکل گرفته است. خاطرنشان می شود، معاونت های 
فرهنگی، اجرایی و پشتیبانی و منابع انسانی سه معاونت دیگر آستان مقدس قم است که به ترتیب مسئولیت آن ها 

با حجت الاسلام والمسلمین مهدی احمدی، هادی محمودنژاد و محمد واحدی است.

واکنش عزیزی خادم به »خوبان عالم« و جادوگری 
شهاب عزیزی خادم رئیس فدراسیون فوتبال در واکنش به اظهارنظر مجری برنامه ورزش و مردم مبنی بر اینکه 
دیگی که برای من نجوشد می خواهم صد سال سیاه نجوشد و مباحث جادوگری ارتباطش با خوبان عالم توضیح 
داد: خوبان عالم شهدا و ائمه اطهار هستند، آبرومندان عالم و مؤمنان واقعی آنها هستند. اهل بیت پیغمبر خوبان 
عالم هستند بگویم بدان عالم؟ خیلی بد است که ما با ادعای بچه مسلمان و بچه شیعه بودن امروز دنبال چنین 
مسائلی باشیم. امروز ما به شهدا افتخار کرده و این پیروزی بزرگ را به شهدا تقدیم می کنیم. وجب به وجب این 
کشور به برکت قطره قطره خون شهدا حفظ شده و به برکت آنها نفس می کشیم و تمام وجود ما از شهدا است. 
امروز به این افتخار می کنیم در شرایط سخت معیشتی ملت ایران که با تحریم های ظالمانه مواجه هستیم برد تیم 
ملی را به مردم تقدیم می کنیم. برخی رسانه ها فوتبال را به مبحث جادوگری متهم کردند اما ما سکوت کردیم و در 

این مدت حرفی نزدیم اما بابت آن گلایه داریم.

بختیاری مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم شد 
حسن بختیاری با حکم مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور، به عنوان مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب استان قم منصوب شد. به گزارش روزنامه ایمان ، با حکم مدیرعامل شرکت مهندسی آب وفاضلاب 
کشور، حسن بختیاری به سمت مدیرعامل شرکت آب وفاضلاب استان قم منصوب شد.حسن بختیاری یکی از 
مدیران باسابقه شرکت آب وفاضلاب استان قم است که سابقه بیش از 1۴ سال عضویت در شورای شهرقم به عنوان 
نائب رییس شورا وسخنگو و غیره را در سابقه خود دارد.قرار است، مراسم معارفه مهندس بختیاری وتودیع مهندس 

صادق پور شنبه ۹ بهمن ماه با حضور مسئولان ملی و استانی برگزار شود.

 تکذیب  سیلی خوردن وزیر ورزش   وجوانان 
وزارت ورزش و جوانان فیلم و خبر منتشر شده در خصوص سیلی یک هوادار پرسپولیس به وزیر ورزش و جوانان 
را قویاً تکذیب کرد. وابط عمومی وزارت ورزش و جوانان انتصاب چنین شایعاتی به باشگاه وزین فرهنگی ورزشی 
پرسپولیس که اخلاق مدارترین طرفداران را دارد، در شبی که مردم شریف ایران و ورزش دوست کشورمان و 
مسوولان خدوم کشور با صعود تیم ملی فوتبال به جام جهانی شادترین لحظات را تجربه می کنند، مبنایی جز 

تخریب این باشگاه ندارد.

معاون شهردار قم:

روزانه 5۰ هزار سفر با اتوبوس شهری 
در قم انجام می شود

 معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم، با بیان اینکه رویکرد توسعه خدمات به  
جای توسعه کمی در اتوبوسرانی مورد توجه مدیریت شهری قم قرار گرفته است، 
گفت: روزانه بیش از 5۰ هزار سفر توسط ناوگان اتوبوس شهری قم انجام می شود.

سازمان  شورای  جلسه  در  چهارشنبه  روز  طبیبی  مسعود  ایرنا،  گزارش  به 
امور عمرانی  معاونت هماهنگی  در سالن جلسات  قم  اتوبوسرانی شهرداری 
و  مراقبت  شهر،  اتوبوسرانی  ناوگان  صحیح  اداره  داشت:  اظهار  استانداری 
بهره برداری از وسایل حمل مسافر، افزایش تعداد وسایل همگانی مسافر، توسعه و 

تکمیل خطوط و تامین نیازمندی های عمومی از وظایف این سازمان است.
وی با اشاره به رسالت اداره درست اتوبوسرانی شهر گفت: رضایت مسافران، 
رضایت رانندگان، رضایت سازمان، رضایت شهرداری و غیره در این زمینه باید 
باید  ناوگان  این  از  زمینه رضایت مسافران  در  کرد:  ابراز  باشد. وی  موردتوجه 
مباحثی مانند نظافت و حسن رفتار، نظم زمانی و مکانی و حضور به موقع در 

ایستگاه ها موردتوجه باشد.
به گفته وی، در خصوص رضایت رانندگان این ناوگان هم باید حقوق مکفی و 
عادلانه، پرداخت به موقع حقوق و ارایه تسهیلات و خدمات مناسب توسط سازمان 

جدی گرفته شود.
طبیبی یادآور شد: در رابطه با مساله رضایت سازمان از فعالیت ناوگان عمومی 
نیز لازم است تا کسب درآمد مورد انتظار از خطوط، نگهداری مناسب از اتوبوس ها، 

استفاده حداکثر از ظرفیت مسافربری فراهم شده، مورد اهتمام باشد.
ناوگان  توسط  مسافت  کیلومتر  حدود 3۰هزار  روزانه  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
اتوبوسرانی قم پیموده می شود، عنوان کرد: خوشبختانه در هفته های گذشته 
با وجود مشکلات کرونا و… تعداد مسافر جابه جاشده از 5۰ هزار نفر عبور کرده 

است.
با اشاره به تحقق 7۰ درصدی پرداخت الکترونیک افزود: 537 مسافر  وی 
به صورت میانگین توسط هر اتوبوس در طول روز جابه جا می شود؛ درحالیکه 

ظرفیت واقعی هر اتوبوس جابه جایی هزار مسافر است.
وی با اشاره به ضرورت توسعه و تکمیل تاسیسات مرتبط برای افزایش استفاده 
عمومی شهروندان از اتوبوس های شهری گفت: بازبینی ایستگاه های اتوبوس با 
مشارکت بانک ها و بیمه ها با هدف افزایش جذابیت ایستگاه ها، تکمیل روش های 
پرداخت الکترونیکی در قالب قرارداد SLA و بهره برداری خطوط اتوبوسرانی، 
با  ترکیبی  پایانه های حمل ونقل  ایجاد  ناوگان،  مرتب  و  شست وشوی سریع تر 
خطوط برون شهری در قالب راه اندازی پایانه پردیسان و پارک سوار شمالی و ایجاد 
سامانه های صوتی اطلاع رسانی درون اتوبوس ها ویژه نابینایان در این خصوص 
موردتوجه قرار دارد. طبیبی با بیان اینکه افزایش ناوگان عمومی متناسب با 
نیازهای جدید موردتوجه شهرداری است، گفت: استفاده از اوراق مشارکت، 
تخصیص بهینه ناوگان به خطوط متناسب با تقاضای هر خط و پوشش بیشتر 

زمانی در برخی از خطوط در ناوگان عمومی قم عملیاتی می شود.
وی با اشاره به رویکرد نوین ناوگان عمومی قم اظهار داشت: تغییر رویکرد از 
توسعه صرف ناوگان به توسعه خدمات و استفاده بهینه از سامانه های هوشمند در 

بهره برداری از ناوگان موجود مورد توجه شهرداری است.
وی افزود: برای بازسازی ناوگان فرسوده با موافقت شهردار، قراردادی با بخش 
خصوصی خصوصی منعقد و همچنین با چند تعمیرگاه معتبر شهر نیز برای تعمیر 

اتوبوس های درون شهری قم قرارداد امضا می شود.       
    ناوگان اتوبوسرانی مهم ترین مبلمان پویای شهری است

سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری قم نیز، با اشاره به اهمیت 
ناوگان حمل ونقل عمومی شهر قم گفت: اتوبوسرانی مهم ترین مبلمان زنده و 
پویای شهری بوده و لازم است کیفیت، نظافت و بهره وری آن به صورت مرتب مورد 
رصد و پایش قرار بگیرد. ابراهیم معتمدی با بیان اینکه کیفیت خدمات ناوگان 
اتوبوسرانی قم طی سال های اخیر تا حدودی دچار چالش شده است، اظهار 
داشت: باید مسیری در شهرداری دنبال شود که علاوه بر شهروندان، رانندگان 
نیز از فعالیت آن رضایت داشته باشند. وی یادآور شد: باید اقداماتی در شهرداری 
انجام شود تا ناوگان عمومی قم بیشترین خدمت را با بالاترین کیفیت به مردم ارایه 

دهد.
ناوگان فرسوده شهرداری،  باقیمانده  وی خاطرنشان کرد: در کنار نوسازی 

اورهال کردن و بازسازی این ناوگان نیز موردتوجه قرار بگیرد.
ناوگان  و کیفیت  بهره وری  ارتقای  در  توان بخش خصوصی  از  استفاده  وی 
عمومی قم مهم ارزیابی و بیان کرد: برای بهبود وضعیت خدمات رسانی ناوگان باید 
از بخش خصوصی توانمند استفاده شود. وی به روزرسانی خدمات ناوگان عمومی 
شهر را ضروری دانست و تاکید کرد: ناوگان عمومی قم باید به نقطه ای برسد که 

خدمات خود را به صورت برخط و لحظه ای به شهروندان ارایه دهد.     
    سهم ۳۰ درصدی موتورسیکلت ها از سفرهای شهری 

فرماندار قم نیزبا اشاره به تردد بیش از 35۰ هزار موتورسیکلت در شهر قم گفت: 
این وسایل نقلیه سهم 3۰ درصدی از سفرهای درون شهری را به خود اختصاص 
عامل  موتورسیکلت ها،  بالای  داشت: حجم  اظهار  حیدری  مرتضی  داده اند. 

بی نظمی در حمل ونقل مسافر توسط ناوگان عمومی شهر شده است.
وی با اشاره به اهمیت به روزرسانی و ارتقای کیفت ناوگان عمومی شهرداری 
گفت: برای برون سپاری خدمات در سازمان اتوبوسرانی قم باید از تجربه های 
گذشته در امر خصوصی سازی استفاده شود. وی با بیان اینکه اگر بخشی از این 
اتوبوس ها به رانندگان واگذار شود، رانندگان نسبت به نگهداری از آنان اهتمام 
بیشتری خواهند داشت، افزود: هم اکنون در مساله نگهداری و نظافت از اتوبوس 
رویه مطلوبی در شهر قم وجود ندارد و باید در این زمینه تدابیر دیگری اندیشیده 
شود. وی گفت: باید تلاش شود تا با واگذاری ناوگان اتوبوسرانی به افراد توانمند و 

دلسوز، عمر این ناوگان را افزایش بدهیم.         
سهم کمتر از ۱۰ درصدی اتوبوس از سفرهای شهری 

شهردار قم با بیان اینکه سهم 1۸ درصدی ناوگان عمومی از سفرهای شهری به 
زیر 1۰ درصد رسیده است، گفت: توسعه خطوط اتوبوسرانی و استفاده بیشتر از 

این ناوگان از الزامات مهم قانون هوای پاک است.
سیدمرتضی سقاییان نژاد با بیان اینکه شهرداری از نحوه نگهداری و تعمیرات 
در  داشت:  اظهار  دارد،  نگرانی  خصوصی  بخش  به  واگذارشده  اتوبوس های 

واگذاری، تعمیرات و نگهداری ناوگان به خصوصی باید توجه بیشتری شود.
وی با بیان اینکه قیمت هر دستگاه اتوبوس نسبت به چند سال گذشته با 
افزایش نجومی همراه شده است، گفت: بازسازی و اورهال کردن اتوبوس های 
درون شهری موردتوجه شهرداری است، حدود ۴۰۰ دستگاه درون شهری در قم 

وجود دارد 17۰ دستگاه از آنان  در مدار فعالیت هستند.
وی اقدامات شهرداری در راستای نوسازی اتوبوس های شهری را موردتوجه 
قرار داد و گفت: عمر ناوگان اتوبوسرانی قم به ۲ سال رسیده است، درحالیکه در 

بسیاری از شهرها عمر این ناوگان کاملا به مرز فرسودگی نزدیک شده است.
سقاییان نژاد خاطرنشان کرد: قبلا بیش از ۸۲ درصد از هزینه نوسازی و خرید 
این کمک ها کاملا  تامین می شد که هم اکنون  توسط دولت  اتوبوس شهری 
قطع شده است. وی با اشاره به ضرورت حرکت مجموعه مدیریت شهری بر محور 
شهر انسان محور عنوان کرد: توسعه ناوگان عمومی یکی از الزامات اجرای صحیح 

و جامع قانون هوای پاک است.      
برنامه شهرداری قم برای خرید ۵۰ دستگاه اتوبوس در سال آینده 

سرپرست سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم با بیان اینکه شهرداری در تلاش 
است تا با استفاده از 1۰۰ میلیارد اوراق مشارکت 5۰ اتوبوس جدید خریداری 
کند، گفت: 157 دستگاه اتوبوس به عمر کمتر از ۲ سال در قم فعال است و قم 

بهترین عمر ناوگان عمومی را در بین کلانشهرهای کشور دارد.
محمدصادق زمانی با اشاره به اقدامات جدید دولت در خصوص نوسازی ناوگان 
عمومی کشور، اظهار داشت: خرید سه هزار دستگاه اتوبوس به وسیله تهاتر با نفت 
به نظر می رسد، قطعی شده است. وی با بیان اینکه شهرداری قم در تلاش است 
تا با استفاده از 1۰۰ میلیارد اوراق مشارکت 5۰ اتوبوس جدید خریداری کند، 
اظهار داشت: 157 دستگاه اتوبوس با عمر کمتر از ۲ سال در قم فعال است و قم 

بهترین عمر ناوگان عمومی را در بین کلانشهرهای کشور دارد.
وی افزود: میانگین هزینه نگهداری ماهانه هر دستگاه اتوبوس درون شهری 
در سطح کشور 37.5 میلیون تومان و در قم ۲7.5 میلیون تومان است که نشان 

می دهد ناوگان قم عمر کمتری نسبت به شهرهای دیگر دارد.
وی با اشاره به مساله سرمایه گذاری در بخش ناوگان عمومی گفت: علاوه بر آن 
باید اورهال کردن اتوبوس های فرسوده نیز جدی گرفته شود، ۲7 دستگاه اورهال 

شده غیرفعال هم اکنون در قم آماده اضافه شدن به ناوگان عمومی است.

براساس نقشه جدید رنگ بندی کرونا ازسوی اپلیکیشن ماسک :

وضعیت کرونایی قم قرمز شد
از  که  کرونا  رنگ بندی  جدید  نقشه  براساس 
است،  شده  منتشر  ماسک  اپلیکیشن  سوی 

وضعیت کرونایی قم به رنگ قرمز درآمد. 
براساس این گزارش ، براساس این رنگ بندی  
که روز جمعه هشتم بهمن ماه اعلام شده است 
)خراسان  فردوس  )اصفهان(،  کاشان  شهرهای 
جنوبی(، قم )قم(، ابرکوه، اردکان، خاتم، مهریز 

)یزد( در وضعیت قرمز قرار گرفتند.
همچنین شهرهای اصفهان )اصفهان(، بوشهر، 
تنگستان، دشتستان، گناوه )بوشهر(، پاکدشت، 

و  )چهارمحال  سامان  )تهران(،  ورامین  ملارد،  قرچک،  فیروزکوه،  شمیرانات،  ری،  دماوند،  تهران، 
بختیاری(، بینالود، تربت حیدریه، مشهد )خراسان رضوی(، ایرانشهر )سیستان و بلوچستان(، شیراز، 
کوار، گراش )فارس(، انار، جیرفت، رفسنجان، زرند، سیرجان، کرمان )کرمان(، لاهیجان )گیلان(، 
خرم آباد )لرستان(، رامسر، سوادکوه )مازندران(، اراک، ساوه )مرکزی(، بستک، بندر لنگه، بندرعباس، 

پارسیان، جاسک )هرمزگان(، بهاباد، تفت، میبد، یزد )یزد( در وضعیت نارنجی قرار گرفتند.
وضعیت کرونایی قم که از ۲3 تیرماه امسال به رنگ قرمز، از ۲۰ شهریورماه به رنگ نارنجی، از 3۰ 

مهرماه به رنگ زرد، از روز 5 آذرماه به رنگ آبی و از ۴ بهمن به رنگ زرد درآمده بود.
  

رئیس مرکز بهداشت استان قم ؛

همه واکسن های تایید شده کرونا در قم موجود است
رئیس مرکز بهداشت استان قم، از موجود بودن هفت نوع واکسن کرونا در سبد واکسیناسیون استان 

خبر داد.
دکتر سیامک محبی، رئیس مرکز بهداشت قم، تزریق واکسن را یکی از مؤثرترین راه های مقابله با کرونا 
دانست و گفت: این اقدام موجب ایمنی فردی و اجتماعی می شود. وی با اعلام اینکه در حال حاضر 
هیچ مشکلی در تامین واکسن کرونا در قم وجود ندارد، افزود: 7 نوع واکسن در مراکز واکسیناسیون 
وجود دارد که 3 نوع وارداتی و ۴ نوع ساخت داخل کشور است. محبی با اشاره به روند واکسیناسیون 
در استان قم، تصریح کرد: تزریق واکسن به تمامی افراد جامعه هدف توسط کادر بهداشتی در مراکز 
خدمات جامع سلامت و تجمیعی بی وقفه انجام می شود و از شهروندان درخواست داریم در اسرع وقت 
نسبت به تزریق واکسن خود اقدام کنند. معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد: تنها راه 
شکست ویروس کرونا و سویه جدید آن )اومیکرون( علاوه بر تزریق واکسن، رعایت پروتکل های بهداشتی 
به ویژه استفاده از ماسک و فاصله گذاری اجتماعی است. وی افزود: با رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
و دریافت واکسن کرونا از تمام شهروندان درخواست داریم مدافعان سلامت را در این بحران به وجود 
آمده یاری دهند. واکسن های ایرانی در سبد تزریق واکسیناسیون قم شامل کووایران برکت، پاستوکووک، 

پاستووکووک پلاس و اسپایکوژن و واکسن های وارداتی آسترازنکا، اسپوتنیک وی و سینوفارم می باشد.

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم :

قاچاقچی لوازم آرایشی ۲.۲ میلیارد ریال جریمه شد
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم گفت: یک محموله قاچاق لوازم آرایشی بهداشتی در این استان 

کشف، و متهم این پرونده نیز به پرداخت ۲ میلیارد و ۲۹۰ میلیون ریال جزای نقدی محکوم شد.
مهدی ریاضی در گفت وگویی اظهار داشت: ماموران کاشف در حین کنترل خودروهای عبوری در 
 ـقم به یک دستگاه خودروی سواری پژو مظنون که پس از توقیف و بازرسی از این خودرو،  محور اراک 
مقادیر قابل توجهی اقلام آرایشی بهداشتی به ظن قاچاق کشف و سپس مراتب جهت سیر مراحل 
رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان ارسال شد. او در ادامه افزود: با تشکیل پرونده، شعبه ویژه 
رسیدگی به تخلف های قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار متهم، استماع اظهارها و 
گرفتن آخرین دفاعیه های متهم، به دلیل عجز متهم از ارائه مدارک مثبته، پس از رسیدگی، اتهام قاچاق 
را محرز و مسلم دانسته، متهم را علاوه بر ضبط محموله مکشوفه قاچاق به نفع دولت، با احتساب جزای 
نقدی بدل از ضبط خودرو، در مجموع به پرداخت مبلغ ۲ میلیارد و ۲۹۰ میلیون ریال جزای نقدی در 
حق دولت محکوم کرد. ریاضی همچنین خاطر نشان کرد: بر اساس قانون کلیه محمولهِ مکشوفه قاچاق 

توسط مرجع کاشف، به اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکیِ استان تحویل داده شد.

طرح:مهدی عزیزی

 این تعرفه ها با مردم چه کرده؟!

سرپرست جهاد کشاورزی استان قم:

۴۱ طرح کشاورزی به مناسبت دهه فجر به بهره برداری می رسد

ریالی  میلیارد  هزار  بودجه ۴7  ارسال  از  قم  شهردار 
شهرداری قم برای سال آینده به شورای اسلامی شهر 

خبر داد.
تدوین  فرایند  توضیح  در  سقائیان نژاد  مرتضی  سید 
اظهار داشت:  برای سال 1۴۰1  قم  بودجه شهرداری 
برای تدوین این بودجه از مهرماه سال جاری بالغ بر ۲۰ 
جلسه مدیریتی و 3۰ جلسه کارشناسی برگزار و بیش از 
هزار نفر ساعت فعالیت کارشناسی و تخصصی صورت 

گرفته است.
سه  در  قم  شهرداری  سال 1۴۰1  بودجه  افزود:  وی 
قالب طبقه بندی اقتصادی، قالب مأموریتی و قالب برنامه 
راهبردی تدوین و ۲۹ دی ماه به شورای اسلامی شهر قم 

ارسال شد.
شهردار قم با اشاره به تدوین دو سناریو برای طراحی 
اول  سناریو  گفت:  قم  شهرداری  آینده  سال  بودجه 
دستیابی به تمام اهداف برنامه ای و حذف شکاف میان 
شرایط موجود و مطلوب بود که به 1۰۰ هزار میلیارد ریال 

منابع مالی نیاز داشت.
اولویت بندی اهداف،  با  افزود: در سناریوی دوم  وی 
جرح وتعدیل های لازم صورت گرفت و بودجه سال 1۴۰1 
بودجه سال  به اصلاحیه  نسبت  افزایش  با ۲۲ درصد 

1۴۰۰ به مبلغ ۴5 هزار میلیارد ریال رسید.
پیشنهادی  بودجه  داد:  ادامه  سقائیان نژاد  دکتر 
نیز  آینده  سال  برای  قم  شهرداری  تابعه  سازمان های 
شامل ۶ هزار و ۹۲۶ میلیارد ریال منابع و مصارف است 
که با کسر موارد مشترک با بودجه شهرداری، مجموع 
بودجه پیشنهادی شهرداری قم و سازمان های تابعه برای 

سال آینده به ۴7 هزار میلیارد ریال می رسد.
سهم 26 درصدی هزینه های جاری

وی با اشاره به اینکه نسبت هزینه های جاری شهر و 

شهرداری به کل بودجه در سال آینده ۲۶ درصد خواهد 
سال  در  قم  شهرداری  جاری  هزینه های  گفت:  بود 
آینده مبلغ 11 هزار و 75۰ میلیارد ریال است که از این 
مبلغ بیش از 5 هزار میلیارد ریال هزینه نگهداری شهر 
رفت وروب، جمع آوری  در بخش های خدمات شهری، 

پسماند و تخلفات شهری خواهد بود.
ریالی  میلیارد  هزار  کمک ۲  به  اشاره  با  قم  شهردار 
سازمان های  به  آینده  سال  بودجه  در  قم  شهرداری 
و  شهری  قطار  تاکسیرانی،  اتوبوس رانی،  آتش نشانی، 
مدیریت پسماند و فرهنگی ادامه داد: هزینه های جاری 
رشد  درصد   1۶.۸  ،1۴۰۰ سال  به  نسبت  شهرداری 

داشته است.
۳۰ هزار میلیارد ریال بودجه خالص عمرانی

آینده  سال  بودجه  درصد  اینکه 7۴  به  اشاره  با  وی 
شهرداری قم ماهیت عمرانی دارد افزود: این رقم برابر با 
33 هزار میلیارد ریال است که 3۰ هزار میلیارد ریال آن 

بودجه خالص عمرانی خواهد بود.
دکتر سقائیان نژاد با اشاره به اینکه سهم ۶۸ درصدی 
عدد  قم  شهرداری  بودجه  در  عمرانی  خالص  بودجه 
قابل توجهی است گفت: این رقم نسبت به اصلاحیه 

سال جاری بیش از ۲۸ درصد رشد دارد.
وی با اشاره به منابع پیش بینی شده درآمدی در بودجه 
درآمدهای  داشت:  اظهار  قم  شهرداری  آینده  سال 
حاصل از عوارض ساخت وساز، عوارض نوسازی و بهای 
خدمات، 3۸ درصد از منابع درآمدی را شامل می شوند 

که این رقم به 1۶ هزار و ۹7۰ میلیون تومان می رسد.
اموال  فروش  از  حاصل  درآمد  افزود:  قم  شهردار 
غیرمنقول با سهم 17 درصدی در بودجه سال آینده به 

هفت هزار و 5۰۰ میلیارد ریال رسیده است.
همچنین به گفته وی، منابع حاصل از اعمال ماده 1۰1 

قانون شهرداری ها با رقم ۶ هزار میلیارد ریالی، 13 درصد 
بودجه و منابع حاصل از فروش اوراق مشارکت و تسویه 
دیون به میزان ۸ هزار میلیارد ریال در بودجه سال آینده 
آینده  سال  بودجه  در  طرفی  از  است.  پیش بینی شده 
دو هزار و ۶5۰ میلیارد ریال سهم برای سرمایه گذاری و 

مشارکت دیده شده است.
افزایش بودجه شهرسازی و فرهنگی

دکتر سقائیان نژاد مأموریت های شهرداری قم در سال 
سهم  بیشترین  که  کرد  توصیف  حیطه  در ۶  را  آینده 
بودجه ای به مقوله حمل ونقل و ترافیک با 1۹ هزار و ۹3۰ 

میلیارد ریال اختصاص یافته است.
وی افزود: پس از مقوله حمل ونقل، محیط زیست و 
خدمات شهری با ۹ هزار میلیارد ریال بیشترین سهم را 

در هزینه های بودجه ای سال آینده شهرداری قم دارد.
شهردار قم خاطرنشان کرد: از نگاه تغییر رویکردها 
و  شهری  کالبد  حیطه  به  بودجه  افزایش  بیشترین 
شهر  اجتماعی  و  فرهنگی  هزینه های  و  شهرسازی 
و 15۹  ترتیب 17۸  به  که  است  داده شده  اختصاص 

درصد رشد را در این دو بخش شاهد هستیم.
توجه ویژه شهرداری قم به مناطق محروم

وی یکی از مهم ترین ویژگی های بودجه شهرداری قم 
در سال 1۴۰1 را توجه به رفع مشکلات مناطق محروم 
با 5۸ پروژه دانست و گفت: هزار و ۹۴5 میلیارد ریال در 
بودجه سال آینده به این موضوع اختصاص پیداکرده 

است.
دکتر سقائیان نژاد اظهار داشت: توجه ویژه به مباحث 
فرهنگی اجتماعی و زیارتی و ورزشی با اختصاص هزار 
و ۶5۰ میلیارد ریال و رشد 15۹ درصدی نسبت به سال 
گذشته از دیگر ویژگی های مهم بودجه 1۴۰1 شهرداری 

قم است.

شهردار قم خبرداد:

تدوین بودجه ۴۷ هزار میلیارد ریالی برای سال آینده

سرپرست سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: در 
بهمن ماه جاری ۴1 طرح کشاورزی به مناسبت 
ریال  میلیارد   ۹۲5 اعتبار  با  فجر  دهه مبارک 

به بهره برداری می رسد.
محمد رضا حاجی رضا بیان کرد: این طرح ها 
در زمینه آب  و خاک، تولیدات دامی، شیلات و 
امور آبزیان، صنایع تبدیلی و غذایی و تولیدات 
گیاهی است که با بهره برداری از آن ها برای ۲۶۰ 
ایجاد  اشتغال  فرصت  مستقیم  صورت  به  نفر 

می شود.
وی با اشاره به جزییات این طرح ها، افزود: در 
زیر بخش آب و خاک 1۸ طرح با میزان سرمایه 
گذاری 1۸۲میلیارد ریال و ایجاد اشتغال برای 

با  دامی 1۲ طرح  تولیدات  نفر، درحوزه   13۴
337 میلیارد ریال سرمایه گذاری و اشتغالزایی 
برای ۴5 نفر و در بخش شیلات و امور آبزیان پنج 
طرح با سرمایه گذاری ۲۶ میلیارد ریال و ایجاد 

اشتغال برای 1۰ نفر به بهره برداری می رسد.
وی ادامه داد: همچنین در زیربخش صنایع 
سرمایه گذاری  با  طرح  چهار  غذایی  و  تبدیلی 
۲۰۸ میلیارد و ۶3۲ میلیون ریال و ایجاد اشتغال 
برای ۴۸ نفر و در حوزه تولیدات گیاهی دو طرح 
با سرمایه گذاری 171 میلیارد و 75۰ میلیون 
ریال و ایجاد اشتغال برای ۲3 نفر افتتاح خواهد 

شد.
که  این  به  اشاره  با  درادامه  رضا  حاجی 

احصا  استان  سرمایه گذاری  فرصت های 
شده است و حضور سرمایه گذاران در این بخش 
سمت  به  حرکت  گفت:  شد،  خواهد  تسهیل 
است  استان  کار  دستور  در  تجاری  کشاورزی 
کشت،  الگوی  تغییر  راهبرد  به  راستا  این  در  و 
کشاورزی قراردادی و تقویت زنجیره تولید، توجه 
لازم را خواهیم داشت. وی همچنین با بیان این 
که در حوزه تولید و انتقال دانش باید اقدام های 
بیشتری در بخش کشاورزی استان صورت گیرد، 
افزود: افتخار قم وجود کشاورزان باتجربه و نخبه 
است که با دانش خود توانسته اند با وجود سختی 
کار کشاورزی در این استان،  در تولید بسیاری از 

محصولات سرآمد باشند.

مدیرکل گمرکات استان قم گفت: در ده ماهه نخست امسال صادرات قم نسبت 
به سال گذشته از لحاظ وزن و ارزش بیش از 1۰۰ درصد رشد داشته است.

اسفندیار دریکوندی با ارائه گزارشی از فعالیت های این اداره کل در سال جاری، 
اظهاردشت: طی مدت یاد شده مقدار۲۲۹هزار و ۲7۶تن انواع کالا همچون 
به  وصندل  کفش  و  گرانول  انواع  مسی،  مفتول  هیدروکربن،  انواع  سرب، 

ارزش۲3۲ میلیون دلار از گمرکات قم صادر شده است.
وی با اشاره به این که این میزان صادرات از نظر ارزش 1۰1 درصد و از نظر وزن 
13۴ درصد رشد داشته است، افزود: صادرات صورت گرفته از گمرکات قم در این 
1۰ ماه، بیشتر به کشورهایی همچون عراق، افغانستان، امارات، هند، پاکستان 
این مدت،  نیز طی  ترانزیت  داد: دربخش  ادامه  بوده است. وی  ازبکستان  و 
مقدار7۴هزار و ۶۰7 تن کالا از سایر گمرکات به گمرکات استان قم ترانزیت 
شده است که در مقایسه با مدت مشابه از نظر وزن ۲3درصد افزایش داشته است.
مدیرکل گمرکات قم با اشاره به روند رو به رشد شاخص های تجاری در استان، 
گفت: با تلاش صورت گرفته در مجموعه گمرکات استان،  در حال حاضر علاوه 
بر حجم قابل قبول صادرات کالاها از گمرکات قم، واردات کالاهای اساسی و مورد 
نیاز مردم و واحدهای تولیدی از طریق گمرکات استان به خوبی صورت می پذیرد.

وی در همین راستا بیان کرد: درمدت یاد شده مقدار ۴۶هزار و ۴7۲ تن کالا 
از قبیل اجزا و قطعات ماشین لباسشویی، اجزا وقطعات یخچال، اجزا وقطعات 
موتور سیکلت و قطعات دوچرخه از کشورهایی نظیر چین، هند، ایتالیا، امارات، 

ترکیه و ژاپن وارد گمرکات استان قم شده است.
وی ادامه داد: این کالاها به ارزش ۲31میلیون دلار از طریق گمرکات استان 
قم به کشور وارد شده است که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل از نظر وزن  

1۰درصد و از نظر ارزش 1۲درصد رشد دارد.
دریکوندی همچنین با اشاره به این که درآمد کل گمرکات استان قم از ابتدای 
سال جاری تا پایان دی ماه به ۲۰7 میلیارد تومان رسیده است، گفت: اولویت 
کاری مدیران و کارکنان گمرکات قم کمک به رشد و توسعه اقتصادی استان و 
حمایت از فعالان اقتصادی است که با تلاش های صورت گرفته در این مسیر به 
موفقیت های خوبی رسیده ایم. وی در ادامه به لزوم مقابله با قاچاق برای حمایت 
از فعالان اقتصادی استان نیز اشاره کرد و افزود: طی 1۰ ماه سپری شده از سال 
تعداد ۸77 فقره پرونده مظنون به قاچاق به ارزش بیش از 315 میلیارد تومان در 
گمرکات استان قم تشکیل شد که در مقایسه با مدت مشابه از لحاظ ارزش 117 

درصد و از لحاظ  تعداد 5۴ درصد رشد داشته است.

مدیرکل گمرکات استان قم خبرداد:
 افزایش بیش از ۱۰۰ درصدی صادرات قم

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: درگیری کودکان با کرونا در 
روزهای گذشته نسبت به قبل افزایش یافته است.

دکتر محمود پرهام، در جلسه ستاد کرونا ویروس، با اشاره به حرکت استان 
به سمت پیک جدید بیماری کرونا و افزایش ابتلای کودکان در روزهای اخیر، 
گفت: علائم گوارشی و تنفسی کودکان مبتلا به کرونا را شاهد هستیم و باید 

بیمارستان ها در حالت آماده باش باشند.
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم، گفت: آمار کرونا و بستری ها در قم به 
صورت تصاعدی در حال افزایش است و این بسیار خطرناک بوده و می تواند بار 

دیگر تمام بیمارستان ها را پر کند.
دکتر پرهام، گفت: از همشهریان تقاضا می کنیم که مسائل بهداشتی را رعایت 

کرده و در تجمعات شرکت نکنند.
۱۵۰ کودک زیر۱۱ سال در بیمارستان کودکان بستری هستند 

رئیس بیمارستان کودکان قم نیز از افزایش بی سابقه بستری کودکان مشکوک 
به کرونا خبر داد. دکتر جواد تفرجی گفت : هم اکنون 15۰ کودک زیر یازده 
سال در این بیمارستان بستری هستند که این آمار از ابتدای شیوع کرونا بی 
سابقه است. وی افزود: کودکان بستری شده دارای مشکلات تنفسی و گوارشی 
شدیدی هستند که ابتدا بیماری آن ها از یک سرماخوردگی ساده شروع شده و در 

ادامه ریه و دستگاه گوارش را درگیر کرده است.
رئیس بیمارستان کودکان گفت: تخت های این مرکز درمانی درحال پر شدن 

است و ضروری است والدین بیشتر مراقب کودکان خود باشند.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی هشدارداد :

افزایش درگیری کودکان قمی به کرونا
ضرورت رعایت مسائل بهداشتی اجتناب از شرکت در تجمعات 

نگاهی به تعرفه مشاوره های روان شناسی و روان درمانی در کشورنشان می دهد هر جلسه 5۰ دقیقه ای 
مشاوره معمولی از سوی یک متخصص روانشناسی، بین ۲5۰ تا 35۰هزار تومان است و گاهی این 

تعرفه ها به ۶۰۰ هزار تومان برای یک ساعت مشاوره هم می رسد. 


